



Міжнародне гуманітарне право : анотований бібліографічний список

Вип. 17 / 2026

01 – 10 серпня

URL: <http://nplu.org/article.php?id=423&subject=3>

Зміст

Статті зі ЗМІ.....	1
Книги, статті з наукових періодичних і продовжуваних видань.....	94

Статті зі ЗМІ

1. **Аграрна галузь без підтримки не залишиться** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2026. – 4 серп. [№ 161]. – Електрон. дані. Повідомлено, що Прем'єр-міністр України Сергій Корецький провів нараду за участі представників аграрного бізнесу та профільних асоціацій, щоб визначити конкретні рішення щодо забезпечення логістики в умовах посилення російського терору на морі. «росія посилює терор на морі. Атакує судна, які перевозять українську аграрну продукцію, і портову інфраструктуру. Це створює серйозні ризики для експорту, цілої галузі та економіки загалом, — зазначив глава уряду. — Працюємо над диверсифікацією та відновленням каналів постачання. Паралельно готуємо комплекс заходів підтримки галузі, зокрема у взаємодії з банками щодо фінансування виробників, а також посилюємо дипломатичну роботу з країнами-партнерами, які є ключовими ринками збуту». На нараді узгодили першочергові кроки, розподілили завдання та відповідальних за кожним

напрямом. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/news/agrarna-galuz-bez-pidtrimki-ne-zalishitsya/>

2. **Бабяк С. Після обстрілів і в дні пам'яті: за якими правилами має комунікувати бізнес** [Електронний ресурс] / Софія Бабяк // Дзеркало тижня. – 2026. – 2 серп. — Електрон. дані. *Розглянуто проблему чутливої комунікації бізнесу, медіа та громадських організацій в умовах війни й масових травматичних подій. Проаналізовано суспільні дискусії щодо межі між необхідністю інформувати про наслідки російської агресії та повагою до людської гідності, а також наведено приклади комунікаційних помилок і суперечливих практик. Висвітлено підходи до кризової комунікації, зокрема принципи адаптації повідомлень до суспільного контексту, етичні обмеження та способи підтримки постраждалих спільнот. Окреслено значення гайду «Не нашкодити: як комунікувати після обстрілів та у дні пам'яті» як інструменту формування відповідальної та професійної комунікаційної політики під час війни.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/pislja-obstriliv-i-v-dni-pamjati-za-jakimi-pravilami-maje-komunikuvati-biznes.html>

3. **Балаєва К. Радбез ООН обговорить українців у російському полоні** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 10 серп. — Електрон. дані. *Як повідомив в.о. міністра закордонних справ України Андрій Сибіга, Рада Безпеки ООН 10.08.2026 проведе зустріч за формулою Аррії, присвячену українським військовополоненим і цивільним, яких РФ незаконно утримує на тимчасово окупованих територіях (ТОТ) та у своїх місцях несвободи. За його словами, під час зустрічі пролунають свідчення безпосередніх жертв російського полону, які висвітлять систематичні тортури та знущання. Дипломат зазначив, що Україна наголошує на необхідності міжнародного доступу до місць утримання українців, припинення жорстокого поводження та притягнення винних до відповідальності. Окремо Київ вимагає повернення всіх незаконно утримуваних людей. Нагадано, що формат Аррії є неформальним майданчиком Радбезу ООН, де учасники можуть відкрито обговорювати*

найгостріші міжнародні проблеми із залученням експертів, посадовців і свідків. Його започаткували у 1992 р. за ініціативою венесуельського дипломата Дієго Аппії. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4901569-radbez-oon-obhovoryt-ukraintsiv-u-rosiiskomu-poloni>

4. **Балаєва К. США відновили повний обмін розвідданими з Україною – ЗМІ** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. *За повідомленням «Politico», обмін розвідувальною інформацією між США та Україною знову досяг рівня, який існував раніше. На думку американських законодавців, це стало важливим фактором, що посилив можливості українських військових у критичний момент війни. Як зазначає видання, це допомогло стабілізувати окремі ділянки фронту та посилити переговорні позиції Києва, який прагне змусити Москву до реальних мирних переговорів. Водночас дипломатичні зусилля США щодо врегулювання війни опинилися у складній ситуації. Переговорний процес фактично зайшов у глухий кут, а команда Президента Д. Трампа була змушена приділити більше уваги кризі навколо Ірану. Попри це, успіхи України, вказує «Politico», могли позитивно вплинути на ставлення американського Президента до Києва.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4900449-ssha-vidnovyly-povnyi-obmin-rozviddanymy-z-ukrainoui-zmi>

5. **Балаєва К. У ДБР розповіли, скільки правоохоронців підозрюють у держзradі** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 4 серп. — Електрон. дані. *За інформацією Державного бюро розслідувань, від початку повномасштабного вторгнення працівники повідомили про підозру 1733 особам у кримінальних провадженнях, пов'язаних із державною зрадою, колабораційною діяльністю та пособництвом державі-агресору. Найбільшу частину підозрюваних – 1377 осіб – становлять працівники правоохоронних органів. Переважно це ті, хто після окупації не залишив захоплені території та почав співпрацювати з ворогом. Серед правоохоронців, які отримали*

підозри: працівники Державної кримінально-виконавчої служби, органів і підрозділів цивільного захисту, Державної прикордонної служби, Державної податкової служби та інших правоохоронних структур. Вказано, що станом на 31.07.2026 ДБР розслідує 3061 кримінальне провадження щодо злочинів проти основ національної безпеки України, зокрема: за фактами державної зради, колабораційну діяльність, пособництво державі-агресору тощо. Наведено дані та інфографіку щодо кількості таких злочинів. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4899818-u-dbr-rozpovily-skilky-pravookhorontsiv-pidozruuiuit-u-derzhzradi>

6. **Балістичний терор триває: Голова Верховної Ради закликав терміново посилити протиповітряну оборону України** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 серп. [№ 652]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що після чергової масованої атаки РФ Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук наголосив на нагальній потребі посилити українську систему ППО, зокрема засобами для перехоплення балістичних ракет. Повідомлено, що у ніч на 1 серпня російські війська застосували проти України 35 ракет, серед яких 27 балістичних, а також 185 ударних безпілотників. Основного удару зазнав Київ. Під ворожим вогнем також опинилися Дніпропетровська, Сумська, Харківська та Полтавська області. За попередніми даними, у столиці загинули дев'ятеро людей, ще десятки дістали поранення. «Засоби для перехоплення балістичних ракет потрібні Україні негайно. Їхній дефіцит коштує людських життів: коли балістику нічим зупинити, люди гинуть у власних домівках. росія навмисно завдає ударів уночі — тоді, коли українці сплять і є найбільш уразливими», — наголосив Голова ВР України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392141>

7. **Безоплатна вторинна правнича допомога для ветеранів: куди звертатися** [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. Розглянуто порядок отримання БВПД ветеранами війни, учасниками бойових дій (УБД) та членами сімей загиблих Захисників і Захисниць України.

Розкрито перелік правових послуг, що включають захист, представництво інтересів у судах і державних органах, а також підготовку процесуальних документів. Окрему увагу приділено способам звернення до системи БПД, необхідним документам і категоріям осіб, які мають право на такі послуги. Підкреслено значення державної правової підтримки для забезпечення соціального захисту ветеранів і реалізації їхніх законних прав. Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/bezoplatna-vtorinna-pravnichcha-dopomoga-dlya-veteraniv-kudi-zvertatisya.html>

8. Безпека шкіл прифронтових громад: держава готується до нового навчального року [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 8 серп. [№ 657]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) Олександр Корнієнко взяв участь у слуханнях на тему підготовки до нового навчального року та безпеки в громадах прифронтових регіонів, що відбулися в межах роботи Конгресу місцевих та регіональних влад при Президентові України за ініціативи заступника Керівника Офісу Президента України Віктора Микити. За словами Першого віцеспікера, під час поїздок регіонами він завжди приділяє особливу увагу освітній сфері. Сьогодні багато закладів освіти в громадах мають вигляд значно кращий, ніж навіть до початку повномасштабної війни. Це, підкреслив він, результат спільної роботи держави, областей і громад. О. Корнієнко зазначив, що ВР України готова й надалі підтримувати законодавчі рішення, необхідні для забезпечення сталого освітнього процесу. Важливу роль у цій роботі відіграє Комітет ВР України з питань освіти, науки та інновацій. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392223>*

9. Бережна Д. Блокада портів ставить під загрозу половину експорту залізної руди з України, – NV [Електронний ресурс] / Дар'я Бережна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 5 серп. — Електрон. дані. *За повідомленням "NV", зупинка роботи портів Великої Одеси через російські атаки вже призводить до зупинки підприємств, падіння експорту та втрати*

валютної виручки. Під ризиком опинилася половина українського експорту залізорудної продукції, а швидкого відновлення морських перевезень експерти не очікують. За їх оцінками, у I півріччі морем відвантажувалося близько 50 % української залізорудної продукції. Йдеться приблизно про 1 млн тонн на місяць, насамперед про поставки концентрату до Китаю. Вказано, що альтернативні шляхи через Дунай, Польщу, Румунію та Болгарію мають обмежену пропускну спроможність і значно дорожчі. За словами керівника "GMK Center" С. Зінченка, у 2022 р. експорт через європейські порти був можливим завдяки вищим цінам на руду. Нині зростання операційних і транспортних витрат робить такі маршрути економічно недоцільними. За оцінками, лише через скорочення експорту залізорудної продукції Україна може втрачати 60 – 70 млн доларів щомісяця, або 700 – 800 млн доларів на рік. Випуск у залізорудному секторі може впасти на 40 %. У "Метінвест" заявили, що відновлення безпечної роботи портів має стати одним із ключових державних пріоритетів; без відновлення судноплавства Україна ризикує втратити значну частину експорту, податкових надходжень і валютної виручки, а підприємства галузі — перейти до тривалих простойв і подальшого скорочення виробництва. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/763461-blokada-portiv-stavit-pid-zagrozu-polovinu-eksportu-zaliznoji-rudi-z-ukrajini-nv>

10. Бережна Д. Блокування рахунків порушникам мобілізаційного законодавства: юристи пояснили, чи це можливо [Електронний ресурс] / Дар'я Бережна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 4 серп. — Електрон. дані. Як заявив радник голови Офісу Президента України (ОПУ) Михайло Подоляк, ухилянтам в Україні можуть заблокувати рахунки, аби ускладнити їм життя. За словами членкині Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань національної безпеки, оборони та розвідки Соломії Бобровської, усі користуються інформаційними, електронними та фінансовими послугами й операціями, тож це найочевидніша міра впливу. Проте, в чинному законодавстві вже й так передбачений механізм блокування

рахунків. Так, якщо військовозобов'язаному "прилетів" штраф від територіального центру комплектування та соціальної підтримки (ТЦК та СП), а він його не сплатив, то згідно із Законом "Про виконавче провадження" відкривається справа і рахунки боржника підпадають під арешт. Як пояснила адвокатка К. Аніщенко, для того, щоб виконавча служба відкрила провадження і заблокувала рахунки, необхідно щоб ТЦК направив відповідну постанову про притягнення особи до відповідальності. А цей шлях часто обривається, адже ТЦК просто не має часу для формування цих документів; а якщо й вистачає часу, виконавча служба інколи повертає їх, адже вони або з простроченими строками притягнення до відповідальності, або вказані некоректні дані особи. За словами адвокатки, щоб виконавець ідентифікував особу і витягнув інформацію про відкриті рахунки, потрібен ідентифікаційний код, інформації тільки про дату народження недостатньо. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/763288-mobilizaciya-v-ukrajini-chi-mozhut-blokuvati-rahunki-uhilyantam>

11. **Бережна Д. Кім Чен Ин збагатився на 22 мільярди доларів: як війна в Україні підняла КНДР "з колін"** [Електронний ресурс] / Дар'я Бережна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 7 серп. — Електрон. дані. Згідно з аналізом "Bloomberg Economics", що ґрунтується на урядових даних про торгівлю та розвідувальній інформації, а також на зовнішніх дослідженнях основних джерел доходу, диктатура Кім Чен Ина отримала в період з 2022 по 2025 рр. до 22 млрд доларів доходу з-за кордону. Ця історична сума майже вчетверо перевищує обсяг, накопичений за попередні чотири роки, що сталося одразу після того, як США переконали Китай і РФ підписати санкції Організації Об'єднаних Націй (ООН), спрямовані на позбавлення Кіма твердої валюти для розвитку його ядерної програми. Із моменту введення цих обмежень Кім Чен Ину вдалося зміцнити свій ядерний потенціал, розширити зв'язки з ключовими дипломатичними партнерами та збільшити джерела доходу. Вказано, що у розпорядженні північнокорейського диктатора Кім Чен Ина зараз більше коштів, ніж будь-коли за 15 років його перебування при

владі. Проти нього введено санкції, але він знайшов джерело доходу у своєму російському колезі В. Путіні, якому постачає зброю та солдатів для "м'ясних штурмів". Тепер Кім менше залежить від Китаю і виходить на світову арену як торговець зброєю. Текст: <https://focus.ua/uk/politics/763747-kim-chen-in-zbagativsya-na-22-milyardi-dolariv-yak-viyna-v-ukrajini-pidnyala-kndr-z-kolin>

12. **Бережна Д. Російська атака поставила під загрозу роботу видавництва "Жорж": знищено 400 тисяч книжок** [Електронний ресурс] / Дар'я Бережна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 5 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що 1 серпня 2026 р. у Харкові внаслідок прицільної російської атаки був знищений логістичний центр "Рапок", що забезпечував зберігання та відвантаження книжок до книгарень, бібліотек, шкіл і читачів по всій Україні. Там зберігались і книжки видавництва «Жорж»: згоріло все – близько 400 000 книжок, збитки перевищують обсяг річних продажів. Вказано, що за 10 років роботи видавництво сформувало каталог сучасної художньої, нонфікшн, дитячої літератури та літератури для дозвілля (антистрес-розмальовки, майстер-класи з малювання). Деякі наклади майже повністю втрачені. Отже, ці книжки вже неможливо буде придбати, якщо не надрукувати нові накладу, що потребує значних фінансових ресурсів. Зауважено, що фінансові втрати ставлять під загрозу подальшу роботу видавництва. Розглянуто, як можна підтримати видавництво «Жорж» просто зараз. Наведено стислу інформацію про нього. Текст: <https://focus.ua/uk/ukraine/763479-rosiyska-ataka-postavila-pid-zagrozu-robotu-vidavnictva-zhorzh-znishcheno-400-tisyach-knizhok>

13. **Бережна Д. Терехов пропонує підвищити мінімальну зарплату до 10 тис. грн, а пенсію — до 6 тис. грн** [Електронний ресурс] / Дар'я Бережна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що Асоціація прифронтових міст і громад (АПМГ) під керівництвом Ігоря Терехова підготувала та передала Кабінету Міністрів України (КМ України) пакет зі 130 законодавчих і бюджетних ініціатив. За його словами, головним пріоритетом державної політики під час війни має бути добробут людей.

Одним із ключових блоків пропозицій є підвищення рівня життя українців. Запропоновано вже з 2027 р. встановити мінімальну заробітну плату на рівні не менше 10 000 грн, підвищити мінімальну пенсію до 6000 грн, переглянути соціальні стандарти відповідно до реальної вартості життя, а також запровадити знижену ставку податку на додану вартість (ПДВ) у розмірі 5 % на соціально значущі продукти харчування, лікарські засоби та інші товари першої необхідності. Окремий комплекс ініціатив стосується підтримки внутрішньо переміщених осіб (ВПО): законодавчо визначити їх маршрут від евакуації до повноцінної інтеграції в громаді, підвищити допомогу на проживання до 4500 грн, гарантувати їй виплату протягом перших шести місяців після евакуації, розвивати соціальне житло, субсидовану оренду й доступну іпотеку, а також запровадити механізм компенсації за фактично недоступне житло. Важливий пакет пропозицій стосується ветеранської політики, а також освіти, медицини та соціальної сфери. Окремий блок присвячений людям, які забезпечують життєдіяльність прифронтових територій. Текст: <https://focus.ua/uk/ukraine/763673-terehov-proponuye-pidvishchiti-minimalnu-zarplatu-do-10-tis-grn-a-pensiyu-do-6-tis-grn>

14. **Бережна Д. "Фаза нуль": РФ готує провокацію проти НАТО з використанням українських дронів, — ISW [Електронний ресурс] / Дар'я Бережна // Focus.ua : [вебсайт]. — 2026. — 7 серп. — Електрон. дані. За повідомленням ISW, міністр оборони Литви Робертас Каунас заявив, що РФ може використовувати захоплені безпілотники українського виробництва для проведення операції під чужим прапором проти країн Балтії. Такими діями росіяни можуть намагатися створити невизначеність щодо походження атаки та заперечувати свою відповідальність за удари по території країн НАТО. Зазначено, що РФ проводить кампанію "Нульова фаза", мета якої — створення інформаційних і психологічних умов для потенційних майбутніх провокацій проти НАТО, і російські провокації під чужим прапором, поряд із вторгненнями безпілотників, саботажем, перешкодами в радіоелектронній боротьбі та прольотами дронів, є частиною цієї кампанії. Вказано, що РФ**

регулярно порушує повітряний простір Балтійського моря і може робити це за допомогою українських безпілотників у межах інформаційної операції та/або атаки під чужим прапором, щоб перевірити реакцію країн НАТО.

Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/763715-napad-rf-na-nato-gotuyetsya-provokaciya-isw>

15. Біденко А. Війна з книгами: як Росія йде в Україні шляхом нацистської Німеччини [Електронний ресурс] / Артем Біденко // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 5 серп. — Електрон. дані. *На думку автора статті – експерта з маркетингових і політичних комунікацій, РФ цілеспрямовано завдає ударів по книжкових складах, видавництвах і бібліотеках, і це не якісь випадкові влучання, а системне знищення книговидавничого бізнесу. Це своєрідний культурний геноцид, до якого слід ставитися максимально серйозно і Україна зобов'язана вжити певних заходів на цьому фронті, причому швидко. Зазначено, що РФ у цій війні чітко йде по нацистській схемі: лише за липень 2026 р. згоріло понад 1,5 млн українських книжок і підручників, на початку серпня — ще 8 млн; збитки галузі сягнули 25 % річного обсягу. І це не поодинокі влучання — протягом всієї війни, з 2014 р., окупанти послідовно нищать бібліотеки, типографії, книгарні, випалюючи мільйони книжок.*

Текст: <https://focus.ua/uk/opinions/763295-knizhkoviy-genocid-yak-rosiya-namagayetsya-postaviti-na-kolina-vidavnichiy-biznes-ukrajini>

16. Білорусь розгорнула нову десантно-штурмову бригаду у напрямку Києва [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2026. – 2 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що Білорусь почала створювати нову десантно-штурмову бригаду поблизу українського кордону - підрозділ розташують за 40 км від нього. Дислокуватиметься з'єднання поблизу Гомеля, з якого відбувався рух окупаційних військ на Київ і Чернігів у 2022 р. Про це повідомив Олександр Ільюкевич, командувач сил спеціальних операцій збройних сил Білорусі, в ефірі телеканалу білоруського міноборони «ВоєнТВ». За його словами, відповідне формування нового з'єднання вже розпочалося, створено один батальйон, а до кінця року планують сформувати ще один.*

Також паралельно триває комплектування підрозділів бойового забезпечення, артилерії, протиповітряної оборони (ППО) та розвідки. Текст: <https://gazeta.ua/articles/politics/bilorus-rozgornula-novu-desantnoshturmovu-brigadu-u-napryamku-kiyeva/1255821>

17. **Британія розширює програму INTERFLEX та інвестує у спеціалізовану підготовку ЗСУ** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що Велика Британія продовжує зміцнювати оборонні спроможності України через програму «INTERFLEX», яка за чотири роки існування забезпечила вишкіл понад 63 тис. українських військовослужбовців. За повідомленням Постійного об'єднаного штабу Збройних сил Великої Британії (PJHQ), навчальна програма адаптується до вимог сучасного поля бою та зосереджується на довгостроковій спеціалізованій підготовці — від боїв у міських умовах до застосування дрон-технологій. Загалом Лондон уже спрямував на підтримку України £21,8 млрд, із яких £13 млрд становить безпосередня військова допомога, та підтверджує готовність продовжувати підтримку стільки, скільки це буде необхідно.* Текст : <https://wz.lviv.ua/news/556533-brytaniia-rozshyriue-prohramu-interflex-ta-investuie-u-spetsializovanu-pidhotovku-zsu>

18. **Бурдейна О. Екзасуджені зможуть служити в ТЦК: Зеленський підписав закон про нові права військовослужбовців** [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 4 серп. — Електрон. дані. *Як повідомили на порталі Міністерства оборони України (МО України), 04.08.2026 Президент України Володимир Зеленський підписав законопроект № 15225, який унормовує права колишніх засуджених. При цьому наведено позицію радниці глави МО України Л. Галаган, яка пояснила, що Закон закриває несправедливість, яка існувала щодо цієї категорії військовослужбовців. Уточнено, що такі бійці відтепер отримали право на щорічну відпустку, як решта бійців Збройних сил України (ЗСУ). У тексті законопроекту, який став Законом № 4931-IX, йдеться не лише про відпустки, а й про переведення в інші частини та можливість служби у*

тилових підрозділах й ТЦК, якщо є відповідний висновок військово-лікарської комісії (ВЛК). Текст: <https://focus.ua/uk/ukraine/763407-ekszasudzhzeni-u-zsu-otrimali-ti-zh-prava-shcho-y-reshta-viyskovih-detali>

19. **Бурдейна О. Єдиний сценарій без завершення війни: як партнери підвели Україну та "допомогли" Путіну, – Bloomberg** [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 7 серп. — Електрон. дані. *Як зауважив оглядач агентства "Bloomberg" М. Чемпіон, попри важку зиму, Україна призупинила наступ РФ, а українські дінстрайки перенесли війну на російську територію. Втім, найближчим часом може повторитись сценарій попередніх етапів війни, коли Україна через дії чи бездіяльність партнерів втрачала перевагу та можливість завершити війну. Розглянуто, що відбувається на шляху до миру і як на позицію диктатора В. Путіна вплинуло рішення Вашингтона не надавати Києву ракети "Patriot". Розглянуто три можливі сценарії подальшого перебігу війни.* Текст: <https://focus.ua/uk/politics/763767-zavershennya-viyni-putin-otrimav-perevagu-cherez-diji-ssha>

20. **Бурдейна О. Зеленський підписав указ про нове професійне свято для бійців ЗСУ: кого і коли вітати** [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. *Повідомлено, що Президент України Володимир Зеленський підписав Указ № 713/2026 й заснував День Військ зв'язку та кібербезпеки, який відзначатимуть 8 серпня. При цьому глава держави скасував рішення одного з попередніх президентів, яке діяло понад 20 років. Розглянуто, що змінилось після нового Указу. Зазначено, що цей вид військ складається з низки полків і штабів, які входять до складу Сухопутних військ, Повітряних сил, Військово-морський сил і Десантно-штурмових військ. На сторінці «Facebook» зв'язківців — дописи про воїнів із різних підрозділів і про важливість військового зв'язку, завдяки якому попереджають про небезпеку, передають координати цілей, викликають підтримку та рятують життя.* Текст:

<https://focus.ua/uk/ukraine/763672-zelenskiy-pidpisav-ukaz-pro-nove-profesiynе-svyato-dlya-biyciv-zsu-kogo-i-koli-vitati>

21. **Бурдейна О. Світло по 4 години на добу: які сценарії очікують українців взимку 2026 – 2027 року** [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 4 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що Україна наближається до зими 2026 – 2027 рр., маючи критичний дефіцит ракет "Patriot" та виконані на 50 % "плани стійкості". Залежно від майбутньої погоди, активності ударів РФ та рівня підготовки до зими існує три можливих сценарії. Вказано, що у "апокаліптичному" сценарії українці матимуть по чотири години світла на добу, а мільйони киян сидітимуть без тепла. Розглянуто, наскільки ймовірний найгірший сценарій та які інші варіанти очікують країну. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/763411-zima-2026-2027-ukrajinci-matimut-svitlo-4-godini-na-dobu-detali>

22. **Бурдейна О. Чоловіки за кордоном не зможуть прийти в консульство без ВОД: нові правила військового обліку** [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. За повідомленням "Судово-юридичної газети", 29.07.2026 на урядовому порталі опублікували Постанову № 981, яка стосується Реєстру військовозобов'язаних. Завдяки новому нормативно-правовому акту держава зможе отримати єдиний список усіх чоловіків, оскільки у реєстр надійдуть дані з бази податківців. На основі даних у цьому реєстрі будуть автоматично оформлюватись покарання за порушення військового обліку, тобто це буде не просто табличка з іменами, а інструмент для посилення заходів мобілізації. Вказано, що Постанова закрила прогалину з чоловіками, які перебувають за кордоном і не можуть приїхати в Україну для вирішення питань військового обліку; завдяки їй усі консульські послуги надаватимуть після пред'явлення ВОД, а якщо документів немає, то його тут же створить консул. Також Постанова роз'яснює, як консульські працівники тепер здійснюють військовий облік. При цьому наголошено, що це "механізм контролю за громадянами, які перебувають за кордоном" і що таким чином "завершився перехід до моделі

цифрового військового обліку". У документі вказано, що чоловіки від 18 до 60 років для отримання консульських послуг повинні пред'явити ВОД в електронній формі, якщо ж він не відповідає вимогам, то у консульській послугі відмовлять. Текст: <https://focus.ua/uk/ukraine/763265-posilennya-mobilizaciji-choloviki-za-kordonom-zobov-yazani-mati-vod>

23. **Вадим Галайчук: Україна до кінця року має намір виконати свої євроінтеграційні зобов'язання щодо освітнього процесу нацменшин** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. *Як розповів член фракції «Слуга Народу», перший заступник голови парламентського Комітету з питань інтеграції України до Європейського Союзу Вадим Галайчук, у вересні Україна очікує на нові рішення щодо відкриття наступних двох перемовних кластерів для вступу до ЄС. Наразі тривають контакти стосовно того, як зняти з порядку денного дискусійні питання й досягти консенсусу, зокрема з Угорщиною. Передовсім ідеться про внесення змін у законодавство стосовно окремих питань освітнього процесу нацменшин. За його словами, Україна розраховує, що після літніх канікул, на які зараз пішли більшість інституцій Євросоюзу та інституцій державних органів країн-членів ЄС, вдасться домовитися з усіх питань, щоб відкрити наступні перемовні кластери.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392167>

24. **Верховна Рада розгляне можливість добровільного прощення (списання) боргів військовослужбовців, полонених, зниклих безвісті та їхніх родин за споживчими кредитами: зареєстровано законопроект** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2026. – 10 серп. — Електрон. дані. *Ідеться про зареєстрований у Верховній Раді України (ВР України) законопроект № 15458 "Про внесення змін до Податкового кодексу України та інших законів України щодо врегулювання простроченої заборгованості військовослужбовців, цивільних осіб, які позбавлені особистої свободи або зникли безвісти, членів їхніх сімей та осіб з інвалідністю у період дії воєнного стану в Україні та у післявоєнний час", який спрямований на посилення*

системи державних гарантій соціального захисту військовослужбовців, визначених категорій цивільних осіб та членів їхніх родин шляхом усунення податкових бар'єрів на шляху добровільного прощення (списання) кредитного боргу та запровадження дієвого правового механізму анулювання боргових зобов'язань за споживчими кредитами. Зокрема, крім Податкового кодексу, проєктом передбачено доповнення Закону України "Про споживче кредитування" дієвим механізмом: банки та інші кредитодавці отримають чітке законне право повністю (до 100%) або частково списувати заборгованість. Текст: <https://pravo.ua/verkhovna-rada-rozhliane-mozhlyvist-dobrovilnoho-proshchennia-spysannia-borhiv-viiskovosluzhbovtsiv-polonenykh-znyklykh-bezvisti-ta-ikh-rodyn-za-spozhyvchymy-kredytamy-zareiestrovano-zakonoproiekt/>

25. **Ветерани можуть оформити автоцивілку без власних витрат** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. Повідомлено, що програма підтримки дає змогу ветеранам і ветеранкам безоплатно оформити поліс обов'язкового страхування цивільно-правової відповідальності автовласників. Зауважено, що це стало можливим завдяки поєднанню державної компенсації та знижки, яку надає страхова компанія. Охочим скористатися програмою рекомендують ознайомитися з умовами оформлення та порядком отримання безплатного страхового поліса. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392148>

26. **Відмова в ліцензії. Виробництво Patriot в Україні** [Електронний ресурс] // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. Проаналізовано рішення США не укласти угоду про передачу Україні ліцензії чи технологій для спільного виробництва ракет-перехоплювачів до зенітно-ракетних комплексів «Patriot» щонайменше до початку зими. Зазначено, що це зумовлено трьома основними факторами: суворий експортний контроль і секретність технологій (захист технологій ракет сімейства «РАС-3» є питанням національної безпеки США); технічна та логістична складність (будівництво заводу такого рівня в умовах ракетних обстрілів території

України є надзвичайно ризикованим); глобальний дефіцит компонентів (ланцюги постачання ключових вузлів для ракет «Patriot» розписані на роки наперед, і США самі відчують брак перехоплювачів через військові операції на Близькому Сході та підтримку союзників). Наголошено, що ЗРК «Patriot» залишається єдиним надійним щитом України проти російських балістичних і гіперзвукових ракет. Оскільки власний випуск ракет в Україні найближчим часом не розпочнеться, стратегія захисту базуватиметься на отриманні Україною від партнерів уже готових ракет-перехоплювачів із наявних арсеналів НАТО. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4899746-vidmova-v-litsenzii-vyrobnystvo-Patriot-v-ukraini>

27. **Віталій Кім обговорив ключові пріоритети державної ветеранської політики з членами профільного парламентського Комітету** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 6 серп. [№ 655]. – Електрон. дані. Повідомлено, що новопризначений міністр у справах ветеранів України Віталій Кім разом із заступником міністра, ветераном Русланом Приходьком провели робочу зустріч з членами Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів. Під час обговорення зазначалося, що робота Міністерства буде спрямована на розвиток державної системи підтримки учасників бойових дій, людей з інвалідністю внаслідок війни, постраждалих учасників Революції Гідності, родин Героїв Небесної Сотні, сімей загиблих Захисників і Захисниць, військовополонених, а також осіб, зниклих безвісти за особливих обставин. Зокрема, пріоритетними напрямками діяльності Міністерства у 2026 — 2027 рр. визначено розвиток житлових програм, розбудову ефективної системи протезування та реабілітації, допомогу у навчанні й працевлаштуванні. Також йшлося про співпрацю з іншими органами влади, місцевим самоврядуванням і бізнесом у сфері цифровізації ветеранських сервісів і гідну реалізацію політики вшанування пам'яті загиблих Захисників і Захисниць України. Сторони переглянули стан законодавчих ініціатив, які зараз

опрацьовуються в Комітеті. Обговорили підготовку доопрацьованої редакції проєкту Кодексу про ветеранську політику, який має стати комплексним законодавчим актом у цій сфері, та стан підготовки до другого читання законопроєктів щодо державної ветеранської патронажної служби. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392194>

28. Глава МЗС Азербайджану відвідав Ірпінь та підтвердив підтримку відбудови України [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. *Під час офіційного візиту до України міністр закордонних справ Азербайджану Джейхун Байрамов відвідав місто Ірпінь, щоб оцінити перебіг відновлення інфраструктурних об'єктів. Делегація оглянула вже відбудовані за підтримки азербайджанської сторони центральну міську лікарню та гуманітарний ліцей імені Заріфи Алієвої, а також ознайомилася з майбутнім проєктом реставрації Ірпінського будинку культури. У зовнішньополітичному відомстві Азербайджану підкреслили, що цей візит засвідчив системний характер гуманітарної допомоги та готовність Баку надалі активно сприяти реконструкції українських міст. Текст: <https://wz.lviv.ua/news/556531-hlava-mzs-azerbaidzhanu-vidvidav-irpin-ta-pidtdverdyv-pidtrymku-vidbudovy-ukrainy>*

29. Громадянство України за спрощеним механізмом [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 6 серп. [№ 655]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань [прав людини, деокупації та реінтеграції тимчасово окупованих територій України, національних меншин і міжнаціональних відносин] підтримав законопроєкт, який усуває бюрократичні перешкоди для повернення та отримання українського паспорта. Законопроєкт пропонує спростити процедуру для осіб, які раніше були громадянами України, а нині є громадянами інших держав. Скористатися таким механізмом можна буде незалежно від того, чи проживає людина постійно за кордоном, чи перебуває на території України. Документ також передбачає можливість поновлення або набуття*

громадянства України без обов'язкового складання іспитів з державної мови, історії України та основ Конституції України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392203>

30. **Данило Гетманцев: За весь час повномасштабної війни Україна жодного разу не допустила прострочення соціальних виплат** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. *Як повідомив голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань фінансів Данило Гетманцев, на 14 % більше коштів спрямовано на соціальні видатки у першому півріччі 2026 р. порівняно з аналогічним періодом 2025 р. За його словами, за весь час повномасштабного вторгнення Україна жодного разу не допустила прострочення соціальних виплат. Крім того, держава постійно проводить індексацію пенсій.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392133>

31. **Держава розробляє механізми підтримки видавництв для відновлення знищених російськими обстрілами підручників** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 8 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про підготовку Україною спеціальних механізмів підтримки для вітчизняних видавництв, чії виробничі та логістичні потужності зазнали руйнувань унаслідок російських обстрілів. Головна мета державних заходів — допомогти підприємствам оперативно відновити виробничі процеси, щоб українські школярі були вчасно та повністю забезпечені необхідною навчальною літературою. За попередніми оцінками, через російські удари було знищено понад 1,1 млн примірників шкільних книжок. Ця втрата є суттєвим викликом, адже загалом на цей навчальний рік для учнів заплановано друк 13,5 млн підручників. Зазначено, що для вирішення цієї проблеми відбулася спільна робоча нарада за участю Голови Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань освіти, науки та інновацій Сергія Бабака, представників Міністерства з відновлення, інфраструктури та транспорту, Інституту модернізації змісту освіти МОН, а також керівників українських видавництв. До обговорення логістичних шляхів та оперативної доставки літератури по*

всій країні долучилися також оператори «Укрпошта» та «Нова пошта».

Текст: <https://wz.lviv.ua/news/556602-derzhava-rozroblaie-mekhanizmy-pidtrymky-vydavnytstv-dlia-vidnovlennia-znyshchenykh-rosiiskymy-obstrilamy-pidruchnykiv>

32. Держава розширила програму пільгових кредитів на встановлення автономного опалення [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 серп. [№ 652]. – Електрон. дані. *Як повідомив Прем'єр-міністр України Сергій Корецький, українці відтепер зможуть отримати пільговий кредит на придбання та встановлення твердопаливних печей, димоходів і необхідних матеріалів із частковою компенсацією від держави. Програма передбачає можливість отримати кредит до 250 тис. грн або до 480 тис. грн. Держава компенсуватиме 10 або 20 % основної суми кредиту залежно від його розміру. Водночас пільгова відсоткова ставка становитиме 0 % у перший рік користування кредитом, 5 % — у другий і 7 % — у третій.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392138>

33. До хабів Міненерго вже надійшло 5,7 тисячі тонн обладнання для аварійного резерву на зиму – Шмигаль [Електронний ресурс] // Укрінформ : [укр. інформ. сайт]. – 2026. – 4 серп. – Електрон. дані. *Зазначено, що з початку 2026 р. до хабів Міністерства енергетики вже надійшло 5,7 тис. тонн допомоги для формування аварійного резерву обладнання на зиму. Про це заявив перший віцепрем'єр-міністр - міністр енергетики Денис Шмигаль під час зустрічі з українським дипломатичним корпусом. Зокрема, обговорили потреби енергосектора - ремонт енергетичної інфраструктури, залучення міжнародної підтримки, розвиток розподіленої генерації, забезпечення фінансування імпорту природного газу та підготовку до чергового засідання Групи G7+. Міністр енергетики повідомив, що триває робота із залучення обладнання, яке виводиться з експлуатації за кордоном, але ще може використовуватися в Україні. Отримано понад 3,3 тис. тонн такого обладнання з ТЕЦ Литви та Німеччини, очікуються поставки з*

Латвії. Текст: <https://www.ukrinform.ua/rubric-vidbudova/4150914-do-habiv-minenergo-vze-nadijslo-57-tisaci-tonn-obladnanna-dla-avarijnogo-rezervu-na-zimu-smigal.html>

34. Домогосподарства без ФОП: у Комітеті пояснили суть законопроекту про пільгове оподаткування [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 5 серп. [№ 654]. – Електрон. дані. *Як наголосила голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів Галина Третьякова, законопроект щодо запровадження добровільного режиму пільгового оподаткування доходів домогосподарств (реєстр. № 15449) не передбачає запровадження нового оподаткування, як це подекуди висвітлюється у засобах масової інформації (ЗМІ). Натомість його основною метою є законодавче врегулювання статусу домогосподарства як окремого суб'єкта економічних відносин, який сьогодні відсутній в українському законодавстві, хоча така модель вже давно функціонує в більшості країн Європи, Австралії та Сполучених Штатах Америки. Вона зазначила, що кожне домогосподарство несе витрати на утримання дітей, осіб похилого віку, осіб із інвалідністю, безробітних членів сім'ї та інших утриманців. Саме тому законопроектом пропонується враховувати склад родини під час оподаткування та запровадити неоподатковувану частину доходу, яка, за оцінками авторів законодавчої ініціативи, має становити близько 12 тис. грн на кожного члена домогосподарства.* Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/392181>

35. Допомога ВПО у 2026 році: які правила змінилися [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2026. – 10 серп. – Електрон. дані. Зазначено, що у 2026 р. для внутрішньо переміщених осіб (ВПО) змінили частину правил щодо виплат на проживання. Про це повідомлено у системі безоплатної правничої допомоги (БПД). Зміни стосуються, зокрема, допомоги на проживання для дітей ВПО, непрацездатних осіб і строків отримання виплат для найбільш вразливих категорій переселенців. Допомога на

проживання для дітей ВПО до 6 років тепер призначається незалежно від доходу батьків. Водночас сім'я має відповідати іншим критеріям, зокрема щодо майнового стану, фактичного місця проживання та навчання дітей. Діти віком від 6 до 18 років можуть отримувати допомогу, якщо проживають на території, де ведуться бойові дії, або на території можливих чи активних бойових дій, для яких не визначена дата їх завершення. Також допомога може призначатися дітям, які проживають на території, для якої визначена дата завершення бойових дій, якщо дитина навчається у закладі освіти за місцем фактичного проживання сім'ї. Йдеться про очну форму навчання, якщо вона забезпечена на такій території, дистанційну форму або поєднання очної та дистанційної форм. Окремі зміни стосуються непрацездатних осіб. Люди, які втратили працездатність, можуть повторно подати документи на перегляд виплат, якщо раніше їхній дохід перевищував установлений ліміт. Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/dopomoga-vpo-u-2026-roci-yaki-pravila-zminilisya.html>

36. **Дубровський В. Три помилки, які перетворюють план порятунку української економіки на катастрофу** [Електронний ресурс] / Володимир Дубровський // Дзеркало тижня. – 2026. – 4 серп. — Електрон. дані. Критично проаналізовано дослідження Світового банку та Київської школи економіки «Українська економіка майбутнього» і вказано, що його ключові рекомендації можуть зашкодити економічному розвитку України. Наголошено на трьох основних помилках документа: некоректному порівнянні України з країнами Центрально-Східної Європи, пропозиціях щодо посилення податкового навантаження та підтримці окремих «пріоритетних» секторів економіки. Обґрунтовано, що підвищення податків і згортання спрощеної системи оподаткування можуть уповільнити економічне зростання, посилити мінізацію бізнесу та знизити інвестиційну привабливість країни. Запропоновано альтернативний підхід, що передбачає зміцнення верховенства права, покращання безпекових умов, зниження податкового тиску та розвиток політики конкурентоспроможності й

інновацій. Текст: <https://zn.ua/ukr/reforms/tri-pomilki-jaki-peretvorjat-plan-porjatunku-ukrajinskoji-ekonomiki-na-katastrofu.html>

37. **Дуніна А. 5 днів до кризи: скільки Київ зможе протриматися без води та каналізації після удару по Бортницькій станції** [Електронний ресурс] / Алла Дуніна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. *Зазначено, що після нічного обстрілу в мережі з'явилася інформація про пошкодження Бортницької станції аерації, але Генштаб спростував ці дані. Зауважено, що ця станція аерації — це, по суті, єдина очисна споруда Києва та прилеглих міст, і якщо вона зупиниться, Дніпро стане набагато бруднішим, ніж зараз. Усі неочищені стоки потраплять у Дніпро, це стане екологічною катастрофою в пониззі Дніпра. Експерти пояснили, чому повністю зруйнувати станцію неможливо, але чим небезпечний навіть частковий вихід із ладу та скільки протримається місто без води та каналізації.* Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/763626-kijiv-bez-vodi-ta-kanalizaciji-skilki-protrimayetsya-stolicya-u-razi-zupinki-bortnickoji-stanciji>

38. **Дуніна А. РФ фактично зупинила морський експорт України: що буде з цінами, бюджетом та світовим ринком зерна** [Електронний ресурс] / Алла Дуніна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що російські удари по портах Великої Одеси та цивільних суднах фактично зупинили морський експорт України. Судновласники та трейдери заморозили роботу, а світові перевізники згорнули суднозаходи. Альтернативні маршрути — Дунай та західний кордон — не можуть замінити глибоководні порти, які у 2024 р. перевалили майже 100 млн тонн вантажів. На думку експертів, ситуація може призвести до дефіциту товарів і подорожчання продуктів. Як повідомив Прем'єр-міністр України Сергій Корецький, над відновленням нормальної роботи портів працюють уряд, дипломатичний корпус і всі відповідальні державні інститути у режимі 24/7, оскільки порти мають критичне значення для нашої економіки та глобальної продовольчої безпеки. Кабінет Міністрів України (КМ України) готує комплекс заходів для підтримки аграрного сектора через зростання*

загроз для українського експорту, спричинених російськими атаками на портову інфраструктуру та цивільні судна у Чорному морі. За словами С. Корецького, одним із головних завдань уряду є диверсифікація та відновлення логістичних маршрутів для постачання української аграрної продукції на зовнішні ринки. Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/763214-porti-odesi-chornomorska-ta-pivdenного-zupineni-prichini-naslidki-alternativi>

39. **Євгенія Кравчук: Україна не хоче, щоб процес вступу до ЄС перетворювався на інструмент впливу у двосторонніх відносинах** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. Як розповіла членкиня фракції «Слуга Народу», заступниця голови парламентського Комітету з питань гуманітарної та інформаційної політики, членкиня постійної делегації у ПАРЄ Євгенія Кравчук, Україна зараз переходить до більш спокійних і прагматичних відносин з Угорщиною. Політикиня зазначила, що уряд чинного прем'єр-міністра Петера Мадяра поступово демонструє більш проукраїнські дії, але поки Будапешт відклав відкриття ще двох переговорних кластерів у межах вступу України до Європейського Союзу. За її словами, наша держава хоче, щоб процес вступу до ЄС не перетворювався на інструмент впливу в двосторонніх відносинах. Не може бути якихось особливих умов від окремих країн. Вона нагадала, що Угорщина відмовилася відкривати кластери 2 і 3 для України. Є. Кравчук наголосила, що Україна має чітку позицію щодо необхідності виконання своєї частини домашньої роботи стосовно впровадження європейського законодавства. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392161>

40. **Єлісєєв К. П'ять кроків до ЄС: чому героїзму недостатньо для вступу України до Євросоюзу** [Електронний ресурс] / Костянтин Єлісєєв // Дзеркало тижня. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. Досліджено ключові пріоритети євроінтеграційної політики України до кінця 2026 р. та обґрунтовано необхідність зосередження на виконанні вже взятих зобов'язань замість розроблення нових програм і декларативних ініціатив.

Проаналізовано значення реалізації Копенгагенських критеріїв, відкриття переговорних кластерів, забезпечення інклюзивності євроінтеграційного процесу, проведення послідовних реформ і зміцнення дипломатичної взаємодії з державами — членами Європейського Союзу. Визначено, що успіх переговорного процесу залежить від ефективності демократичних інституцій, реального впровадження реформ і формування довіри з боку європейських партнерів. Наголошено, що повноправне членство України в ЄС можливе лише за умови системної трансформації держави, належного виконання зобов'язань та дотримання європейських стандартів. Текст: <https://zn.ua/ukr/WORLD/pjat-krokv-do-jes-chomu-herojizmu-nedostatno-dlja-vstupu-ukrajini-do-jevrosojuzu.html>

41. **ЄС і Велика Британія посилили санкції проти росії після нової хвилі атак на Україну** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 8 серп. [№ 657]. – Електрон. дані. Як повідомили у Верховній Раді України (ВР України), Європейський Союз (ЄС) і Велика Британія оголосили про нові санкційні обмеження проти РФ у відповідь на масовані атаки на українські міста. За словами верховної представниці ЄС з питань закордонних справ і політики безпеки Каї Каллас, Євросоюз запровадив санкції проти осіб, причетних до російського військово-промислового комплексу (ВПК). Водночас Велика Британія застосувала нові обмеження щодо російських банків, постачальників технологій, а також танкерів так званого «тіньового флоту», який використовується для обходу міжнародних санкцій. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392209>

42. **Журналісти зможуть відвідувати засідання комітетів Верховної Ради та ТСК за одноразовими перепустками** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 5 серп. [№ 654]. – Електрон. дані. Повідомлено, що Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук вніс відповідні зміни до Розпорядження від 08.05.2024 № 431 "Про деякі питання організації роботи журналістів у ВР України дев'ятого скликання в умовах дії воєнного стану в

Україні" і вони вже набули чинності. Оновлений документ вносить зміни до організації роботи представників медіа при парламенті. Відтепер вони можуть бути фізично присутніми на засіданнях будь-якого Комітету ВР України та Тимчасової слідчої комісії (ТСК), окрім засідань, які проводяться у закритому режимі. Для цього необхідно мати акредитацію до ВР України дев'ятого скликання та оформити разову перепустку. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392183>

43. **Здоровило Т. Злочин рашистів проти культурного надбання: на Херсонщині знищено дерев'яну козацьку церкву** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про знищення внаслідок атаки російським безпілотником пам'ятки архітектури XVIII століття Свято-Введенської церкви в Бериславі Херсонської області. Зазначено, що храм був єдиним в Україні збереженим зразком дерев'яного козацького сакрального зодчества тієї доби, який звели з дубових колод у 1725 р. у фортеці Переволочній без використання металевих цвяхів. Козаки розібрали храм у 1784 р. та сплавив його Дніпром до Берислава, де наново зібрали, і відтоді будівля була тісно пов'язана з історією заснування та розвитку міста.* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/194786/>

44. **Здоровило Т. Шокуюча статистика: мільйони українців покинули країну й іноземці з десятків країн потрапили в полон в Україні – омбудсмен** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2026. – 4 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про виступ Уповноваженого Верховної Ради України (ВР України) з прав людини Дмитра Лубінця на нараді керівників закордонних дипломатичних установ. Зокрема Омбудсмен оприлюднив дані щодо кількості українців, які наразі перебувають під тимчасовим захистом у країнах Європейського Союзу (ЄС), а також повідомив, що іноземці з 51 країни потрапили в полон в Україні, воюючи у складі армії російських окупантів. Зазначено, що у березні Європарламент звинуватив РФ у торгівлі людьми через вербування на війну проти України та*

закликав Європейський Союз (ЄС), держави-члени та уряди країн походження завербованих людей активніше співпрацювати, щоб розслідувати такі схеми, запобігати їм і сприяти поверненню постраждалих додому. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/194811/>

45. **Знає І. Віталій Кім анонсував нову систему підтримки ветеранів** [Електронний ресурс] / Ірина Знає // Дзеркало тижня. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про новий підхід до підтримки ветеранів, який передбачає створення ветеранських спільнот і систем патронату в межах кожного роду військ. Висвітлено заяву міністра у справах ветеранів Віталія Кіма про необхідність врахування специфіки та потреб різних військових формувань під час розроблення ветеранської політики. Розглянуто питання лікування, реабілітації, психологічної допомоги, працевлаштування, житлового забезпечення та підтримки родин військовослужбовців, порушені під час зустрічі з представниками Десантно-штурмових військ. Наголошено на суспільній дискусії щодо призначення нового очільника Міністерства у справах ветеранів і важливості формування ефективної системи супроводу ветеранів.* Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/vitalij-kim-anonsuvav-novu-sistemu-pidtrimki-veteraniv-.html>

46. **Знає І. Умєров — голова СЗР, а Клименко — секретар РНБО: опубліковано укази** [Електронний ресурс] / Ірина Знає // Дзеркало тижня. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. *Повідомлено про кадрові зміни у вищому керівництві сектора безпеки та оборони України. Зазначено, що Президент України призначив Рустема Умєрова головою Служби зовнішньої розвідки, звільнивши його з посади секретаря Ради національної безпеки і оборони, а Ігоря Клименка призначив новим секретарем РНБО. Розглянуто обставини цих призначень, зокрема попередні кадрові рішення щодо керівництва розвідувальних органів та обговорення можливого дипломатичного призначення Р. Умєрова. Наголошено, що кадрові перестановки відбулися на тлі суспільної уваги до діяльності посадовців і триваючих змін у системі*

державного управління. Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/umjerov-holova-szra-klimenko-sekretar-rnbo-opublikovano-ukazi.html>

47. **Знась І. Fire Point розкрила концепцію української антибалістичної ракети FP-7.x** [Електронний ресурс] / Ірина Знась // Дзеркало тижня. – 2026. – 4 серп. — Електрон. дані. *Висвітлено розробку українською компанією "Fire Point" перспективної антибалістичної ракети "FP-7.x", яка має стати складовою нової системи протиповітряної оборони (ППО). Зазначено, що перша версія ракети використовуватиме принцип перехоплення з підривом бойової частини, подібно до "Patriot PAC-2", а наступні модифікації передбачатимуть технологію прямого ураження цілі Hit-to-kill. Повідомлено про співпрацю компанії з європейськими та українськими партнерами у створенні головок самонаведення, а також про намір знизити вартість одного перехоплювача до менш ніж 1 млн євро. Наголошено, що проєкт пов'язаний із розвитком української антибалістичної системи "Freya" та передбачає серійне виробництво до 2000 ракет-перехоплювачів на рік після завершення випробувань.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/fire-point-rozkrila-kontseptsiju-ukrajinskoji-antibalistichnoji-raketi-fp-7x.html>

48. **Знась І. Zeit: у Німеччині зірвали замах на гендиректора постачальника дронів для України. Історія має російський слід** [Електронний ресурс] / Ірина Знась // Дзеркало тижня. – 2026. – 5 серп. – Електрон. дані. *Висвітлено обставини зриву в Німеччині замаху на генерального директора компанії «Donaustahl» Штефана Туманна, яка постачає Україні розвідувальні та ударні безпілотники. Розкрито дані про можливий російський слід у підготовці злочину, діяльність завербованих осіб та дії німецьких правоохоронних органів щодо їхнього затримання. Проаналізовано ширший контекст загроз для оборонних підприємств Німеччини, які співпрацюють з Україною, а також ознаки активізації російських спецслужб на території Європи. Наголошено на необхідності посилення безпеки стратегічно важливих компаній і реагування на нові форми*

гібридних загроз. Текст: <https://zn.ua/ukr/europe/zeit-u-nimechchini-zirvali-zamakh-na-hendirektora-postachalnika-droniv-dlja-ukrajini-istorija-maje-rosijskij-slid.html>

49. **З'ясовували, як ветеранам здобути освіту, пройти професійну підготовку, отримати гідну роботу, започаткувати власну справу** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 5 серп. [№ 654]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що в Ужгороді відбулося засідання круглого столу, під час якого обговорили забезпечення ветеранів можливістю здобути освіту, пройти професійну підготовку, отримати гідну роботу або започаткувати власну справу. Захід відбувся під головуванням голови підкомітету з питань соціального захисту прав ветеранів Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів Анатолія Остапенка. Окрему увагу під час засідання учасники приділили удосконаленню механізмів професійної перепідготовки, розширенню програм зайнятості, розвитку грантової підтримки ветеранського підприємництва, посиленню співпраці держави, бізнесу і громадянського суспільства та формуванню ефективної системи економічної реінтеграції ветеранів у цивільне життя. Зосередилися на структурних недоліках системи державного управління, фрагментарному та ситуативному оновленню застарілого законодавства, а також недостатності суспільних ініціатив, спрямованих на сприяння реінтеграції ветеранів війни.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392175>

50. **Ірина Борзова: Суттєве збільшення з 1 вересня стипендій для студентів сприятиме якісному навчанню та реалізації потенціалу молоді саме в Україні** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. *Як розповіла членкиня фракції «Слуга Народу», голова підкомітету із питань державної молодіжної політики парламентського Комітету з питань молоді та спорту Ірина Борзова, з 1 вересня в Україні суттєво зростає розмір державних стипендій для студентів. Вона повідомила, що мінімальна*

академічна стипендія в університетах зростає до 4000 грн, а підвищена академічна – до 5820 грн. І також зростають галузеві стипендії, де підвищена складатиме 7420 грн. Водночас Президентська стипендія для найкращих студентів складе 20 тис. грн. Сьогодні завдання держави – створювати для молоді більше можливостей, щоб кожен студент відчував підтримку держави, міг якісно навчатися та реалізовувати свій потенціал в Україні. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392162>

51. **Калінін А. На тлі кризи з Іраном: Туреччина, Пакистан і Саудівська Аравія сформували новий альянс, деталі** [Електронний ресурс] / Артемій Калінін // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 8 серп. — Електрон. дані. За повідомленням «Reuters» Саудівська Аравія, Туреччина та Пакистан підписали в Мецці тристоронню угоду про взаємну оборону. За її умовами, збройний напад на одну з країн-учасниць розглядатиметься як напад на всіх трьох. Логіка документа перегукується зі ст. 5 НАТО про колективну оборону, хоча конкретний механізм її реалізації сторони поки не оприлюднили. У Туреччині наголосили, що угода має суто оборонний характер, не спрямована проти жодної третьої держави й не скасовує вже чинних міжнародних зобов'язань. Саудівська сторона запевнила, що пакт не є ані створенням нового військового чи релігійного блоку, ані кроком до нарощування ядерного потенціалу чи гонки озброєнь. Вказано, що новий альянс покликаний посилити координацію трьох держав у сфері безпеки та розширити їхній спільний вплив на регіональну архітектуру безпеки. Водночас військова співпраця між трьома країнами існувала й раніше, оскільки Саудівська Аравія — один із найбільших покупців турецьких безпілотників, тоді як Туреччина й Пакистан спільно реалізують оборонні проєкти, зокрема у військовому суднобудуванні. Країни також проводять спільну підготовку військовослужбовців та просувають ідею створення багатонаціональної морської коаліції для захисту судноплавства й ключових енергетичних маршрутів. Текст: <https://focus.ua/uk/world/763826-viyna-proti-iranu-turechchina-pakistan-ta-sauidivska-araviya-pidpisali-ugodu-pro-spivpracyu>

52. Катеринич П. Німеччина відмовилася від атома, але не від «Росатома». Як у Лінгені вироблятимуть паливо за російською технологією [Електронний ресурс] / Петро Катеринич // Дзеркало тижня. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про рішення Німеччини дозволити виробництво ядерного палива для реакторів ВВЕР на заводі в Лінгені за російськими ліцензіями та технологіями, попри офіційну політику відмови від атомної енергетики. Проаналізовано залежність європейської ядерної галузі від «Росатома» на різних етапах паливного циклу, а також труднощі швидкої заміни російського палива альтернативними постачальниками. Розглянуто заходи безпеки, запроваджені німецькою стороною, та практику диверсифікації постачання палива для реакторів ВВЕР у країнах ЄС і в Україні. Зроблено висновок, що без чітких строків повної відмови від російських технологій і ліцензій існує ризик збереження довгострокової залежності Європи від «Росатома» попри задекларований курс на енергетичну незалежність.* Текст: <https://zn.ua/ukr/energetics/nimechchina-vidmovilasja-vid-atoma-ale-ne-vid-rosatoma-jak-u-linheni-virobljatimut-palivo-za-rosijskoju-tekhnolohijeju.html>

53. Катишев К. Зеленський провів нараду щодо ракетної зброї [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. *Як повідомив Президент Володимир Зеленський за підсумками наради щодо підготовки української балістики та виконання завдань за антибалістичною програмою «Freuja», Україна розраховує досягти необхідних результатів у створенні власної балістичної зброї та антибалістичної системи впродовж 2026 – 2027 рр. За словами глави держави, під час наради визначили графік і відповідальних за складові програм, які потребують прискорення. У роботі задіяні РНБО, уряд, Міністерство оборони (МО), Служба зовнішньої розвідки (СЗР), командування Повітряних сил ЗСУ (ПС ЗСУ), команда «Brave1» і представники української оборонної промисловості. Президент нагадав, що створення власної балістики та нової антибалістичної системи є завданням,*

яке вдалося виконати лише обмеженій кількості держав світу. «Україна має цю спроможність. В українців є відповідна наукова база та компетенції», – запевнив В. Зеленський і додав, що серед основних викликів залишаються доступ до критичних компонентів, технологічна співпраця з партнерами та локалізація виробництва. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4900596-zelenskyi-proviv-naradu-schodo-raketnoi-zbroi>

54. **Катишев К. ЗСУ уразили 15 скупчень російських військ** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 1 серп. — Електрон. дані. Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1620-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1619-ту, добу зафіксовано 243 бойових зіткнення. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 37 атак армії РФ, на Костянтинівському – 26, на Слов'янському – 19. Ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили два пункти управління БпЛА, 15 районів зосередження живої сили, один склад і ще один важливий об'єкт російських загарбників. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4898846-rf-naroschuie-tysk-na-kostiantynivskomu-napriamku-hsh>

55. **Катишев К. КНДР розгортає у Росії ракетний підрозділ – ГУР** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 5 серп. — Електрон. дані. Як повідомив представник Головного управління розвідки Міністерства оборони України (ГУР МО України) Андрій Черняк, у Воронезькій області РФ почалося розгортання ракетного підрозділу Північної Кореї, який може бути оснащений 120 балістичними ракетами та шістьма пусковими установками. До його складу увійдуть близько 90 північнокорейських військовослужбовців, які служитимуть у 112-ій ракетній бригаді РФ. Зазначено, що Пхеньян уже відправив до РФ нову партію з 40 ракет «КН-23» та «КН-24» і персонал, але конфігурація розгортання та загальна кількість ракет будуть остаточно узгоджені на переговорах на вищому рівні наступного місяця. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4900142-kndr-rozghortaie-u-rosii-raketnyi-pidrozdil-hur>

56. **Катишев К. Ракетники КНДР в Росії: з'явилась реакція України** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 5 серп. — Електрон. дані. *Як зазначив очільник Міністерства закордонних справ України Андрій Сибіга на спільній пресконференції з латвійською колегою Байбою Браже, у випадку розгортання в РФ ракетного підрозділу КНДР для ударів по Україні, він одразу стане легітимною військовою ціллю. Посадовець наголосив, що Україна знає про взаємодію й її посилення між Москвою та Пхеньяном і це не може не викликати занепокоєння, тому що несе ризики і загрози також для індотихоокеанського регіону. Він додав, що Україна перебуває в контакті із союзниками, такими як Японія, Південна Корея, адже для них взаємодія між РФ і КНДР створює безпекові ризики. А. Сибіга заявив, що потрібні посилення санкцій і подальша ізоляція режиму в Пхеньяні, а також об'єднання зусиль міжнародної спільноти для подальшого тиску, аби зупинити російську агресію.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4900217-raketnyky-kndr-v-rosii-ziavylas-reaktsiia-ukrainy>

57. **Катишев К. Стало відомо, в якій області найбільше скаржаться на ТЦК** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 8 серп. — Електрон. дані. *Як повідомив Уповноважений Верховної Ради України (ВР України) з прав людини Дмитро Лубінець, Одеська область посідає перше місце в Україні за кількістю звернень щодо можливих незаконних дій із боку працівників територіальних центрів комплектування та соціальної підтримки (ТЦК та СП). Омбудсмен зазначив, що від початку 2026 р. до Офісу Уповноваженого надійшло 453 звернення-скарги на дії ТЦК від мешканців цього регіону, та розповів про кілька випадків, пов'язаних із можливими порушеннями під час мобілізаційних заходів, на які відреагував особисто, зауваживши, що його команда опрацьовує кожне звернення. Окремо омбудсмен закликав заборонити*

приховування облич, використання балаклав і відсутність розпізнавальних знаків під час мобілізаційних заходів. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4901109-stalo-vidomo-v-yakii-oblasti-naibilshe-skarzhatsia-na-ttsk>

58. **Катишев К. Ударів зазнали 15 скупчень військ РФ – Генштаб** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 8 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1627-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1626-ту, добу зафіксовано 223 бойових зіткнення. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 30 атак армії РФ, на Костянтинівському – 22, на Слов'янському – 15. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили 15 районів зосередження живої сили противника та три пункти управління БпЛА.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4901105-udariv-zaznaly-15-skupchen-viisk-rf-henshtab>

59. **Качуровська О. Зеленський оцінив гарантії США і долю Донбасу** [Електронний ресурс] / Олена Качуровська // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 9 серп. — Електрон. дані. *Наведено тези інтерв'ю Президента України Володимира Зеленського для телемарафону про те, що після закінчення війни Україна буде мати гарантії США. За його словами, якщо російський диктатор В. Путін вирішить продовжити війну, тоді США будуть діяти як на Близькому Сході. Глава держави також висловив впевненість, що Путін не отримає перемоги у війні проти України, проте «йому потрібно продавати перемогу». Він пояснив, що В. Путін «буде перекручувати анкориджські умови, про які вони говорили з американською стороною, з Президентом США». Маючи на увазі Донбас В. Зеленський запевнив, що «ніхто не буде залишати свою державу, своїх людей і просто виходити. Тому що ніхто не гарантує, що ця людина (Путін) не піде далі». Коментуючи завершення війни Президент зазначив, що наразі припинення*

вогню потрібно обом сторонам, оскільки ніхто не знає, як саме закінчиться ця війна. Також В. Зеленський розповів, що Путін хоче провести в РФ масову мобілізацію, не оголошуючи про неї публічно. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4901226-zelenskyi-otsinyv-harantii-ssha-i-dolui-donbasu>

60. **Кобеньок О. З наступного тижня: «Голос Америки» відновлює мовлення українською** [Електронний ресурс] / Олег Кобеньок // Дзеркало тижня. – 2026. – 5 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про відновлення роботи української служби «Голосу Америки», яка планує повернутися до мовлення українською мовою вже наступного тижня. Повідомлено, що журналісти розпочали підготовку до ефірів, а до редакції поступово повертається частина колективу з перспективою подальшого розширення штату. Наголошено, що відновлення мовлення має важливе значення для протидії російській пропаганді та поширенню достовірної інформації в умовах війни. Зазначено, що повернення української служби відбувається після скорочення діяльності Агентства США з глобальних медіа та призупинення роботи низки редакцій у 2025 р.* Текст: <https://zn.ua/ukr/WORLD/z-nastupnoho-tizhnja-holos-ameriki-vidnovljuje-movlennja-ukrajinskoju.html>

61. **Кобеньок О. Із Краматорської громади евакуюють 525 дітей** [Електронний ресурс] / Олег Кобеньок // Дзеркало тижня. – 2026. – 5 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про рішення щодо запровадження обов'язкової примусової евакуації дітей з окремих населених пунктів Краматорської громади через погіршення безпекової ситуації та посилення російських обстрілів. Повідомлено, що евакуації підлягають 525 дітей із 424 родин, які проживають у Краматорську, Красноторці та Біленькому. Їх вивезення здійснюватиметься разом із батьками, законними представниками або особами, які їх замінюють. Наголошено на необхідності евакуаційних заходів для захисту дітей від постійної загрози російських ударів по населених пунктах громади.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/iz-kramatorskoji-hromadi-evakujujut-525-ditej.html>

62. **Кобеньок О. Федоров: реформу мобілізації слід почати з СЗЧ** [Електронний ресурс] / Олег Кобеньок // Дзеркало тижня. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. *Розглянуто пропозиції Михайла Федорова щодо реформування системи мобілізації в Україні, акцентовані на необхідності вирішення проблеми самовільного залишення військових частин і вдосконалення механізмів комплектування Сил оборони. Проаналізовано підходи, що передбачають створення прозорої системи проходження військової служби, удосконалення комунікації з громадянами, підготовки військовослужбовців і можливості вибору підрозділу. Визначено, що реалізація запропонованих заходів може сприяти зменшенню кількості випадків самовільного залишення служби, підвищенню ефективності мобілізаційних процесів і раціональному використанню людських ресурсів. Запропоновані зміни розглядаються як один із напрямів удосконалення системи комплектування та зміцнення обороноздатності держави.* Текст: <https://zn.ua/ukr/UKRAINE/fedorov-reformu-mobilizatsiji-slid-pochati-z-szch.html>

63. **Кобеньок О. Федоров: у більшості країн НАТО на складах лише 5 - 10 ракет** [Електронний ресурс] / Олег Кобеньок // Дзеркало тижня. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. *Досліджено проблему забезпечення України ракетами для систем протиповітряної оборони в умовах інтенсивних російських ракетних атак. Проаналізовано оцінки колишнього міністра оборони Михайла Федорова щодо обмежених запасів ракет у європейських союзників, темпів їх виробництва у США та співвідношення між обсягами постачань і масштабами російських ударів. Встановлено, що наявні виробничі й складські ресурси партнерів не забезпечують потреб України у засобах протиповітряної оборони. Наголошено на необхідності посилення міжнародної підтримки, нарощування виробництва ракет і забезпечення ефективного управління оборонним відомством України.* Текст: <https://zn.ua/ukr/UKRAINE/fedorov-u-bilshosti-krajin-nato-na-skladakh-lishe-5-10-raket.html>

64. **Коломієць Т. Дефініції війни: чому українське законодавство потребує єдиної термінології** [Електронний ресурс] / Тетяна Коломієць, Тетяна Прилуцька // Юрид. практика. – 2026. – 7 серп. – Електрон. дані. *Розглянуто проблему унормування в українському законодавстві дефініцій війни. Проаналізовано використання в низці законодавчих актів понять "воєнний конфлікт", "агресивна війна", "агресивні воєнні дії" тощо, а також вказано на відсутність у законодавстві наразі визначення "воєнний час", "стан війни", "військова агресія". Розкрито тлумачення злочину агресії в міжнародно-правових актах та наголошено, що у сучасному міжнародному праві агресія вважається одним із найтяжчих міжнародних злочинів, який становить пряму і серйозну загрозу миру та безпеці людства. Зазначено, що Україна виконала вимоги чотирьох Женевських конвенцій від 12.08.1949 та Додаткового протоколу I до них від 08.06.1977, які зобов'язують держави криміналізувати серйозні порушення міжнародного гуманітарного права у національному законодавстві, шляхом включення до Кримінального кодексу України (КК України) ст. 438 "Порушення законів та звичаїв війни". Приділено увагу юрисдикції Міжнародного кримінального суду (МКС) щодо злочину агресії та констатовано необхідність прийняття на універсальному конвенційному рівні дефініції "військова агресія", що сприятиме запобіганню міжнародному злочину агресії та підвищенню ефективності боротьби з нею.* Текст: <https://pravo.ua/definitsii-viiny-chomu-ukrainske-zakonodavstvo-potrebuie-iedynoi-terminolohii/>

65. **Комітет рекомендує заборонити виправдання та пропагування депортацій за національною ознакою** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 6 серп. [№ 655]. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань прав людини, деокупації та реінтеграції тимчасово окупованих територій України, національних меншин і міжнаціональних відносин рекомендував ВР України ухвалити за основу такі законопроекти: реєстр. № 15410, відповідно до положень якого для осіб, що*

раніше перебували у громадянстві України, а сьогодні є громадянами держав, включених до Переліку держав, громадяни яких набувають громадянство України у спрощеному порядку, запроваджується більш простіша процедура поновлення їх у громадянстві України, зокрема без складання відповідних іспитів та незалежно від того, проживають вони постійно за кордоном чи перебувають в Україні; реєстр. № 15369, про внесення змін до статті 3 Закону України «Про відновлення прав осіб, депортованих за національною ознакою» щодо неприпустимості виправдовування, заперечення та пропагування депортації. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392197>

66. **Костенко О. Щит має бути дешевшим за меч: як війна змінює філософію штучного інтелекту** [Електронний ресурс] / Олексій Костенко // Дзеркало тижня. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. Досліджено підходи до формування правового регулювання ІІІ в Україні в умовах війни та проаналізовано обмеженість механічного запозичення європейської моделі "AI Act". Розглянуто концепцію «оборонного прискорення» Віталія Бутеріна, її переваги й проблемні аспекти, а також обґрунтовано необхідність розмежування правового регулювання технологій і правил їх застосування. Визначено основні принципи державної політики у сфері ІІІ, спрямовані на підтримку оборонних цифрових технологій, захист прав людини та недопущення надмірного державного контролю. Запропоновано створення сучасного цифрового кодексу України, який має встановити правові засади використання ІІІ та чіткі межі повноважень держави у цифровому середовищі. Текст: <https://zn.ua/ukr/TECHNOLOGIES/shchit-maje-buti-deshevshim-za-mech-jak-vijna-zminjuje-filosofiju-shtuchnoho-intelektu.html>

67. **Кошти посилять основні оборонні спроможності** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2026. – 1 серп. [№ 160]. – Електрон. дані. Як повідомив Прем'єр-міністр України Сергій Корецький, Україна отримала черговий транш 3,47 млрд євро від ЄС в межах «Ukraine Support Loan». «Ці кошти буде спрямовано на посилення оборони та фінансування першочергових потреб», — зазначив він. Загалом у 2026 р. у межах цього

механізму передбачено 45 млрд євро для України. На сьогодні залучено 11,6 млрд: 3,2 млрд — на бюджетні потреби та 8,4 млрд — на оборонні. «Дякую Європейській комісії та всім державам-членам ЄС за послідовну підтримку України», — наголосив глава уряду. Текст:

<https://ukurier.gov.ua/uk/articles/koshti-posilyat-osnovni-oboronni-spromozhnosti/>

68. **КПІ встановив космічний рекорд України: наносупутник PolyITAN-1 працює на орбіті понад 12 років** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. — 2026. — 1 серп. [№ 652]. — Електрон. дані. *Як повідомив Перший заступник Голови Верховної Ради України, голова Наглядової ради Київському політехнічному інституті (КПІ) ім. Ігоря Сікорського Олександр Корнієнко, у КПІ офіційно зафіксували рекорд України: університетський наносупутник PolyITAN-1 став українським космічним апаратом із найдовшим терміном роботи на навколоземній орбіті. Уже понад 12 років він продовжує виконувати свою місію та передавати сигнали телеметрії. За словами О. Корнієнка, цей результат став можливим завдяки роботі українських науковців, інженерів, викладачів, аспірантів і студентів університету, які створили перший університетський наносупутник України та заклали основу сучасної університетської космічної програми.* Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/392134>

69. **Краснолуцька О. Білорусь формує нову штурмову бригаду біля кордону з Україною** [Електронний ресурс] / Олеся Краснолуцька // Korrespondent.net : [вебсайт]. — 2026. — 2 серп. — Електрон. дані. *Як повідомив командувач Сил спеціальних операцій Збройних сил Білорусі О. Ільюкевич, Білорусь розпочала формувати нову десантно-штурмову бригаду, яка базуватиметься поблизу Гомеля - приблизно за 40 км від українського кордону. За його словами, в країні вже створили один батальйон, а до кінця року планують сформувати ще один. Також комплектують підрозділи бойового забезпечення, артилерії, ППО та розвідки. Командувач також зазначив, що в Білорусі вже сформували військові частини та*

підрозділи, а також призначили офіцерський склад і набрали необхідну кількість інших військових для цієї бригади. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4899368-bilorus-formuie-novu-shturmovu-bryhadu-bilia-kordonu-z-ukrainoui>

70. **Крупка І. Чому знищення логістики переписує ціну кожного товару і що з цим можна зробити** [Електронний ресурс] / Ігор Крупка // Дзеркало тижня. – 2026. – 7 серп. – Електрон. дані. *Досліджено економічні наслідки російських ударів по логістичній інфраструктурі України як елемент стратегії підризу стійкості національної економіки. Проаналізовано вплив знищення логістичних центрів на діяльність підприємств, функціонування ланцюгів постачання, обіговий капітал бізнесу, ринок праці, місцеві бюджети та державні фінанси. Встановлено, що руйнування складської та транспортної інфраструктури спричиняє не лише прямі матеріальні збитки, а й порушення виконання контрактних зобов'язань, зростання витрат, втрату довіри партнерів і підвищення загального рівня воєнного ризику в економіці. Обґрунтовано необхідність формування системи економічної стійкості, що включає посилення протиповітряної оборони (ППО) критичних об'єктів, розвиток резервної логістики, страхування воєнних ризиків, підтримку ліквідності бізнесу та вдосконалення механізмів державного реагування на наслідки атак.* Текст: <https://zn.ua/ukr/business/chomu-znishchennja-lohistiki-perepisuje-tsinu-kozhnoho-tovaru-i-shcho-z-tsim-mozhna-zrobiti.html>

71. **Кулешов Р. Литва заявила, що Росія може використати українські дрони проти Балтії** [Електронний ресурс] / Руслан Кулешов // Дзеркало тижня. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. *Досліджено оцінки литовської сторони щодо можливих гібридних провокацій Росії із використанням захоплених українських безпілотників у країнах Балтії. Проаналізовано позицію керівництва Литви та розвідувальних органів стосовно ризику проведення операцій «під чужим прапором», спрямованих на дискредитацію України та послаблення єдності НАТО. Встановлено, що*

зростання кількості інцидентів із безпілотниками зумовлює необхідність посилення протиповітряної оборони, захисту критичної інфраструктури та вдосконалення систем раннього виявлення загроз. Наголошено, що союзники розглядають такі дії як елемент гібридної війни й підтверджують незмінність підтримки України та колективної безпеки Альянсу. Текст: <https://zn.ua/ukr/europe/litva-zajavila-shcho-rosija-mozhe-vikoristati-ukrajinski-droni-proti-baltiji.html>

72. **Кулешов Р. НАТО терміново шукає ППО для України після масованого удару Росії** [Електронний ресурс] / Руслан Кулешов // Дзеркало тижня. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про проблему забезпечення України ракетами до систем протиповітряної оборони «Patriot» в умовах посилення російських балістичних атак. Проаналізовано заяви керівництва України, НАТО та США щодо нарощування постачання перехоплювачів, перспектив локалізації їх виробництва та причин дефіциту боєприпасів. Встановлено, що нестача ракет «Patriot» істотно обмежує можливості української ППО щодо перехоплення балістичних цілей і посилює ризики для критичної інфраструктури напередодні зимового періоду. Наголошено на необхідності збільшення міжнародної військово-технічної підтримки та розвитку виробничих спроможностей для зміцнення системи ППО України.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/nato-terminovo-shukaje-ppo-dlja-ukrajini-pislja-masovanoho-udaru-rosiji.html>

73. **Курашина О. В Україні придумали, як загнати ухиянтів у глухий кут: які обмеження готують** [Електронний ресурс] / Олена Курашина // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2026. – 2 серп. — Електрон. дані. *Зазначено, що в Україні можуть перебувати сотні тисяч чоловіків, які уникають виконання військового обов'язку. Деякі експерти припускають, що кількість таких громадян може сягати близько мільйона або навіть більше. Вказано, що саме для того, щоб стимулювати їх виконувати вимоги законодавства, розробляють нові механізми впливу. Про можливі зміни повідомив адвокат і фахівець із мобілізаційного законодавства О. Бабак. За його словами, наразі*

розглядаються три законопроекти, які можуть передбачати фінансові, адміністративні та транспортні обмеження для порушників правил військового обліку. Водночас адвокат наголосив, що наразі всі три законопроекти перебувають лише на етапі розробки: вони ще не зареєстровані у Верховній Раді України (ВР України), тому їхні положення можуть змінитися під час подальшого розгляду та доопрацювання. Текст: <https://fakty.ua/476248-v-ukraine-pridumali-kak-zagnat-uklonistov-v-tupik-kakie-ogranicheniya-gotovyat>

74. **Лебедина О. Лубінець заявив про «глибоку кризу довіри» через дії ТЦК на Одещині** [Електронний ресурс] / Оксана Лебедина // Дзеркало тижня. – 2026. – 7 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про можливі порушення прав громадян під час проведення мобілізаційних заходів в Одеській області. Висвітлено позицію Уповноваженого Верховної Ради України з прав людини Дмитра Лубінця, який повідомив про значну кількість звернень щодо ймовірних незаконних дій представників ТЦК та СП. Наголошено на необхідності забезпечення законності, прозорості мобілізаційних процедур та недопущення застосування сили, залякування чи приховування особи посадовців під час оповіщення громадян. Зроблено висновок, що відновлення довіри до системи мобілізації потребує неухильного дотримання прав людини, належного контролю та своєчасного реагування на факти можливих правопорушень.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/lubinets-zajaviv-pro-hliboku-krizu-doviri-cherez-diji-ttsk-na-odeshchini.html>

75. **Лебедина О. СБУ повідомила про удари по кораблях ФСБ і російському НПЗ** [Електронний ресурс] / Оксана Лебедина // Дзеркало тижня. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про результати операції Сил оборони України, у ході якої завдано ударів по об'єктах військової та паливної інфраструктури РФ. Підтверджено ураження двох патрульних кораблів берегової охорони ФСБ РФ у порту Керчі, а також пошкодження технологічних установок і резервуарів із нафтою на Ярославському нафтопереробному заводі «Славнефть – ЯНОС». Відзначено, що внаслідок*

ударів зафіксовано пошкодження ключових елементів військової та енергетичної інфраструктури противника. Зазначено, що операція є складовою заходів із послаблення військово-логістичного та паливного потенціалу РФ. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/sbu-povidomila-pro-udari-po-korabljakh-fsb-i-rosijskomu-npz.html>

76. **Лебедина О. Сенат США схвалив санкційний законопроект Грема проти Росії** [Електронний ресурс] / Оксана Лебедина // Дзеркало тижня. – 2026. – 7 серп. – Електрон. дані. *Висвітлено рішення Сенату США щодо підтримки законопроекту про посилення санкцій проти Росії та Ірану, одним із авторів якого був сенатор Ліндсі Грем. Розглянуто подальшу процедуру ухвалення документа, яка передбачає його розгляд Палатою представників і підпис Президента США. Зазначено, що законопроект належить до найжорсткіших санкційних ініціатив США після початку повномасштабної російсько-української війни. Його метою є посилення економічного тиску на Росію та обмеження доходів від експорту російських енергоносіїв через вплив на держави-партнери РФ.* Текст: <https://zn.ua/ukr/usa/senat-ssha-skhvaliv-sanktsijnij-zakonoprojekt-hrema-proti-rosiji.html>

77. **Лебедина О. Удар по депо «Укрпошти» в Павлограді: загинули дві працівниці** [Електронний ресурс] / Оксана Лебедина // Дзеркало тижня. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про наслідки російської атаки на Павлоград, у результаті якої знищено сортувальне депо «Укрпошти». Повідомлено про загибель двох працівниць підприємства, поранення одного працівника та руйнування об'єкта, що забезпечував обробку поштових відправлень для Павлограда й навколишніх населених пунктів. Зазначено, що попри значні пошкодження компанія продовжить надання поштових послуг із використанням резервних схем роботи, а вартість знищених відправлень буде відшкодована клієнтам. Наголошено на гуманітарних наслідках атаки та заходах, спрямованих на відновлення функціонування поштової*

інфраструктури. Текст: <https://zn.ua/ukr/UKRAINE/udar-po-depo-ukrposhti-v-pavlohradi-zahinuli-dvi-pratsivnitsi.html>

78. **Леся Забуранна: Україна виконує свої зобов'язання перед МВФ, що є позитивним сигналом для всіх наших міжнародних партнерів** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. *Як розповіла членкиня фракції «Слуга Народу», заступниця голови парламентського Комітету з питань бюджету, членкиня постійної делегації у ПАРЄ Леся Забуранна, Україна отримала другий транш на близько 690 млн доларів від Міжнародного валютного фонду. Вона повідомила, що ідеться про кошти в межах 4-ої програми, яка передбачає загалом виділення 2,2 млрд доларів. Це чергове свідчення того, що Україна виконує свої зобов'язання відповідно до меморандуму МВФ. Водночас, за її словами, взаємодія з МВФ має особливе значення, оскільки є своєрідним індикатором для інших партнерів нашої країни.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392160>

79. **Лиса А. В ООН занепокоєні поширенням війни на територію РФ** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 серп. — Електрон. дані. *Вказано, що Генеральний секретар ООН Антоніу Гутерреш рішуче засудив останні масовані ракетні та дроніві атаки РФ на Київ та інші українські міста, внаслідок яких загинули та постраждали десятки цивільних, а також була суттєво пошкоджена цивільна інфраструктура. Він висловив глибоке занепокоєння подальшою ескалацією війни, зокрема її поширенням на територію РФ, і засудив нещодавні атаки українських безпілотників на кілька російських регіонів. Генеральний секретар акцентував, що атаки на цивільне населення та цивільну інфраструктуру є порушенням міжнародного гуманітарного права. Та висловив занепокоєння зростанням ризиків для безпеки судноплавства у Чорному та Азовському морях і можливими наслідками для глобальної продовольчої безпеки. Він закликав усі сторони забезпечити свободу судноплавства відповідно до міжнародного права та захист цивільних портів і морської інфраструктури.*

А. Гутерреш повторив заклик до термінової деескалації, цілковитого, негайного та безумовного припинення вогню, а також до досягнення справедливого, стійкого й всеосяжного миру відповідно до міжнародного права, Статуту та резолюцій ООН. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4900797-v-oon-zanepokoieni-poshyrenniam-viiny-na-terytoriui-rf>

80. Лиса А. Генштаб опублікував карту боїв на фронті [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 2 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1621-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1620-ту, добу зафіксовано 234 бойових зіткнення. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 27 атак армії РФ, на Костянтинівському – 19, на Слов'янському – 18. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили 15 районів зосередження живої сили противника, один пункт управління БпЛА та один командно-спостережний пункт.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4899304-henshtab-opublikuvav-kartu-boiv-na-fronti>

81. Лиса А. Зеленський затвердив права мобілізованих засуджених [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 4 серп. — Електрон. дані. *Вказано, що Президент України Володимир Зеленський 4 серпня підписав закон, що визначає права та умови проходження військової служби для осіб, які були умовно-достроково звільнені від відбування покарання для служби за контрактом у ЗСУ. Зазначено, що відповідний законопроект № 15225 вносить зміни до законів про соціальний і правовий захист військовослужбовців і про військовий обов'язок і військову службу. Зокрема, військові з цієї категорії отримують такі ж права, як і інші військовослужбовці. Закон також розширює перелік місць, де такі військовослужбовці можуть проходити лікування та реабілітацію за рішенням військово-лікарської комісії (ВЛК); гарантує жінкам-*

військовослужбовцям із цієї категорії право на відпустку у зв'язку з вагітністю та пологами; дозволяє переводити таких військовослужбовців до інших підрозділів ЗСУ; розширює перелік підстав для дострокового розірвання контракту та звільнення з військової служби. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4899912-zelenskyi-zatverdyyv-prava-mobilizovanykh-zasudzhenykh>

82. **Лиса А. Клименко озвучив перші завдання на новій посаді** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про першочергові завдання, які окреслив Ігор Клименко на посаді секретаря Ради національної безпеки і оборони України (РНБО). За його словами, одним із пріоритетів стане забезпечення єдності дій, синхронної роботи та оперативного обміну інформацією між відповідними структурами, а також аудит виконання рішень РНБО та системного контролю за їх реалізацією. Ще одним напрямом І. Клименко назвав стратегічне прогнозування - аналіз ризиків, підготовку до нових безпекових викликів, захист критичної інфраструктури, кіберпростору та протидію дезінформації. Нагадано, що до призначення секретарем РНБО І. Клименко очолював Міністерство внутрішніх справ України.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4899677-klymenko-ozvuchyv-pershi-zavdannia-na-novii-posadi>

83. **Лиса А. Міноборони отримає податкові дані чоловіків** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. *Вказано, що Кабінет Міністрів України (КМ України) зобов'язав Державну податкову службу (ДПС) протягом 90 календарних днів передати Міністерству оборони (МО) дані з реєстру фізичних осіб – платників податків для актуалізації інформації у військовому реєстрі «Оберіг». Відповідні зміни передбачені Постановою уряду № 981 від 29.07.2026, яка оновлює порядок ведення Єдиного державного реєстру призовників, військовозобов'язаних і резервістів. Мета обміну – автоматична зв'язка даних між податковим реєстром і системою військового обліку. Це*

дозволить виявляти громадян, інформація про яких відсутня в «Оберезі», а також знаходити невідповідності у вже наявних записах (можливі розбіжності щодо місця проживання, паспортної інформації тощо). Постанова також встановлює порядок перевірки військово-облікових документів громадян у консульських установах за кордоном. Під час звернення чоловіків призовного віку за консульськими послугами перевірятиметься дійсність військово-облікового документа через інформаційні системи, пов'язані з реєстром «Оберіг». За відсутності документа, його недійсності або невідповідності даних у реєстрі громадянину можуть відмовити в окремих послугах. Виняток передбачений для документів, необхідних для повернення громадянина в Україну. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4900676-minoborony-otrymaie-podatkovy-dani-cholovikiv>

84. **Лиса А. Пентагон оновлює ядерну стратегію на випадок війни з РФ** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. Як повідомив ресурс «NBC News», Міністерство оборони США розробляє нову ядерну стратегію, котра передбачає оновлення варіантів ядерного удару у відповідь, які нададуть Президенту США у разі регіональної війни з основними ядерними противниками – РФ або Китаєм. Мета стратегії – не допустити переростання звичайної війни в ядерну, а також не дати противнику скористатися конфліктом у своїх інтересах. Особливу увагу в документі приділяють можливому використанню тактичної ядерної зброї меншої потужності. Частина експертів побоюється, що більший акцент на тактичній ядерній зброї може послабити ефект стримування, оскільки загроза масштабної ядерної відповіді може сприйматися менш переконливо. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4900252-pentahon-onovluie-yadernu-stratehiui-na-vypadok-viiny-z-rf>

85. **Лиса А. Російський удар знищив 8 млн книжок у Харкові** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. –

3 серп. — Електрон. дані. Як повідомили у Видавничій корпорації «RNK-Ranok», унаслідок російської атаки на логістичний центр «КнигоЛенд» у Харкові 1 серпня було знищено близько 8 млн книжок, зокрема шкільні підручники. У видавництві наголосили, що це найбільша втрата книжкової інфраструктури України від початку повномасштабної війни. Тепер видавництву необхідно відновлювати мільйони втрачених видань, аби вони знову могли потрапити до учнів, освітян і читачів. Текст: <https://ua.korrespondent.net/city/kharkov/4899576-rosiiskyi-udar-znyschyv-8-mln-knyzhok-u-kharkovi>

86. **Лиса А. РПЦ затвердила щонайменше 12 молитов про війну – ЦПД** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 2 серп. — Електрон. дані. Як повідомив Центр протидії дезінформації, офіційне затвердження російською православною церквою (РПЦ) щонайменше 12 молитов, пов'язаних із війною, вчергове підтверджує, що РПЦ послідовно використовується Кремлем для сакралізації агресії проти України та надання їй «духовного» виправдання». У ЦПД відзначили, що до повномасштабного вторгнення риторика РПЦ мала завуальований характер із закликами «до миру», проте з 2022 р. мілітаризація церковних текстів стала абсолютно відкритою. Ключовою стала обов'язкова молитва «про Святу Русь», яка містить прохання про перемогу для РФ і яку читають у кожному храмі РПЦ. Крім того, синод РПЦ штампує нові тексти для військових, їхніх матерів тощо. На фронті представники російської церкви також поширюють неофіційні молитви. У ЦПД резюмували, що системне нав'язування Z-молитв наочно демонструє, що РПЦ є виключно пропагандистським інститутом кремля, і її діяльність не має жодного стосунку до духовності чи християнської етики. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4899314-rpts-zatverdyla-schonaimenshe-12-molytov-pro-viinu-tspd>

87. **Літвин І. Генштаб назвав найгарячіший напрямок фронту** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. –

4 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1623-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1622-гу, добу зафіксовано 226 бойових зіткнень. На Костянтинівському напрямку українські захисники зупинили 35 атак армії РФ, на Покровському та Слов'янському – по 22. Ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили три пункти управління БПЛА, 11 районів зосередження живої сили та ще один важливий об'єкт російських загарбників.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4899794-henshtab-nazvav-naihariachishyi-napriamok-frontu>

88. **Літвин І. Генштаб оприлюднив дані про бої на фронті** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 5 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1624-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1623-тю, добу зафіксовано 259 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 27 атак армії РФ, на Костянтинівському – 22, на Слов'янському – 19. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили шість районів зосередження живої сили противника, п'ять артилерійських систем і два пункти управління БпЛА.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4900107-henshtab-opryluidnyv-dani-pro-boi-na-fronti>

89. **Літвин І. Генштаб оприлюднив дані про ситуацію на фронті** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1622-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1621-шу, добу зафіксовано 207 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 30 атак армії РФ, на Костянтинівському – 20, на Слов'янському – 17. Ракетні війська й артилерія*

Сил оборони уразили чотири пункти управління БПЛА, вісім гармат, сім районів зосередження живої сили та п'ять пунктів управління російських військ. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4899485-henshtab-opryluidnyv-dani-pro-sytuatsiui-na-fronti>

90. **Літвин І. Генштаб оцінив ситуацію на фронті** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 серп. — Електрон. дані. Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1626-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1625-ту, добу зафіксовано 233 бойових зіткнення. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 26 атак армії РФ, на Костянтинівському – 25, на Слов'янському – 16. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили два пункти управління БпЛА, шість артилерійських систем і 18 районів зосередження живої сили противника. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4900788-henshtab-otsinyv-sytuatsiui-na-fronti>

91. **Літвин І. РФ найактивніше атакує на двох напрямках - Генштаб** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1625-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1624-ту, добу зафіксовано 261 бойове зіткнення. На Покровському та Костянтинівському напрямках українські захисники зупинили по 29 атак армії РФ, на Слов'янському та Лиманському – по 14. Ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили дев'ять пунктів управління БПЛА, чотири райони зосередження живої сили та сім пунктів управління російських загарбників. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4900438-rf-naiaktivnishe-atakuie-na-dvokh-napriamkakh-henshtab>

92. **Літвин І. РФ найбільше атакує на двох напрямках – Генштаб** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. –

10 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1629-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1628-му, добу зафіксовано 254 бойових зіткнення. На Костянтинівському напрямку українські захисники зупинили 31 атаку армії РФ, на Лиманському – 30, на Покровському – 26. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили сім районів зосередження живої сили росіян, два склади боєкомплекту, чотири пункти управління і чотири пункти управління БпЛА.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4901426-rf-naibilshe-atakuie-na-dvokh-napriamkakh-henshtab>

93. **Літвин І. У Генштабі розповіли, що відбувається на фронті** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 9 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1628-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1627-му, добу зафіксовано 231 бойове зіткнення. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 29 атак армії РФ, на Костянтинівському – 24, на Слов'янському – 15. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили вісім районів зосередження живої сили росіян, чотири артилерійські системи та чотири пункти управління БпЛА.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4901263-u-henshtabi-rozpovily-scho-vidbuvaetsia-na-fronti>

94. **Літвин І. Україна просить ЄК 220 млн євро для підтримки аграріїв через блокаду портів** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 серп. — Електрон. дані. *Як повідомили у Міністерстві аграрної політики та продовольства, Україна звернулася до Європейської комісії (ЄК) з проханням виділити 220 млн євро безповоротної допомоги для компенсації відсотків за кредитами малим і середнім агровиробникам, які постраждали через блокаду морського експорту внаслідок російських атак на порти Великої Одеси. Це дозволить аграріям*

зберегти ліквідність, провести осінню посівну кампанію та уникнути вимушеного продажу продукції за заниженими цінами; кошти пропонується спрямувати через державну програму «Доступні кредити 5 - 7 - 9 %». За оцінками відомства, у 2026/27 маркетинговому році (МР, липень - червень) Україна має експортувати близько 64,4 млн тонн агропродукції, однак через тривалі обмеження роботи морських портів цей показник може скоротитися майже вдвічі - до близько 29,6 млн тонн; до листопада понад 9 млн тонн зернових, олійних культур і шроту можуть залишитися без необхідних складських потужностей. Текст: <https://ua.korrespondent.net/business/economics/4900860-ukraina-prosyty-yek-220-mln-yevro-dlia-pidtrymky-ahraryiv-cherez-blokadu-portiv>

95. **Літвин І. Управління Запорізької єпархії УПЦ МП перевіряють на зв'язки із РП** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 10 серп. — Електрон. дані. Вказано, що дослідницька група Державної служби України з етнополітики та свободи совісті (ДЕСС) 12.08.2026 розпочне дослідження щодо афілійованості Управління Запорізької єпархії УПЦ (МП) із РПЦ. Зазначено, що відповідне рішення ухвалене наказом ДЕСС на виконання вимог Закону «Про свободу совісті та релігійні організації» та порядку проведення дослідження щодо наявності ознак афілійованості релігійних організацій із іноземними релігійними організаціями, діяльність яких в Україні заборонена. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4901463-upravlinnia-zaporizkoi-yeparkhii-upts-mp-pereviriat-na-zviazky-iz-rp>

96. **Літвин І. Уряд ухвалив зміни щодо відстрочки від мобілізації** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. Вказано, що Кабінет Міністрів України (КМ України) ухвалив зміни, згідно з якими військовозобов'язані українці з відстрочкою від призову зможуть переоформити її, якщо виникла інша законна підстава. Це стосується випадків, коли у військовозобов'язаного є, наприклад, відстрочка через навчання, але з'явилася інша законна підстава:

народження третьої дитини, догляд за родичем тощо. Подання заяви не припинятиме дію чинної відстрочки, тому людину гарантовано не мобілізують у процесі оформлення документів. Вказано, що у застосунку «Резерв+» містяться відповіді на поширені запитання щодо оформлення та продовження відстрочок від мобілізації в електронному форматі. Акцентовано, що ухвалені зміни також передбачають: можливість подання заяви про надання або переоформлення відстрочки через ЦНАП із використанням засобів Порталу «Дія»; автоматичну перевірку факту перебування людини на військовому обліку, наявності або відсутності відстрочки; розгляд заяви комісією протягом семи робочих днів із дати реєстрації, а у разі необхідності надсилання запитів до державних органів – не більше 15 робочих днів, тощо. Уточнено порядок оформлення відстрочок для заброньованих працівників, державних службовців та окремих посадових осіб, а також порядок внесення відповідних відомостей до реєстру «Оберіг».

Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4899597-uriad-ukhvalyv-zminy-schodo-vidstrochky-vid-mobilizatsii>

97. **Літонінський В. Пекельні санкції. Рішення Сенату США** [Електронний ресурс] / Валерій Літонінський // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 серп. — Електрон. дані. Вказано, що Сенат Конгресу США 07.08.2026 підтримав проєкт щодо санкцій проти РФ, одним зі співавторів якого є покійний сенатор Ліндсі Грем. Головна мета закону — позбавити В. Путіна фінансових ресурсів для ведення війни та змусити його сісти за стіл переговорів. Закон не лише посилює тиск, але й суттєво змінює юридичну архітектуру санкцій: санкції проти російських чиновників (включно з Путіним) та організацій тепер стають повноцінним законом; документ наділяє Президента США правом запроваджувати мита в розмірі до 100 % на імпорт товарів із топ-5 країн, які купують російську нафту і газ або допомагають Москві обходити санкції; США офіційно приєднуються до європейської кампанії проти російського тіньового флоту. Зауважено: попри жорсткість закону, він залишає Президенту США право на власний розсуд

призупиняти дію будь-яких санкцій. Пояснено, щоб закон набув чинності, його має підтримати Палата представників Конгресу США, яка повернеться до роботи у вересні. Після її схвалення Президент матиме 30 днів на запровадження санкцій із подальшим зобов'язанням переглядати їх кожні пів року. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4901064-pekelnii-sanktsii-rishennia-senata-ssha>

98. **Літонінський В. Удари по Росії. Чого досягла 40-денна операція** [Електронний ресурс] / Валерій Літонінський // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 4 серп. — Електрон. дані. Наведено інформацію Служби безпеки України (СБУ) про результати проведення 40-денної операції для «спонукання РФ до закінчення війни», згідно з якими уражено понад 21 тис. одиниць військової техніки, озброєння та інфраструктури, а також ліквідовано майже 5 тис. окупантів. Зокрема йдеться про загальні об'єми операції, що проходила на території РФ і тимчасово окупованих територіях (ТОТ) України, удари по логістиці та продовольчих складах, рекордні збитки нафтогазової галузі РФ. Нагадано, що 25.06.2026 Президент В. Зеленський затвердив СБУ 40-денну операцію впливу на РФ задля закінчення війни, а 4 серпня глава держави заявив про «хороші результати» СБУ та доповідь про нові пріоритети на серпень. Водночас Президент ніяк не згадав завершену 40-денну операцію і чи вдалося досягти заявленої мети. Як заявив керівник Офісу Президента України (ОПУ) Кирило Буданов, Україна продовжить тиснути на РФ для примусу до закінчення війни без конкретних часових обмежень. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4900061-udary-po-rosii-choho-dosiahla-40-denna-operatsiia>

99. **Логінов Я. Словацька альтернатива: що Україна може виграти на тлі кризи з Польщею** [Електронний ресурс] / Якуб Логінов // Дзеркало тижня. – 2026. – 7 серп. – Електрон. дані. Проаналізовано сучасний стан українсько-словацьких відносин на тлі ускладнення взаємодії України з окремими сусідніми державами ЄС. Висвітлено ознаки прагматичного зближення між Києвом і Братиславою, зокрема розвиток політичного

діалогу, підтримку європейської інтеграції України та розширення співпраці в інфраструктурній, енергетичній й оборонній сферах. Розкрито особливості політики уряду Роберта Фіцо, який поєднує критичну риторику щодо України з практичними кроками, спрямованими на розвиток двосторонніх відносин і підтримку економічних інтересів Словаччини. Зроблено висновок про наявність значного потенціалу для поглиблення українсько-словацького партнерства, насамперед у галузях оборонної промисловості, транспорту, енергетики та прикордонної інфраструктури. Текст: <https://zn.ua/ukr/europe/slovatska-alternativa-shcho-ukrajina-mozhe-vihрати-na-tli-krizi-z-polshcheju.html>

100. **Логінов Я. ISW: Росія створила бригаду з українських військовополонених** [Електронний ресурс] / Якуб Логінов // Дзеркало тижня. – 2026. – 7 серп. – Електрон. дані. Наведено інформацію про створення РФ бойового підрозділу з українських військовополонених і колишніх українських військовослужбовців. Висвітлено оцінки аналітиків Інституту вивчення війни щодо інтеграції такого формування до структури Збройних сил РФ і централізації управління подібними підрозділами. Наголошено, що залучення військовополонених до служби у збройних силах держави, яка утримує їх у полоні, суперечить положенням Третьої Женевської конвенції та може кваліфікуватися як воєнний злочин. Зроблено висновок, що використання таких формувань переслідує як військові, так і пропагандистські цілі, спрямовані на компенсацію втрат російської армії та дискредитацію України. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/isw-rosija-stvorila-brihadu-z-ukrajinskikh-vijskovopolonenikh.html>

101. **Марко Рубіо та Ед Мілібенд обговорили у Вашингтоні підтримку України та європейську безпеку** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. Йдеться про переговори держсекретаря США Марко Рубіо та глави МЗС Великої Британії Еда Мілібенда у Вашингтоні з акцентом на підтримці України та необхідності посилення відповідальності європейських держав за власну оборону

спроможність. Вказано, що обговорення ситуації в Україні відбулося на тлі чергової активізації російських ударів балістичними ракетами, що спонукало Президента Володимира Зеленського звернутися до міжнародних партнерів із проханням прискорити постачання засобів ППО та ракет-перехоплювачів. У британському зовнішньополітичному відомстві наголосили на непохитності підтримки України, підкресливши, що її безпека є невіддільною складовою загальноєвропейської та трансатлантичної стабільності. Текст : <https://wz.lviv.ua/news/556497-marko-rubio-ta-ed-milibend-obhovoryly-u-vashynhntoni-pidtrymku-ukrainy-ta-ievropeisku-bezpeku>

102. **Масований удар по Києву: Голова Верховної Ради закликав посилити протибалістичний захист України** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 5 серп. [№ 654]. – Електрон. дані. Повідомлено, що після чергової масованої російської атаки на Київ і Київську область Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук наголосив на необхідності невідкладного посилення протибалістичної оборони України. За його словами, РФ застосувала 24 балістичні ракети, чотири ракети типу «Циркон/Онікс» та 115 ударних безпілотників. Під ударом опинилися цивільні об'єкти, зокрема підприємства, склади будівельних матеріалів, логістична інфраструктура та залізнична станція. «Це ще один доказ того, що росія цілеспрямовано нищить мирне життя й атакує те, що забезпечує роботу міст та економіки. Україна потребує невідкладних рішень для посилення протибалістичної оборони», — наголосив Р. Стефанчук. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392188>

103. **Міністр культури Литви побував на знищеному Росією книжковому складі у Харкові** [Електронний ресурс] // Укрінформ : [укр. інформ. сайт]. – 2026. – 8 серп. – Електрон. дані. Подано інформацію, що міністр культури Литви Лукас Алсис відвідав знищений росіянами книжковий склад у Харкові. Про це голова наглядової ради корпорації "RNK-Rapok" Віктор Круглов повідомив у Фейсбучі. Він додав, що про цей злочин має знати весь світ. Нагадано, що у Харкові 01.08.2026 внаслідок

російської атаки зайнялися склади корпорації "RNK-Ranok", згоріли книги самого видавництва "Ранок", а також мережі книгарень "Книголенд" та видавців "Readberry", "Жорж", "Фабула" та інших. Рятувальники боролися з вогнем кілька днів. Склад, за інформацією власника, відновленню не підлягає. Знищені 8 млн примірників книжок, зокрема 600 тис. підручників, які мали надійти до навчальних закладів до 1 вересня. Текст: <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4152355-ministr-kulturi-litvi-pobuvav-na-znisenomu-rosieu-knizkovomu-skladi-u-harkovi.html>

104. **Москаленко Ю. РФ у Харкові знищила 8 млн книг. Пожежу на складах видавництва «Ранок» досі не загасили** [Електронний ресурс] / Юлія Москаленко // Дзеркало тижня. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. Висвітлено наслідки російського удару по складах видавництва «Ранок» і дистрибуційного центру «Книголенд» у Харкові, внаслідок якого знищено близько 8 млн книжок, зокрема шкільні підручники. Зазначено, що пожежу, яка охопила значну площу складських приміщень, вдалося локалізувати, однак її ліквідація тривала й надалі. Наголошено, що ця подія стала найбільшою втратою книжкової інфраструктури України від початку повномасштабного вторгнення РФ та завдала суттєвого удару по освітній і культурній сферах. Підкреслено необхідність відновлення втраченого книжкового фонду та важливість суспільної підтримки для продовження діяльності видавництва. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/rf-u-kharkovi-znishchila-8-mln-kniih-pozhezhu-na-skladakh-vidavnitstva-ranok-dosi-ne-zahasili.html>

105. **Москаленко Ю. У РФ підірвали авто гендиректора компанії-виробника дронів «Упир». Він перебуває в лікарні** [Електронний ресурс] / Юлія Москаленко // Дзеркало тижня. – 2026. – 5 серп. – Електрон. дані. Йдеться про інцидент із підривом автомобіля генерального директора російського «Уралдронзаводу» В. Ткачука в селищі Великий Істок поблизу Єкатеринбурга. Зазначено, що внаслідок вибуху керівник підприємства, яке виробляє безпілотники «Упир», зазнав тяжких поранень і був госпіталізований, тоді як його водій загинув. Повідомлено про відкриття

російськими правоохоронними органами кримінальної справи за фактом замаху на вбивство особливо небезпечним способом. Наголошено, що цей випадок став черговим інцидентом, пов'язаним із представниками російської оборонної та безпілотної галузі Текст: <https://zn.ua/ukr/WORLD/u-rf-pidirvali-avtomobil-heneralnoho-direktora-kompaniji-virobnika-droniv-upir-vin-perebuvaє-v-likarni.html>

106. **Наріжна В. Microsoft викрила нову тактику російських хакерів: атаки через Wi-Fi у готелях** [Електронний ресурс] / Вероніка Наріжна // Дзеркало тижня. – 2026. – 4 серп. — Електрон. дані. Висвітлено нову кібершпигунську кампанію російського угруповання Midnight Blizzard (NOBELIUM, Cozy Bear), спрямовану на урядові установи, дипломатичні представництва, IT-компанії та неурядові організації США й Європи. Повідомлено, що зловмисники отримують контроль над мережами Wi-Fi у готелях і конференц-центрах та через підроблені сторінки авторизації або фальшиві оновлення програмного забезпечення встановлюють шкідливі програми "CornFlake" і "ChocoShell". Шкідливе ПЗ дає змогу викрадати облікові дані, паролі, файли, cookie, здійснювати віддалений доступ до пристроїв, а також контролювати камеру, мікрофон і введення даних користувачів. Наголошено на необхідності використання багатфакторної автентифікації, VPN, перевірених механізмів оновлення програм та обережності під час підключення до публічних мереж Wi-Fi для зниження ризиків кібератак. Текст: <https://zn.ua/ukr/TECHNOLOGIES/microsoft-vikrila-novu-taktiku-rosijskikh-khakeriv-ataki-cherez-wi-fi-u-hoteljakh.html>

107. **Носальська І. «Війна міст»: чому балістичний терор РФ не є відповіддю на удари ЗСУ** [Електронний ресурс] / Ірина Носальська // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 серп. — Електрон. дані. Вказано на зміну акцентів у веденні повітряної війни, про що свідчать останні масовані атаки РФ: нині агресор дедалі частіше використовує саме балістичні ракети, які мають мінімальний час підльоту та складності перехоплення. Акцентовано, що після чергових ударів по Києву, Харкову, Дніпру та інших

містах в російському інформаційному просторі поширювалася теза про нібито «відплату» за українські атаки по нафтопереробних підприємствах, військових складах і логістичних центрах РФ. Наголошено, що РФ застосовувала практику масованих ударів по цивільній інфраструктурі ще з перших місяців повномасштабного вторгнення, в той час як Україна системно завдає ударів виключно по об'єктах, що стосуються ведення війни. Тож сьогодні РФ нав'язує Україні та її союзникам так звану «війну міст», розраховуючи на виснаження запасів ППО, психологічний тиск і втому міжнародних партнерів. За словами експертів, відповіддю на цю стратегію має стати не лише посилення захисту українського неба, а й системне обмеження російського військового потенціалу, а позбавити Кремль можливості диктувати темп війни зможе власна українська балістика.

Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4900976-viina-mist-chomu-balistychnyi-terror-rf-ne-ye-vidpoviddui-na-udary-zsu>

108. Носальська І. Трамп знову на гойдалках: що стоїть за історією з Patriot [Електронний ресурс] / Ірина Носальська // Korrespondent.net : [вебсайт]. — 2026. — 3 серп. — Електрон. дані. Зважаючи на наміри Вашингтона відновити переговорний процес між Україною та РФ, окреслено вірогідні варіанти зміни політичних настроїв Д. Трампа. За словами політолога В. Фесенка, по відношенню до України є циклічність: фаза чіткого сильного ставлення (позитивного або критичного) змінюється охолодженням. Друга версія – переговорна тактика: темою надання Україні ліцензії на виробництво ракет-перехоплювачів для систем ППО «Patriot» Д. Трамп може тиснути то на РФ, то на Україну, підштовхуючи обидві країни до певного компромісу задля завершення війни. Третя версія – зміна позиції після зустрічі із В. Зеленським у Вашингтоні. Політолог радить не припиняти роботу з Д. Трампом та його адміністрацією та знову активізувати роботу з громадською думкою у США, акцентуючи на жахливих наслідках російських ударів по Києву та інших містах і регіонах. Підсумовано: якщо США найближчим часом активізують дипломатичні

зусилля, шанси на швидкий прорив залишаються обмеженими: економічні труднощі РФ створюють додатковий тиск на Кремль, однак не гарантують його готовності до компромісів. Вирішальними залишаються ситуація на фронті, рівень міжнародної підтримки України та здатність демократичних держав зберігати єдність у політиці стримування російської агресії. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4899649-tramp-znovu-na-hoidalkakh-scho-stoit-za-istoriiei-z-Patriot>

109. **Нунцій в Україні: «Голос Папи Лева чи не єдиний, який так виразно лунає на захист миру»** [Електронний ресурс] // RISU.ua : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про інтерв'ю для ватиканських медіа Апостольського нунція в Україні архієпископа Вісвальдаса Кульбокаса, присвячене гуманітарній ситуації в Україні в умовах тривалої російської агресії. Нунцій наголосив на зростанні кількості жертв серед цивільного населення та підкреслив, що послідовні заклики Папи Лева XIV до миру й неприйнятності будь-якого виправдання війни знаходять широку підтримку серед українців різних конфесій. Окрему увагу приділив значенню гуманітарних і дипломатичних місій Святого Престолу, зокрема візитам спеціального посланця кардинала Маттео Дзуппі та архієпископа Пола Річарда Галлагера, які сприяють підтримці України, розвитку міжконфесійного діалогу та миротворчих ініціатив.* Текст: https://risu.ua/nuncij-v-ukrayinigołos-papi-leva-chi-ne-yedinij-yakij-tak-virazno-lunaye-na-zahist-miru_n165635

110. **Окупація Криму створила безпрецедентні загрози для корінних народів – Чубаров** [Електронний ресурс] // RISU.ua : [вебсайт]. – 2026. – 8 серп. – Електрон. дані. *Про загрози для корінних народів України внаслідок російської окупації Криму повідомив під час круглого столу “Правовий захист корінних народів України в умовах війни: збереження ідентичності, міжнародна солідарність та державна політика” в Укрінформі голова Меджлісу кримськотатарського народу Рефат Чубаров. Він наголосив на репресіях, русифікації, знищенні культурної та духовної*

спадщини, а також стиранні національної ідентичності кримських татар, караїмів і кримчаків. Та акцентував, що русифікація в окупованому Криму проявляється у витісненні української та кримськотатарської мов із суспільного життя, освіти й культури, нав'язуванні російської мови та знищенні національної ідентичності корінних народів. Вказав на необхідність міжнародної солідарності та посилення тиску на державу-агресора для захисту прав корінних народів і політичних в'язнів. Текст: https://risu.ua/okupaciya-krimu-stvorila-bezprecedentni-zagrozi-dlya-korinnih-narodiv---chubarov_n165668

111. **Олександр Гайду: Україна виробляє олії у 20 разів більше, ніж споживає на внутрішньому ринку, тож проблем із цим продуктом не буде** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. *Як розповів член фракції «Слуга Народу», голова парламентського Комітету з питань аграрної та земельної політики Олександр Гайду, Україна буде повністю забезпечена олією власного виробництва у 2026 - 2027-му маркетинговому році. На експорт буде спрямовано понад 4,5 млн тонн. За його словами, ціна на олію може коливатися, однак значного підвищення не очікується. О. Гайду нагадав, що українські сільгоспвиробники продовжують працювати попри те, що ворог активно обстрілює нашу портову інфраструктуру, олійно-екстраційні заводи, елеватори.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392164>

112. **Олександр Гайду: Щоб українські виробники могли ще впевненіше конкурувати в ЄС, наше законодавство має бути максимально наближене до законодавства ЄС** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. *Як розповів голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань аграрної та земельної політики Олександр Гайду, нещодавно ВР України ухвалила Закон про державне регулювання органічного виробництва, обігу та маркування органічної продукції (№ 4921-*

IX). Політик зазначив, що документ запроваджує єдині з ЄС правила для вирощування і продажу органічної продукції, дозволяє малим фермерам проходити сертифікацію групами та вводить суворий контроль за тим, щоб маркування «органік» отримували лише перевірені товари. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392157>

113. Олександр Корнієнко: стійкість України починається із захисту її неба [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) Олександр Корнієнко привітав військовослужбовців Повітряних Сил Збройних сил України (ЗСУ) з професійним святом, наголосивши на їхній ключовій ролі у захисті держави від російських повітряних атак. За його словами, кожна ніч, коли Україні вдається вистояти під час чергової масованої атаки, є результатом надзвичайно складної та відповідальної роботи воїнів Повітряних Сил. Він висловив щире вдячність усім військовослужбовцям Повітряних Сил за службу та вшанував пам'ять захисників, які віддали життя, обороняючи повітряний простір України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392147>*

114. Олексій Леонов: Новий Митний кодекс перетворить нашу митницю на сервісний орган європейського зразка, який буде більш зрозумілим для громадян і бізнесу [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. *Як розповів член фракції «Слуга Народу», член парламентського Комітету з питань фінансів, податкової та митної політики Олексій Леонов, Кабінет Міністрів України (КМ України) повторно схвалив проєкт нового Митного кодексу та подав його до Верховної Ради України (ВР України). Політик наголосив, що документ є одним із ключових для євроінтеграції України. Цей Кодекс покликаний модернізувати митну систему відповідно до європейських норм, перетворити митницю на зручний*

сервісний орган. Він наголосив, що ВР України повинна ухвалити новий Митний кодекс до кінця року. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392163>

115. Оновлення мовного законодавства, антикризовий план для видавців та план роботи Комітету [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 5 серп. [№ 654]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 4 серпня 2026 р. під головуванням Микити Потураєва відбулося засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань гуманітарної та інформаційної політики, на якому Комітет переглянув свій попередній висновок щодо проєкту Закону України «Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо вдосконалення процедур державного управління у галузі культури та культурної спадщини» (реєстр. № 14391) та рекомендував ВР України включити його до порядку денного. Також Комітет розглянув проєкт Закону України «Про внесення змін до деяких законів України щодо забезпечення української мови як державної» (реєстр. № 15412). Під час обговорення члени Комітету наголосили, що документ спрямований на вдосконалення механізмів реалізації Закону України «Про забезпечення функціонування української мови як державної» з урахуванням практики його застосування. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392184>

116. Організація повоєнних виборів: у центрі уваги — голосування українців за кордоном [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 серп. [№ 652]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) Олександр Корнієнко взяв участь у конференції, присвяченій підготовці України до організації голосування за кордоном під час повоєнних виборів. Як зазначив Перший віцепікер, забезпечення виборчих прав мільйонів українців, які через російську агресію вимушено перебувають за межами держави, є одним із ключових викликів майбутнього виборчого процесу. Це потребує не лише належного законодавчого врегулювання, а й тісної взаємодії українських державних інституцій, міжнародних партнерів і країн, що

прихистили українських громадян. Також під час конференції обговорили міжнародний досвід організації голосування за кордоном, можливі моделі його проведення для України та практичні рішення, які сприятимуть реалізації виборчих прав громадян після завершення війни. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392139>

117. Парламентська дипломатія має посилити міжнародну підтримку України, — Руслан Стефанчук [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // *Голос України*. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що під час наради керівників закордонних дипломатичних установ України за участі Президента України Володимира Зеленського Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук окреслив основні завдання парламентської дипломатії в умовах повномасштабної війни. За його словами, серед безумовних пріоритетів залишаються посилення Сил оборони сучасним озброєнням, системами протиповітряної оборони (ППО) та ракетами-перехоплювачами, зміцнення енергетичної безпеки України, а також залучення подальшої фінансової підтримки, зокрема за рахунок використання доходів від заморожених російських активів. Голова ВР України наголосив на необхідності подальшого посилення санкційного тиску на державу-агресора, створення повноцінного міжнародного компенсаційного механізму, а також притягнення РФ до відповідальності за злочин агресії. Окрему увагу він приділив європейській інтеграції України, розвитку співпраці з парламентами держав-партнерів, відкриттю представництва ВР України при Європейському парламенті, просуванню Кримської платформи та розширенню міжпарламентського діалогу з країнами Азії й інших регіонів світу. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392165>*

118. Підготовка до опалювального сезону: РНБО розглянула плани стійкості регіонів [Електронний ресурс] // *Юрид. газ.* – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. *Висвітлено результати засідання Ради національної безпеки і оборони України, присвяченого підготовці до опалювального сезону 2026 –*

2027 рр. Розглянуто стан виконання комплексних планів стійкості регіонів, спрямованих на забезпечення енергетичної безпеки, захист критичної інфраструктури та безперебійного функціонування систем життєзабезпечення в умовах воєнних загроз. Наголошено на необхідності прискорення підготовчих заходів у регіонах, персональній відповідальності керівників за реалізацію затверджених планів і посиленні координації між центральними органами влади та місцевим самоврядуванням для забезпечення стабільного проходження осінньо-зимового періоду. Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/pidgotovka-do-opalyuvalnogo-sezonu-rnbo-rozglyanula-plani-stiykosti-regioniv.html>

119. **Після нічної атаки Уряд готує рішення для підтримки бізнесу та логістики** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 5 серп. [№ 654]. – Електрон. дані. Як повідомив Прем'єр-міністр України Сергій Корецький, у ніч на 5 серпня РФ завдала чергового масованого удару по Києву та Київській області, застосувавши 28 ракет і 115 ударних безпілотників. Політик наголосив, що уряд проведе термінові зустрічі з представниками бізнесу та підготує рішення для забезпечення безперебійної роботи логістичних і торговельних підприємств. За його словами, відомо про 17 загиблих і 44 поранених. Пошкоджені зазнали житлові будинки, магазини, складська та інша цивільна інфраструктура. С. Корецький наголосив, що під ударом опинилися українські підприємства, виробництва, торговельні та логістичні комплекси. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392187>

120. **Повітряний щит України: Руслан Стефанчук подякував воїнам, які щодня захищають українське небо** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. Повідомлено, що Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук привітав військовослужбовців Повітряних Сил Збройних сил України (ЗСУ), відзначивши їхню роль у захисті країни від ракетних і дронів атак. Він наголосив, що кожен ранок під

мирним українським небом є результатом мужності, професіоналізму та самовідданої служби воїнів Повітряних Сил ЗСУ. За його словами, саме Повітряні Сили щодня відбивають масовані ракетні та дроніві атаки, здійснюють бойові вильоти, захищають українські міста, критичну інфраструктуру та позиції Сил оборони. Голова ВР України висловив подяку пілотам, воїнам зенітних ракетних військ, радіотехнічних військ і всім, хто забезпечує захист українського неба, а також вшанував пам'ять військовослужбовців Повітряних Сил, які віддали життя за незалежність України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392146>

121. Покращення обміну розвідданими між США та Україною посилює позиції Києва у війні — сенатор Ворнер [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про заяву високопоставленого члена комітету з розвідки Сенату США та прихильника допомоги Україні сенатора Марка Ворнера про суттєве покращення угоди щодо обміну розвідувальною інформацією між Вашингтоном і Києвом. За його словами, розширення співпраці допомогло українським силам отримати стратегічну перевагу у протистоянні російській агресії. Водночас у Білому домі утримуються від офіційного розголошення обсягів співробітництва, наголошуючи на пошуку шляхів адміністрації Президента США Дональда Трампа щодо завершення війни.* Текст : <https://wz.lviv.ua/news/556496-pokrashchennia-obminu-rozviddannymy-mizh-ssha-ta-ukrainoiu-posylylo-pozytsii-kyieva-u-viini-senator-vorner>

122. Право військовослужбовців, ветеранів та військовополонених на належну медичну допомогу, реабілітацію та протезування [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 6 серп. [№ 655]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що 5 серпня 2026 р. у Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів відбулася робоча нарада за участю народних депутатів України — членів Комітету, а також представників Міністерства оборони України, Офісу Президента України*

(ОПУ) та Офісу Військового омбудсмена. Нарада була присвячена обговоренню окремих положень проєкту Закону України «Про внесення змін до деяких законів України щодо забезпечення права військовослужбовців, ветеранів та військовополонених, яких звільнено з полону, на належну медичну допомогу, реабілітацію та протезування» (реєстр. № 13704-д) щодо питання лікування військовослужбовців понад 12 місяців у зв'язку із отриманням тяжкого поранення, пов'язаного із захистом Батьківщини; під час виконання інших обов'язків військової служби; під час перебування на лікуванні після повернення з полону. Акцентовано, що Комітет продовжує системну роботу над удосконаленням законодавства, спрямованого на забезпечення належного соціального захисту, медичної допомоги, реабілітації та протезування українських військовослужбовців, ветеранів війни та осіб, звільнених із полону. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392193>

123. **Президент прийняв вірчі грамоти** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2026. – 1 серп. [№ 160]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Президент України Володимир Зеленський прийняв вірчі грамоти від новопризначених послів іноземних держав: Оману (за сумісництвом) — Мейти Саїф Аль Махрукі, Північної Македонії — Дімітара Блажевського, Об'єднаних Арабських Еміратів — Мухаммада Матара Баті Хаваша Аль-Хайлі, Нідерландів — Рулофа Сандера ван Ейса та Франції — Бріса Рокффея. Глава держави привітав послів із початком дипломатичної місії в нашій країні. Спілкуючись з кожним із послів, В. Зеленський обговорював, як кожна з країн може допомогти в захисті України та досягненні миру. У розмові з пані Послом Оману Президент обговорив розширення співпраці в галузі безпеки, а також важливість вільного судноплавства в Ормузькій протоці для глобальної енергетичної безпеки та міжнародної торгівлі. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/news/prezident-prijnyav-virchi-gramoti2/>

124. **Проти балістичних атак РФ: США та Україна модернізують ракети С-300 на тлі дефіциту Patriot** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2026. – 7 серп. – Електрон. дані. В інтерв'ю «PBS NewsHour»

полковник у відставці та президент «Delphi Global Research Cente»r Роберт Гамільтон розповів, що Сполучені Штати Америки та Україна працюють над оновленням ракет для зенітно-ракетних комплексів (ЗРК) С-300. Головна мета спільного проєкту - покращити характеристики ракет або створити новий, ефективніший варіант системи. За його словами, новий або модернізований варіант ракет має запрацювати ближче до кінця 2026 р. Очікувані обсяги виробництва - приблизно 100 - 200 боєприпасів на рік. Він додав у цьому контексті про французько-італійську систему "SAMP/T", що "схожа на Patriot". За словами Р. Гамільтона, у Франції оголосили про готовність передати Києву дві батареї цієї системи. "Це допоможе заповнити цю прогалину. Крім того, існує довгостроковий проєкт за участю Франції та Італії, спрямований на передачу Україні більшої кількості пускових установок та ракет SAMP/T", - зазначив полковник армії США у відставці. Текст : https://gazeta.ua/articles/politics/_proti-balistichnih-atak-rf-ssata-ukrayina-modernizuyut-raketi-s300-na-tli-deficitu-patriot/1256185

125. Пустіва В. Лубінець заявив про масові порушення у Берегівському ТЦК [Електронний ресурс] / Валентина Пустіва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 8 серп. — Електрон. дані. Як повідомив Уповноважений Верховної Ради України (ВР України) з прав людини Дмитро Лубінець, у Берегівському районному територіальному центрі комплектування та соціальної підтримки (ТЦК та СП) на Закарпатті виявили масові порушення прав військовозобов'язаних. Під час моніторингового візиту представника омбудсмена до регіону зафіксували випадки незаконного утримання чоловіків, зокрема тих, хто мав чинні відстрочки від мобілізації: їх скасовували без належних засідань комісій і оформлення, а в окремих випадках до державної інформаційної системи вносили неправдиві відомості. За даними Д. Лубінця, протягом липня його представник посприяв звільненню 11 незаконно утримуваних людей. Омбудсмен заявив, що виявлені факти можуть містити ознаки кримінальних правопорушень, передбачених ст.ст. 146, 362, 366 і 426-1 Кримінального

кодексу України (КК України) та проінформував, що направив зібрані матеріали до Спеціалізованої прокуратури у сфері оборони Західного регіону для внесення відомостей до ЄРДР і проведення розслідування. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4901195-lubinets-zaiavyv-pro-masovi-porushennia-u-berehivskomu-ttsk>

126. Реформування соціального законодавства – в порядку денному профільного комітету [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 6 серп. [№ 655]. – Електрон. дані. Повідомлено, що Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів системно працює над реформуванням соціального законодавства та ще у 2022 р. започаткував роботу над підготовкою Соціального кодексу України – комплексного законодавчого акта, покликаного закласти сучасні засади державної соціальної політики відповідно до європейських стандартів. Зауважено, що необхідність розроблення Соціального кодексу України зумовлена як потребою комплексного реформування національної системи соціального захисту, так і виконанням міжнародних зобов'язань України у сфері соціальних прав і верховенства права. Наголошено, що забезпечення ефективного виконання рішень національних судів, стабільності й передбачуваності соціального законодавства, а також його відповідності міжнародним і європейським стандартам є одним із ключових напрямів реформ, що мають важливе значення для реалізації євроінтеграційного курсу України та переговорного процесу щодо вступу до Європейського Союзу (ЄС). Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392191>

127. Руслан Стефанчук: Парламентська дипломатія має діяти єдиним фронтом із державними інституціями [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 8 серп. [№ 657]. – Електрон. дані. Повідомлено, що Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук провів нараду з актуальних питань зовнішньої політики України та ролі парламенту в її реалізації. Участь у ній

взяли представники Офісу Президента України (ОПУ), уряду, керівники постійних делегацій парламенту в міжнародних парламентських асамблеях і депутатських груп із міжпарламентських зв'язків. Під час наради обговорили подальшу координацію між усіма інституціями, які формують і реалізують зовнішньополітичний курс України. Як наголосив Голова ВР України, на міжнародній арені Україна має виступати єдиним голосом — із чіткими пріоритетами та узгодженими меседжами. Серед ключових завдань — подальше зміцнення обороноздатності України, енергетичної стійкості та фінансової підтримки, посилення санкційного тиску на РФ, забезпечення відповідальності агресора, а також просування України до членства в Європейському Союзі (ЄС) та НАТО. Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/392210>

128. **Руслан Стефанчук: Україна і Польща мають зберегти стратегічне партнерство та добросусідство** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. Зазначено, що Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук під час зустрічі з головою Комісії у закордонних справах Сейму Польщі Павелом Ковалем наголосив на важливості зміцнення українсько-польського партнерства та спільної роботи заради безпеки Європи. Український політик наголосив, що Україна і Польща мають залишатися добрими сусідами та стратегічними партнерами, об'єднаними спільною безпекою й майбутнім у європейській родині. За його словами, розвиток міжпарламентського діалогу й подальше зміцнення українсько-польського партнерства залишаються важливими складовими спільних зусиль із забезпечення безпеки та європейського майбутнього обох держав.

Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392185>

129. **Семеренко І. В Україні запровадять нові правила розподілу електроенергії: діятимуть два списки критичної інфраструктури** [Електронний ресурс] / Ірина Семеренко // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. Як повідомив міністр енергетики Денис Шмигаль,

уряд ухвалив рішення для більш ефективного розподілу електроенергії за ініціативи Міністерства енергетики, яке передбачає формування двох окремих списків критично важливих об'єктів для зимового та літнього періоду. За його словами, тепер будуть вироблятися сезонні особливості роботи енергосистеми та граничного споживання електричної потужності, що має сприяти ефективнішому розподілу енергії. Вказано, що ці зміни дозволять збільшити доступний обсяг електроенергії для споживачів, забезпечити більш рівномірний розподіл між регіонами, а також підвищити стабільність роботи енергосистеми України. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/763701-v-ukrajini-vvedut-dva-spiski-kritichnoji-infrastrukturi-shmigal-rozpoviv-pro-zmini>

130. **Сергієнко О. Скільки тепла потрібно Києву, або Що треба зробити, аби пережити зиму** [Електронний ресурс] / Олександр Сергієнко // Дзеркало тижня. – 2026. – 4 серп. — Електрон. дані. Проаналізовано стан підготовки Києва до опалювального сезону в умовах воєнних загроз і пошкодження енергетичної інфраструктури. Розглянуто заходи Державного агентства відновлення щодо створення резервної системи теплопостачання для Дарницького та Дніпровського районів, а також проблеми координації між центральною та міською владою. Висвітлено труднощі фінансування проєктів, бюрократичні переешкоди у використанні бюджетних коштів і питання відповідальності за реалізацію Плану стійкості Києва. Наголошено на необхідності своєчасного введення нових теплових потужностей, захисту критичної інфраструктури та посилення взаємодії державних і місцевих органів влади для забезпечення стабільного проходження зимового періоду. Текст: <https://zn.ua/ukr/energetics/skilki-tepla-potribno-kijevu-abo-shcho-treba-zrobiti-abi-perezhiti-zimu.html>

131. **Сергій Корецький: триває ліквідація наслідків нічної комбінованої атаки росії** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 серп. [№ 652]. – Електрон. дані. Прем'єр-міністр України Сергій Корецький повідомив, що внаслідок

нічної комбінованої атаки російських військ зруйновано або серйозно пошкоджено житлові будинки у семи районах Києва. «Триває ліквідація наслідків нічної комбінованої атаки. Це свідомий терор проти мирних людей»,
— *наголосив Прем'єр-міністр України.* Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/392142>

132. Сергій Нагорняк: В Україні продовжує діяти мораторій на підняття тарифів на теплопостачання, водопідігрів і газ для населення [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. *Як розповів член фракції «Слуга Народу», член парламентського Комітету з питань енергетики та житлово-комунальних послуг Сергій Нагорняк, до кінця воєнного стану законом заборонено підняття тарифів на теплопостачання, водопідігрів і газ для населення. Він наголосив, що ці три напрямки захищені й не будуть переглядатися. Водночас разом із Міжнародним валютним фондом (МВФ) створюється дорожня карта реформ енергетичного сектора, і тут поки йдеться тільки про планувальну роботу. За словами С. Нагорняка, підняття тарифів на воду більшістю водоканалів у різних українських містах – це вимушений крок. Він також наголосив, що «Енергоатом» втратив значну частину генерації та прибутків, і при цьому компанія несе достатньо значні фінансові навантаження. Тому важливим напрямком подальшого розвитку має стати нарощування генерації електроенергії.* Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/392159>

133. Середа О. Кличко розповів, чи встигне Київ відновити енергооб'єкти до початку опалювального сезону [Електронний ресурс] / Олена Середа // Дзеркало тижня. – 2026. – 5 серп. – Електрон. дані. *Проаналізовано стан виконання Плану відновлення та захисту енергетичної інфраструктури Києва напередодні опалювального сезону. Повідомлено, що наразі виконано 65 % запланованих робіт, а завершення основних заходів, включно з інженерно-технічним захистом енергооб'єктів, очікується до початку опалювального періоду. Висвітлено реалізацію проєктів із*

модернізації електромереж, розвитку когенераційних потужностей, резервного електро- та теплопостачання, а також підвищення енергостійкості житлових будинків. Зазначено, що підготовка столиці до зими супроводжується проблемами координації та бюрократичними затримками, які можуть вплинути на своєчасне залучення державного фінансування. Текст: <https://zn.ua/ukr/ECONOMICS/klichko-rozpoviv-chi-vstihne-kijiv-vidnoviti-enerhoobjekti-do-pochatku-opaljuvalnoho-sezonu.html>

134. **7,2 млрд грн на реабілітацію у 2026 році: в Україні щодня проводиться понад 16 тис реабілітаційних сеансів** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // *Голос України*. – 2026. – 6 серп. [№ 655]. – Електрон. дані. *Як повідомив голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань здоров'я нації, медичної допомоги та медичного страхування Михайло Радуцький під час V Українського форуму з реабілітації у сфері охорони здоров'я, завдяки реформі реабілітації, започаткованій ВР України, кількість щоденних реабілітаційних сеансів зросла вчетверо. У 2026 р. на розвиток системи передбачено 7,2 млрд грн. За його словами, фундамент сучасної системи реабілітації закладено законом, який розробив профільний парламентський комітет і ухвалила Верховна Рада. Документ запровадив мультидисциплінарну модель реабілітації, за якої з пацієнтом працює команда фахівців, а допомога розпочинається одразу після стабілізації його стану.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392200>

135. **Складова захисту, що визначає перебіг війни** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2026. – 4 серп. [№ 161]. – Електрон. дані. Зазначено, що у День Повітряних Сил Збройних сил України (ЗСУ) Президент України Володимир Зеленський відзначив захисників українського неба. Він привітав військовослужбовців зі святом, відзначив державними нагородами, вручив вище військове звання, бойовий прапор і стрічки почесних найменувань. Президент зазначив, що Повітряні Сили є тією складовою захисту, яка багато в чому визначає перебіг сучасної війни. Та наголосив, що останньою ставкою російського очільника є масовані повітряні удари проти України. За

його словами, наша бойова авіація знищує російські крилаті ракети та дрони, а зенітники роблять усе для знищення ворожої балістики, і коли дивізіони «Patriot» мають необхідні засоби, захисникам нашого неба це вдається. Завдяки співпраці з європейцями в Україні успішно працюють ЗРК «IRIS-T», «NASAMS», «Hawk». Глава держави зазначив, що Повітряні Сили України за рекордний час опанували сучасні засоби ППО. Та додав, що наші аси вже кілька років пілотують літаки F-16 і «Mirage», вітчизняні пілоти навчаються у Швеції, і незабаром в українському небі ми побачимо «грінени», триває робота із Францією, щоб у небі були й «рафалі». Президент подякував усім, хто працює заради того, щоб в Україні були бойова авіація, ЗРК, радары і все, що потрібно для знищення ворожих цілей. Текст:

<https://ukurier.gov.ua/uk/articles/skladova-zahistu-sho-viznachaye-perebig-vijni/>

136. **Стадник А. Без світла 126 тисяч родин: Росія завдала значних пошкоджень енергооб'єктам Дніпропетровщини** [Електронний ресурс] / Андрій Стадник // Дзеркало тижня. – 2026. – 5 серп. – Електрон. дані. Розглянуто наслідки російської атаки на енергетичну інфраструктуру Дніпропетровської області, внаслідок якої було завдано значних пошкоджень об'єктам електропостачання. Повідомлено, що без електроенергії залишилися близько 126 тисяч родин у Нікополі, Марганці, Покрові та прилеглих населених пунктах. Зазначено, що аварійно-відновлювальні роботи розпочато одразу після стабілізації безпекової ситуації, однак через масштаб пошкоджень їх виконання потребуватиме певного часу. Наголошено на зусиллях енергетиків щодо якнайшвидшого відновлення електропостачання для постраждалих споживачів. Текст: <https://zn.ua/ukr/energetics/bez-svitla-126-tisjach-rodin-rosija-zavdala-znachnikh-poshkodzhen-enerhoobjektam-dnipropetrovshchini.html>

137. **Стадник А. Пошкоджено ключову установку: Саратовський НПЗ припинив переробку нафти та торгівлю паливом** [Електронний ресурс] / Андрій Стадник // Дзеркало тижня. – 2026. – 5 серп. – Електрон. дані. Висвітлено наслідки атаки безпілотників на Саратовський нафтопереробний

завод компанії «Роснефть», у результаті якої зупинено переробку нафти та пошкоджено виробничі об'єкти підприємства. Зазначено, що через пошкодження єдиної установки первинної переробки АВТ-6 завод припинив виробництво пального та його реалізацію на біржі, а ремонтні роботи можуть тривати до трьох тижнів. Проаналізовано вплив атак БпЛА на російську нафтопереробну галузь, зокрема зупинку роботи низки великих НПЗ і скорочення загальних обсягів переробки нафти до мінімального рівня за останні десятиліття. Наголошено на стратегічному значенні Саратовського НПЗ як одного з важливих виробників бензину та дизельного пального в Росії. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/poshkodzheno-kljuchovu-ustanovku-saratovskij-npz-pripiniv-pererobku-nafti-ta-torhivlju-palivom.html>

138. **Стійкість регіонів і захист критичної інфраструктури: РНБО визначила ключові пріоритети** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 6 серп. [№ 655]. – Електрон. дані. Як повідомив Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук, який взяв участь у засіданні Ради національної безпеки і оборони (РНБО) України під головуванням Президента України Володимира Зеленського, на ньому було обговорено виконання планів стійкості областей, енергетичну безпеку, захист критичної інфраструктури та розвиток мережі захисних споруд. Основну увагу приділили виконанню планів стійкості регіонів, забезпеченню енергетичної безпеки, безперебійній роботі об'єктів критичної інфраструктури, протидії балістичним загрозам і розвитку мережі захисних споруд. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392198>

139. **Сучасні умови для якісного навчання** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2026. – 4 серп. [№ 161]. – Електрон. дані. Як зазначив Прем'єр-міністр України Сергій Корецький, уряд продовжує системно інвестувати в розвиток української освіти, модернізуючи навчальну інфраструктуру. Зазначено, що Кабінет Міністрів України (КМ України) завершив розподіл майже 700 млн грн субвенції для 130 майбутніх академічних ліцеїв у 22 областях. Кошти спрямують на створення сучасних

освітніх просторів: закупівлю навчального, комп'ютерного та мультимедійного обладнання, меблів і оснащення для лабораторій природничих дисциплін і STEM. Окрема увага - підтримці школярів у прифронтових регіонах: уряд передбачив кошти для підтримки громад в організації безоплатного гарячого харчування учнів початкових класів у восьми прифронтових областях. Кошти надала Всесвітня продовольча програма ООН. Усього 2026 р. на харчування школярів передбачено 14,4 млрд грн. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/articles/suchasni-umovi-dlya-yakisnogo-navchannya/>

140. **США "вивчають можливість" відновлення переговорів між Україною та РФ** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2026. – 1 серп. – Електрон. дані. За словами держсекретаря США Марко Рубіо, протягом найближчих кількох тижнів Вашингтон намагатиметься з'ясувати, чи можна повернутися до процесу перемовин і наблизити завершення російсько-української війни. Про це американський політик заявив в ефірі програми "MV View with Lara Trump" на "Fox News". Він наголосив, що мета полягає у припиненні війни, втім визнав, що головною перешкодою залишаються принципові позиції Києва і Москви. Марко Рубіо зазначив, що досягти прогресу буде складно, доки сторонам не вдасться зблизити ці "червоні лінії". Текст : https://gazeta.ua/articles/politics/_ssa-vivchayut-mozhливист-vidnovlennya-peregovoriv-mizh-ukrayinoyu-ta-rf/1255777

141. **США передадуть НАТО координацію військової допомоги Україні: що це означає** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2026. – 1 серп. – Електрон. дані. Йдеться про наміри США передати НАТО керівну роль у програмі "SAG-U", яка координує військову допомогу Україні. Адміністрація Дональда Трампа скорочує військову присутність США на континенті, зокрема кількість американських офіцерів, а також закликає партнерів по НАТО збільшувати витрати на оборону. Вказано, що перехід має зайняти до року, а сама зміна не повинна зашкодити підтримці оборони України. Передача керівництва відбувається на тлі перегляду відносин між

США та європейськими союзниками . Проте, як зазначив представник НАТО, підтримка України залишається головним пріоритетом. Однак в Україні занепокоєні можливим скороченням доступу до американських розвідувальних і логістичних ресурсів, такі зміни можуть нести виклики - зміни командування у складній бюрократичній структурі НАТО можуть уповільнити доставку допомоги на фронт. Текст : <https://gazeta.ua/articles/politics/ssa-peredadut-nato-koordinaciyu-vijskovoyi-dopomogi-ukrayini-scho-ce-oznachaye/1255764>

142. **Ткачук С. "Ініціативи охоплюють усе": у Раді представили масштабний план підготовки України до важкої зими** [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 7 серп. — Електрон. дані. *Зазначено, що зима 2026 – 2027 рр. може стати для України надзвичайно складною через постійну загрозу нових ударів РФ по енергетичній інфраструктурі. Саме тому у Верховній Раді України (ВР України) зареєстрували масштабний пакет із понад 20 законопроектів (№№ 15465 – 15484), які мають допомогти країні пройти опалювальний сезон — від створення запасів продуктів, медикаментів і пального до заборони відключати комунальні послуги та стимулювання енергетичної автономності. Зокрема запропоновано запровадити обов'язкові резервні системи енерго- та водопостачання для об'єктів критичної інфраструктури, підтримати об'єднання співвласників багатоквартирних будинків (ОСББ) у забезпеченні енергонезалежності, створити державний резерв енергетичної безпеки громад, забезпечити автономну роботу медичних закладів. Зауважено, що окремі законопроекти мають важливе значення для бізнесу та місцевих громад - йдеться про податкові стимули, підтримку логістичної інфраструктури, спрощення механізмів отримання гуманітарної допомоги, а також створення обов'язкових запасів ресурсів для реагування на кризові ситуації. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/763793-viyna-z-rf-u-radi-predstavili-masshtabniy-plan-pidgotovki-do-zimi-detali>*

143. **Ткачук С. Одна ніч — щонайменше 10 зруйнованих складів: що відомо про удар РФ по бізнесах в Україні (фото)** [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. — 2026. — 5 серп. — Електрон. дані. *Зазначено, що за одну ніч РФ завдала наймасштабнішого удару за останній час по українському бізнесу. Під атакою опинилися логістичні центри, склади та виробництва «NOVUS», «Нової пошти», «ROZETKA», «Епіцентру», «Fozzy Group», «INTERTOP», «PUMA», «Toyota Україна» та інших компаній. Вказано, що деякі підприємства втратили ключову інфраструктуру, а частина повідомила про загибель своїх працівників. постраждала й книжкова галузь. Крім того, видавництво «BOOKSHEF» повідомило, що вогонь знищив понад 100 тис. примірників книг і фактично втрачено всі складські залишки та значну частину новинок, які ще не встигли потрапити до читачів. Наразі видавництво оцінює наслідки атаки та працює над відновленням складських потужностей. Також у «BOOKSHEF» планують повторно надрукувати частину втрачених видань, нові терміни виходу книжок і виконання замовлень обіцяють опублікувати після завершення оцінки збитків. Про наслідки нічного обстрілу компанії розповіли на своїх офіційних сторінках у «Facebook» та «Instagram». «Фокус» зібрав їхні заяви та проаналізував, яких збитків зазнали українські підприємства, що вже відомо про людські втрати та як компанії планують відновлювати свою роботу після наймасштабнішої атаки на бізнес за весь час великої війни. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/763546-udar-zs-rf-po-skladah-ukrajini-zruynovano-shchonaymenshe-10-pidpriyemstv-hto-postrazhdav>*

144. **Ткачук С. Після війни Україну можуть залишити до 600 тисяч чоловіків: що прогнозує демографія (відео)** [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. — 2026. — 4 серп. — Електрон. дані. *Як розповіла директорка Інституту демографії та соціальних досліджень імені Птухи Національної академії наук України (НАН України) Елла Лібанова, нині за кордоном перебувають мільйони українців. За її словами, якщо враховувати лише воєнних мігрантів, найбільш реалістичною є*

оцінка близько 5 млн осіб. Якщо ж брати до уваги всіх українців, які проживають за межами країни, зокрема тих, хто виїхав ще до початку повномасштабної війни, їхня кількість може наближатися до 8 млн. Головним фактором, який визначатиме рішення українців про повернення, залишатиметься безпека: люди повинні бути впевнені, що після завершення війни нова агресія не розпочнеться через кілька років. Саме відчуття довгострокової безпеки, за її словами, стане ключовою умовою для повернення. На думку Е. Лібанової, після завершення війни та скасування обмежень на виїзд Україна може зіткнутися з новою хвилею міграції – за кордон можуть виїхати від 500 до 600 тис. українських чоловіків. Натомість вона припустила, що серед українських жінок, які нині перебувають за межами країни, найбільше шансів повернутися мають висококваліфіковані фахівчині. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/763419-vijzd-z-ukrajini-pislya-viyni-krajinu-mozhut-zalishiti-do-600-tisyach-cholovikiv-demografinya>

145. **Ткачук С. Прямих компенсацій не буде: в Раді розповіли, чи підтримуватиме Україна бізнеси після ударів РФ** [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. Як заявив голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань фінансів, податкової та митної політики Данило Гетманцев, держава не компенсуватиме бізнесу збитки від російських обстрілів напряму з бюджету, оскільки наразі не має для цього фінансових можливостей. Єдиним джерелом такого відшкодування залишаються майбутні репарації від РФ. За його словами, одним із пріоритетних напрямків є допомога підприємствам із розміщенням складів, зокрема шляхом використання державних площ; також необхідно зробити дієвою програму страхування воєнних ризиків, яка має забезпечити бізнесу реальний механізм захисту від наслідків обстрілів. Окремо він наголосив на необхідності розширення державної кредитної програми "5 - 7 - 9", яка має стати доступнішою для підприємців, що зазнали втрат. Також Д. Гетманцев вважає важливим покращити координацію підтримки бізнесу на прифронтових територіях і розширити умови

бронювання працівників для сумлінного бізнесу. Текст:
<https://focus.ua/uk/voennye-novosti/763698-viyna-v-ukrajini-chi-komensuye-derzhava-zbitki-biznesiv-pislya-udariv-rf-getmancev>

146. **Троценко Л. РФ створила «українську бригаду» з полонених – ISW** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 8 серп. — Електрон. дані. Як зазначено у звіті американського Інституту вивчення війни (ISW), так званий Добровольчий корпус Міноборони РФ заявив про завершення формування «першої української добровольчої бригади спеціального призначення». Російська сторона стверджує, що до її складу увійшли українські військовополонені та колишні військовослужбовці ЗСУ, які нібито перейшли на бік РФ. Бригаду сформували шляхом об'єднання кількох нерегулярних формувань, серед яких батальйони імені Максима Кривоноса та Олексія Береста, а також загони імені Олександра Матросова та Мартина Пушкаря. В ISW вважають, що включення цих формувань до складу Добровольчого корпусу Міноборони РФ свідчить про спробу централізувати їхнє управління та інтегрувати у структуру російської армії. Аналітики наголошують, що примушування військовополонених до служби у збройних силах держави, яка їх утримує, заборонене Третньою Женевською конвенцією та суперечить міжнародному гуманітарному праву. В ISW вважають, що Кремль може переслідувати як військову, так і пропагандистську мету – просувати наративи про нібито «розкол» в українському суспільстві та дискредитувати ЗСУ. Текст:
<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4901068-rf-stvoryla-ukrainsku-bryhadu-z-polonenykh-ISW>

147. **Троценко Л. У Міноборони назвали дедлайн для повернення військових після СЗЧ** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. Як повідомило Міністерство оборони України (МО України), до завершення програми спрощеного повернення на військову службу після самовільного залишення військової частини (СЗЧ) залишилося 50 днів. Подати рапорт можна до

20.09.2026 включно. Зазначено, що скористатися програмою можуть військовослужбовці, у яких факт СЗЧ був зафіксований до 12.06.2026 включно. Після завершення визначеного терміну спрощений механізм повернення більше не діятиме. Вказано, що програма поширюється на військовослужбовців ЗСУ, Національної гвардії та Державної спеціальної служби транспорту (ДССТ); її учасники можуть самотійно обрати нову військову частину в межах своєї структури, зазначити бажаний напрям служби, попередній досвід і навички, а також прибути безпосередньо до нового підрозділу без проходження через Військову службу правопорядку чи батальйони резерву. Після зарахування до особового складу військовослужбовцям відновлюють грошове, продовольче та інші види забезпечення. Наразі для повернення доступні понад 70 підрозділів ЗСУ, Нацгвардії та ДССТ. Подати рапорт можна: через застосунок «Армія+», безпосередньо до військової частини (для військовослужбовців ЗСУ та ДССТ) або через 1-ий чи 2-ий центр рекрутингу ЗСУ. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4899456-u-minoborony-nazvaly-dedlain-dlia-povernennia-viiskovykh-pislia-szch>

148. У Національному музеї Голодомору-геноциду розпочала роботу новостворена Наглядова рада [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 8 серп. [№ 657]. – Електрон. дані. Як повідомили в Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань гуманітарної та інформаційної політики, у Національному музеї Голодомору-геноциду відбулося перше засідання новоствореної Наглядової ради, формування якої передбачене Законом України № 3884-IX від 18.07.2024. Головою Наглядової ради обрано третього Президента України Віктора Ющенка, заступником голови — Надзвичайного і Повноважного Посла Канади в Україні у 2014 – 2019 рр. Романа Ващука, секретарем — засновницю Мережі нащадків Голодомору Ольгу Сороку. Серед першочергових завдань нового органу — завершення будівництва другої черги музейного комплексу та створення постійної експозиції, залучення українського й міжнародного фінансування, збереження та цифровізація

музейних колекцій, а також розвиток наукових, освітніх і міжнародних проєктів. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392219>

149. **У Чикаго серпень оголосили Місяцем України** [Електронний ресурс] // Укрінформ : [укр. інформ. сайт]. – 2026. – 2 серп. – Електрон. дані. *За повідомленням Українського конгресового комітету Америки (УККА), міський голова американського міста Чикаго Брендон Джонсон проголосив серпень 2026 р. Місяцем України у місті. Відповідну прокламацію видано з нагоди відзначення української спадщини, боротьби України за свободу, демократію та суверенітет, а також на вшанування внеску українсько-американської громади у розвиток Чикаго. У прокламації наголошено, що Чикаго є домівкою для однієї з найбільших українських громад у США. Українські американці зробили вагомий внесок у культурне, економічне, освітнє та громадське життя міста, збагативши його своїми традиціями, діяльністю релігійних громад, бізнесом і громадянською активністю. Окремо відзначено щорічну церемонію підняття українського прапора, яка стала символом солідарності між Чикаго та Україною, а також підтримку українських біженців, які знайшли притулок у місті.* Текст: <https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4150315-u-cikago-serpen-ogolosili-misacem-ukraini.html>

150. **Україна посилює парламентську дипломатію для зміцнення міжнародної підтримки** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. *Як повідомив Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) Олександр Корнієнко, учасники щорічної наради керівників закордонних дипломатичних установ України «Відновлення миру та лідерства України» обговорили основні напрями подальшої роботи української дипломатії. У заході взяли участь Президент України Володимир Зеленський, Голова ВР України Руслан Стефанчук, Прем'єр-міністр України, міністр закордонних справ України, українські послы, дипломати, представники Міністерства закордонних справ, Офісу Президента України*

(ОПУ) та уряду. Під час наради йшлося про посилення міжнародної підтримки України, зміцнення безпекової співпраці, санкційний тиск на державу-агресора, європейську інтеграцію, економічну дипломатію та розвиток нових міжнародних партнерств. Окрему увагу учасники приділили розвитку парламентської дипломатії. Президент України відзначив активну роботу Голови ВР України Р. Стефанчука та українського парламенту у зміцненні міжпарламентського діалогу й закликав продовжувати цю діяльність. Як зазначив О. Корнієнко, парламентські делегації України й надалі активно працюють із парламентами держав-партнерів і міжнародними парламентськими організаціями, доносять правду про російську агресію, сприяють розширенню міжнародної підтримки України та відкривають нові напрями міжпарламентської співпраці. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392168>

151. Україна продовжує інтеграцію до світового освітнього простору [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 7 серп. [№ 656]. – Електрон. дані. Як повідомив голова Комітету Верховної Ради України з питань освіти, науки та інновацій Сергій Бабак, Україна продовжує інтеграцію до світового освітнього простору та братиме участь у нових міжнародних дослідженнях Організації економічного співробітництва та розвитку (OECD). Політик зауважив, що досягнуто домовленості про подальшу участь України у глобальних проєктах PISA (Programme for International Student Assessment) та TALIS (Teaching and Learning International Survey). Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392207>

152. Україна розраховує на розвиток конструктивного діалогу з Китаєм [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 8 серп. [№ 657]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук провів зустріч із Надзвичайним і Повноважним Послом України в Китайській Народній Республіці (КНР) Олександром Нечитайлом, під час якої обговорили актуальні питання українсько-китайських відносин, подальшу координацію

міжпарламентської співпраці та взаємодію з китайською стороною. За словами Р. Стефанчука, Україна зацікавлена у розвитку відкритого й конструктивного діалогу з КНР на основі взаємної поваги та дотримання принципів міжнародного права. Голова ВР України також наголосив, що парламентська дипломатія залишається важливим інструментом розвитку діалогу, взаєморозуміння та співпраці між Україною і міжнародними партнерами. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392220>

153. **Український ветеранський фонд розповів про можливості платформи "Кар'єра ветерана"** [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2026. – 6 серп. – Електрон. дані. *За повідомленням Міністерства у справах ветеранів України, на платформі "Кар'єра ветерана" вже зібрано понад 152 тис. актуальних вакансій від 1208 компаній, бізнесів і державних інституцій. Висвітлено можливості цієї онлайн-платформи, створеної Українським ветеранським фондом для підтримки ветеранів і ветеранок у професійній адаптації після військової служби. Розкрито основні функції платформи, зокрема створення резюме, трансформацію військового досвіду у цивільні компетенції, пошук вакансій, доступ до освітніх програм і грантових можливостей, а також інструменти для роботодавців із добору кандидатів. Наголошено, що платформа сприяє працевлаштуванню ветеранів, їхній інтеграції в цивільне життя та розвитку взаємодії між державою, бізнесом і ветеранською спільнотою.* Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/ukrayinskiy-veteranskiy-fond-rozpoviv-pro-mozhливosti-platformi-karera-veterana.html>

154. **Уряд пропонує змінити правила оподаткування імпортованих товарів** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. *Як повідомив постійний представник Кабінету Міністрів України (КМ України) у Верховній Раді України (ВР України) Тарас Мельничук, у ВР України зареєстровано урядовий законопроект № 15460, який пропонує змінити правила оподаткування товарів, що надходять з іноземних маркетплейсів, та*

привести українське законодавство у відповідність до норм Європейського Союзу (ЄС). Документ передбачає скасування пільги щодо звільнення від сплати податку на додану вартість для міжнародних поштових відправлень вартістю до 150 євро. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392156>

155. Уряд розблокував експорт українського зерна: аграрії отримали перший пакет підтримки [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 5 серп. [№ 654]. – Електрон. дані. *Як повідомив Прем'єр-міністр України Сергій Корецький, Кабінет Міністрів України (КМ України) тимчасово скоригував мінімально допустимі експортні ціни на окремі види агропродукції, щоб не допустити зупинки експорту зернових та олійних культур через російський терор у Чорному морі. За словами глави уряду, раніше встановлені мінімальні ціни стали економічно недосяжними через подорожчання логістики та зниження внутрішніх закупівельних цін. Це унеможливлювало укладання експортних контрактів. «Це рішення допоможе розблокувати виробникам можливість продавати й експортувати свою продукцію. Це один із практичних кроків підтримки наших виробників та експортерів, узгоджених із представниками галузі напередодні», — зазначив С. Корецький.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392178>

156. Усюди передусім — мужність захисників Вітчизни [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2026. – 1 серп. [№ 160]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що Президент України Володимир Зеленський відзначив українських воїнів державними нагородами та вручив ордени й відзнаки рідним полеглих захисників. Глава держави зазначив, що після масованого російського удару командувач Повітряних Сил Збройних сил України (ЗСУ) Анатолій Кривоножко доповів про цілі ворога та захист українського неба. За словами Президента, Україна відчуває значний дефіцит ракет для протиповітряної оборони (ППО), особливо проти балістики. Президент наголосив, що українські воїни роблять героїчні речі, які не до снаги*

багатом у світі. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/articles/usyudi-peredusim-muzhnist-zahisnikiv-vitchizni/>

157. **Утричі менше ракет: Зеленський заявив про можливі політичні мотиви скорочення поставок** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2026. – 5 серп. – Електрон. дані. Під час засідання Ради національної безпеки і оборони України (РНБО) Президент України Володимир Зеленський заявив, що на скорочення постачань ракет для України могли вплинути як обставини подій на Близькому Сході, так і політичні мотиви західних партнерів. За його словами, партнери мають необхідні запаси, однак є проблема з політичною волею та рішеннями щодо збільшення темпів виробництва, зокрема локалізації в Україні. Проте цього року Україна, за словами В. Зеленського, почала отримувати приблизно втричі менше антибалістичних ракет. На його думку, однією з офіційних причин скорочення постачань антибалістики є потреба партнерів у цих засобах через бойові дії на Близькому Сході. Водночас Президент України заявив, що не виключає й інших причин. "Може, це і політичні кроки для того, щоб Україна була більш, скажімо так, зговірливою", - наголосив Зеленський. Текст : https://gazeta.ua/articles/politics/_utrichi-menshe-raket-zelenskij-zayaviv-pro-mozhlivi-politichni-motivi-skorochennya-postavok/1256043

158. **Хаджирадева В. Битва за збіжжя та загроза світовому ринку** [Електронний ресурс] / Вікторія Хаджирадева // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 4 серп. — Електрон. дані. Вказано, що чорноморська акваторія знову перетворилася на арену жорсткого економічного та військово-морського протистояння між РФ та Україною. Після серії ударів РФ по цивільних портах Великої Одеси, Україна почала бити по портовій інфраструктурі та терміналах ворога в Азовському та Чорному морях. Як наголосили представники Всеукраїнської аграрної ради, наразі є загроза продовольчій безпеці як України, так і світу. Акцентовано, що під час засідання Ради Безпеки ООН, скликане на запит України через удари РФ по цивільних суднах у Чорному морі, Україна заявила, що РФ цілеспрямовано атакує цивільні

торговельні судна та портову інфраструктуру, порушуючи міжнародне право, свободу судноплавства, створюючи загрозу глобальній продовольчій безпеці, та закликала всі держави, особливо ті, яких це безпосередньо стосується, негайно вимагати від РФ припинити ці атаки. Українські експерти нагадують, що Україна має право дзеркально реагувати на дії РФ відповідно до Статуту ООН і норм міжнародного права. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4899815-bytva-za-zbizhzhia-ta-zahroza-svitovomu-rynku>

159. **Хаджирадєва В. Сенат США ухвалив «пекельні санкції», що далі** [Електронний ресурс] / Вікторія Хаджирадєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 9 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про законопроект «Про санкції проти Росії та Ірану імені Ліндсі Грема», підтриманий переважною більшістю сенаторів, який надає Білому дому безпрецедентний інструментарій тиску на ключових гравців світового ринку та є жорсткішим за санкції ЄС. Розглянуто, які є перепони на шляху подальшого ухвалення документа Палатою представників. Як зазначили автори законопроекту, основна його мета – перекрити фінансовий артеріальний потік Кремля, позбавивши путінську військову машину доходів від нафти й газу, але зробити це максимально точково, щоб не зашкодити американським родинам і економіці США. Вказано, що головна причина занепокоєння законодавців і представників американського бізнесу полягає у надто широких повноваженнях, які може отримати Президент США після ухвалення документа. Акцентовано, що Президент України Володимир Зеленський висловив вдячність американським сенаторам за рішення. В Україні переконані, що схвалення документа надасть новий імпульс для глобального посилення санкцій проти РФ, а рішучі дії Вашингтона підштовхнуть міжнародних партнерів до запровадження власних додаткових бар'єрів для агресора.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4901471-senat-ssha-ukhvalyv-pekelnii-sanktsii-scho-dali>

160. **Хитько І. Ядерна незалежність від РФ: як п'ять країн ЄС позбуваються палива «Росатому»** [Електронний ресурс] / Ірина Хитько // Дзеркало тижня. – 2026. – 3 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про процес диверсифікації постачання ядерного палива для реакторів ВВЕР у країнах Європейського Союзу після початку повномасштабної агресії Росії проти України. Проаналізовано кроки Болгарії, Фінляндії, Чехії, Словаччини та Угорщини щодо переходу від російського палива TVEL до альтернативних постачальників, насамперед компаній "Westinghouse" та "Framatome". Висвітлено особливості реалізації цих програм, а також збереження окремих елементів співпраці деяких держав із російською атомною галуззю. Наголошено, що Україна є одним із найуспішніших прикладів відмови від російського ядерного палива та планує до 2028 р. повністю забезпечити роботу реакторів ВВЕР паливом неросійського походження.* Текст: <https://zn.ua/ukr/ECONOMICS/jaderna-nezalezhnist-vid-rf-jak-pjat-krajin-jes-pozbuvajutsja-paliva-rosatomu.html>

161. **Хто відповідь за злочин агресії? Спеціальний трибунал і майбутнє міжнародного правосуддя. Конспект з вебінару Девіда Донат Каттіна** [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2026. – 7 серп. – Електрон. дані. *У межах Українського тижня міжнародного кримінального правосуддя, який провів Центр громадянських свобод, відбувся вебінар «Хто відповідь за злочин агресії? Спеціальний трибунал і майбутнє міжнародного правосуддя». Спікером був Девід Донат Каттін — міжнародний юрист, професор міжнародного права в Центрі глобальної політики Нью-Йоркського університету, старший науковий співробітник Монреальського інституту глобальної безпеки та координатор проєктів Глобального інституту запобігання агресії (GIPA), який до цього майже 10 років обіймав посаду генерального секретаря організації «Парламентарії за глобальні дії» — мережі понад 1000 законодавців із понад 140 країн. У своїй доповіді він проаналізував особливості злочину агресії, обмеження юрисдикції Міжнародного кримінального суду (МКС), можливі шляхи створення*

спеціального трибуналу для України. А також можливі правові моделі спеціального трибуналу, його юрисдикцію та значення для притягнення найвищого політичного і військового керівництва РФ до відповідальності. Окрему увагу приділив майбутньому міжнародного правосуддя та необхідності вдосконалення механізмів покарання за акти агресії. Текст: <https://yur-gazeta.com/publications/practice/mizhnarodne-pravo-investiciyi/hto-vidpovist-za-zlochin-agresiyi-specialniy-tribunal-i-maybutne-mizhnarodnogo-pravosuddya-konspekt-.html>

162. **Шаліківська К. Український тиждень міжнародного кримінального правосуддя: як міжнародне правосуддя захищає права жертв** [Електронний ресурс] / Карина Шаліківська // Юрид. практика. – 2026. – 4 серп. – Електрон. дані. Подано ключові висновки вебінару на тему "Голос потерпілих: як міжнародне правосуддя захищає права жертв", проведеного у межах Українського тижня міжнародного кримінального правосуддя міжнародною кримінальною юристкою Анні Пуес. Вона розповіла про те, як міжнародне кримінальне право еволюціонувало у напрямі визнання та захисту прав потерпілих, а також пояснила, хто вважається потерпілим за міжнародним правом, які права мають потерпілі та чому їхня змістовна участь є необхідною для досягнення справедливості. Зокрема юристка зазначила, що кримінальне право сформувало чотири основоположні права потерпілих: на правду, на справедливість, на репарації та на захист і повагу, й акцентувала на необхідності забезпечення активної участі потерпілих у міжнародних кримінальних провадженнях, зауваживши, що цей механізм уже діє в МКС, Спеціалізованих палатах Косова, Спеціальному кримінальному суді Центральноафриканської Республіки, низці національних правових систем. Анні Пуес відзначила, що лише комплексний підхід, який поєднує кримінальну відповідальність, встановлення правди, репарації та повагу до гідності потерпілих, може сприяти досягненню справедливого й тривалого миру після збройного конфлікту. Текст: <https://pravo.ua/ukrainskyi-tyzhden->

163. **Шевчук А. Вартість плану стійкості Києва зменшили майже вдвічі** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 5 серп. — Електрон. дані. *Як повідомив секретар Ради національної безпеки і оборони Ігор Клименко, РНБО затвердила План стійкості столиці, реалізація якого вже розпочалася. Серед пріоритетів підготовки - забезпечення безперебійної роботи систем електро-, тепло- та водопостачання, захист критичної інфраструктури, посилення спроможностей протиповітряної оборони (ППО) та розвиток мережі укриттів. Мер Києва Віталій Кличко за результатами засідання РНБО заявив, що загальна вартість заходів Плану стійкості Києва зменшилася з 67 млрд до 37 млрд грн, із яких 31 млрд грн – це кошторис заходів і проєктів загальнодержавного значення; Київ бере на себе підвищені фінансові навантаження з виконання Плану стійкості: частка проєктів, які має реалізувати столиця, зросла до понад 22 млрд грн, держава профінансує решту – близько 15 млрд грн. Щодо виконання пріоритетних напрямків плану В. Кличко зазначив, що рівень виконання робіт із відновлення пошкоджених енергооб'єктів уже становить 65 %; збільшується парк мобільних котелень і генераторів, виконуються проєкти енергостійкості житлових будинків і заходи з розвитку когенерації, силами міста створюється резервне живлення водопостачання, а найбільш складною частиною Плану є побудова системи резервного теплопостачання.*

Текст:

<https://ua.korrespondent.net/city/kiev/4900334-vartist-planu-stiikosti-kyieva-zmenshyly-maizhe-vdvichi>

164. **Шевчук А. З 72 країн світу: названа кількість добровольців, які захищають Україну** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. *Як повідомила військовий омбудсмен Ольга Решетилова під час наради керівників закордонних дипломатичних установ, Україну нині захищають близько 16*

тис. іноземних добровольців щонайменше із 72 країн світу. Майже 40 % із них - це громадяни країн Латинської Америки. Посадовця зазначила, що з початку роботи Офісу військового омбудсмена (27.01.2026) отримано понад 300 звернень від іноземних добровольців, членів їхніх сімей та уповноважених осіб щодо фінансового та матеріального забезпечення; опрацьовуються також питання надання статусу учасника бойових дій (УБД), дострокового розірвання контрактів за власним бажанням і забезпечення своєчасної медичної допомоги. Вона додала, що в Офісі створена спеціальна робоча група, яка аналізує проблеми військовослужбовців із числа іноземних громадян та осіб без громадянства на всіх етапах, а команда омбудсмена реагує на кожен сигнал про можливе порушення їх прав. О. Решетилова наголосила, що Офіс провів дослідження про шлях іноземців у Силах оборони України та передав до Офісу Президента та Міністерства оборони пропозиції щодо вдосконалення законодавчої бази.

Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4900597-z-72-krain-svitu-nazvana-killist-dobrovoltsiv-yaki-zakhyschaut-ukrainu>

165. **Шевчук А.** Під час наради послів назвали рішення, які наблизять відповідальність Росії [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. Як повідомила заступниця голови Офісу Президента України (ОПУ) Ірина Мудра, під час щорічної наради керівників закордонних дипломатичних установ України обговорили конкретні рішення, які мають наблизити відповідальність РФ. За її словами, завдання до кінця року – завершити запуск двох ключових міжнародних механізмів: Спеціального трибуналу щодо злочину агресії та Компенсаційної комісії. Вона зазначила, що Реєстр збитків прийняв понад 175 тис. заяв від українців, тож наступний крок – запуск Компенсаційної комісії, яка розглядатиме ці вимоги; далі – Фонд: саме цей механізм має перетворити майже 300 млрд доларів заморожених російських активів із предмета політичних дискусій на джерело компенсацій для людей, які втратили свої домівки, бізнес чи близьких. Посадовця наголосила, що попереду – складна

дипломатична робота, насамперед із Великою Британією, Францією, Італією, Канадою, Японією, Австралією, з державами Африки, Латинської Америки та Індо-Тихоокеанського регіону. Від рішень саме цих столиць залежить, наскільки швидко запрацюють обидва механізми. Водночас широка географія учасників – це найкраща відповідь на російську пропаганду про нібито «європейський проєкт» – наголосила І. Мудра. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4900337-pid-chas-narady-posliv-nazvaly-rishennia-yaki-nablyziat-vidpovidalnist-rosii>

166. **Шевчук А. Путін може атакувати країну НАТО ще до закінчення війни в Україні – ЗМІ** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 серп. — Електрон. дані. Як пише «The Wall Street Journal», посилаючись на дані розвідки США, російський диктатор В. Путін може спробувати перевірити готовність НАТО до колективної оборони, здійснивши атаку на одну з країн Альянсу в період від осені 2026 р. до 2029 р. Розглядаються різні сценарії – від кібератаки та гібридних операцій до локального вторгнення на територію держав східного флангу НАТО. Зазначено, що РФ уже проводить дії, що можуть свідчити про перевірку реакції НАТО: йдеться про випадки, коли російські крилаті ракети падали на території Польщі, а безпілотники залітали до Румунії. Зауважено, що раніше у США вважали, що РФ не наважиться атакувати країну НАТО, поки триває війна проти України. Однак цього року оцінку переглянули, бо Кремль опинився під дедалі більшим тиском через ситуацію на фронті та всередині РФ. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4900965-putin-mozhe-atakuvaty-krainu-nato-sche-do-zakinchennia-viiny-v-ukraini-zmi>

167. **Шойко Д. Ракета на Москву: українська балістика пройшла випробування, перші удари можуть бути восени** [Електронний ресурс] / Дарія Шойко // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2026. – 6 серп. — Електрон. дані. Як повідомила генеральна директорка «Fire Point» І. Терех, компанія уклала домовленості вже з 13 європейськими оборонними компаніями щодо постачання радарів, систем наведення та інших компонентів для

перспективної системи протиракетної оборони «Freyja», яку офіційно представили в липні в Парижі. Зараз компанія перейшла до найскладнішого етапу — інтеграції всіх елементів комплексу. Вказано, що ініціативу запустили на тлі гострої потреби України у власному засобі перехоплення балістичних ракет, адже нині для цього використовуються американські комплекси «Patriot», дефіцит ракет до яких посилюється через війну між Ізраїлем та Іраном. За словами І. Терех, «Fire Point» розраховує провести перше успішне перехоплення балістичної цілі до середини 2027 р. Вказано, що одна ракета-перехоплювач коштуватиме менш як 1 млн євро, що приблизно у 4 – 6 разів дешевше за ракету «Patriot». Текст: <https://fakty.ua/476509-raketa-na-moskvu-ukrainskaya-ballistika-proshla-ispytanie-pervye-udary-mogut-byt-osenyu>

168. **Японська допомога для стійкої зими: громади Миколаївщини отримали нове енергетичне обладнання** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 4 серп. [№ 653]. – Електрон. дані. Як повідомив Прем'єр-міністр України Сергій Корецький, до громад Миколаївської області передали 27 трансформаторів та інше обладнання, придбане за кошти гранту уряду Японії, для підготовки до осінньо-зимового періоду. За його словами, досвід п'яти зим в умовах російського енергетичного терору підтвердив, що наявність резервного обладнання та можливість оперативного відновлення енергетичної інфраструктури є стратегічною потребою. Прем'єр-міністр наголосив, що уряд і надалі працюватиме над пошуком додаткових можливостей для посилення енергетичної стійкості України, насамперед у прифронтових регіонах, а також висловив вдячність уряду Японії за підтримку. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/392169>

169. **NOVUS, Rozetka, PUMA, "Сільпо" і не тільки: по яких логістичних центрах біла сьогодні Росія** [Електронний ресурс] / Анна Конюченко // Дзеркало тижня. – 2026. – 5 серп. – Електрон. дані. Висвітлено наслідки масованої ракетно-дронові атаки РФ на Київ і Київську область,

спрямованої проти логістичної, складської та виробничої інфраструктури. Повідомлено про руйнування або суттєві пошкодження розподільчих центрів і складів низки великих компаній, зокрема «ROZETKA», «LIQUI MOLY», «Fozzy Group», «NOVUS», «Епіцентр», «Нової пошти», «PUMA», «Toyota Ukraine» та «INTERTOP Ukraine». Зазначено, що атака призвела до людських жертв, зупинки роботи окремих підприємств, втрати товарних запасів і можливих перебоїв із постачанням окремих товарів і послуг. Наголошено, що удари по логістичних і виробничих об'єктах мають на меті послаблення економічної стійкості України та створення ризиків дефіциту продукції на внутрішньому ринку. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/novus-rozetka-fozzy-group-epitsentr-i-ne-tilki-po-jakikh-lohistichnikh-tsentrakh-bila-sohodni-rosija.html>

170. **The NYT розповів про книжки, що допомагають українським дітям осмислювати війну** [Електронний ресурс] // Читомо : [вебсайт]. – 2026. – 9 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про сучасні українські дитячі книжки, які допомагають дітям осмислювати досвід війни, втрати, страху та вимушених змін. Вказано, що «The New York Times» опублікував матеріал про сплеск дитячих книжок про війну в Україні — під назвою «Why Isn't Dad at Home?»: The Books Helping Ukrainian Children Process the War» («Чому тато не вдома?»): Книжки, які допомагають українським дітям осмислювати війну). Її авторами стали Констант Мегю та Ольга Коновалова. Також дослідниця дитячої літератури Емілі Файнер, старша викладачка Університету Сент-Ендрюса, підрахувала, що від початку повномасштабної війни в Україні з'явилося 196 нових дитячих книжок про війну. На її думку, ці твори не лише допомагають дітям пережити травматичний досвід, а й формують культурну пам'ять України та створюють безпечний простір для осмислення пережитого.* Текст: <https://chytomo.com/the-nyt-rozpoviv-pro-knyzhky-shcho-dopomahaiut-ukrainskym-ditiam-osmysliuvaty-vijnu/>

171. **Адаптивний спорт та спорт ветеранів війни** : навч. посіб. / М-во освіти і науки України, Бердян. держ. пед. ун-т ; [уклад.: Н. М. Поліщук, Б. А. Максимчук, І. А. Максимчук]. — Запоріжжя ; Полтава : Астроя, 2026. — 246 с. : іл., табл. — Бібліогр.: с. 239–243. **Шифр зберігання в Бібліотеці: А846160** Розкрито ключові поняття, підходи, законодавчі та міжнародні засади адаптивного фізичного виховання (АФВ). Висвітлено історію та сучасний стан адаптивного спорту, включаючи аналіз паралімпійського, дефлімпійського та спеціального олімпійського рухів. Приділено увагу психолого-педагогічним аспектам роботи з особами з інвалідністю, що акцентують на мотиваційному, етичному і комунікаційному складниках. Розглянуто методику організації та проведення адаптивних занять з прикладами програм для різних нозологій та системами оцінювання. Схарактеризовано інноваційні технології у сфері АФВ, зокрема VR/AR, біофідбек, мобільні додатки, робототехніка. Обґрунтовано реабілітаційний аспект адаптивного спорту, особливо для ветеранів війни з аналізом програм, центрів і прикладних методик.

172. **Базова загальновійськова підготовка** : навч. посіб. : [для самот. підгот. студентів, які здобувають вищу освіту за спец. 222 «Медицина», 225 «Мед. психологія», 226 «Фармація, пром. фармація» та 221 «Стоматологія»] / І. Г. Бірюк [та ін.] ; М-во охорони здоров'я України, Буковин. держ. мед. ун-т. — Чернівці : Буковин. держ. мед. ун-т, 2026. — 395 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: А846184** Висвітлено теоретичні засади дисципліни «Базова загальновійськова підготовка» та розкрито її роль у формуванні готовності громадян України до виконання конституційного обов'язку щодо захисту незалежності, суверенітету й територіальної цілісності держави. Матеріал підготовлено з урахуванням сучасних умов російсько-української війни та актуальних вимог до підготовки здобувачів вищої освіти. У виданні систематизовано навчальний матеріал, спрямований

на набуття базових знань, умінь і практичних навичок, необхідних для виконання завдань із забезпечення оборони держави, підтримання бойової готовності та опанування основ військової справи. Посібник сприяє формуванню відповідального ставлення до виконання громадянського обов'язку та підготовці майбутніх фахівців до дій в умовах воєнних загроз.

173. Бегма А. П. Методика інтеграції даних OSINT у систему кримінального доказування на стадії досудового розслідування [Електронний ресурс] / Андрій Петровкич Бегма // Успіхи і досягнення у науці. – 2026. – № 6. — С. 13-26. *Досліджено теоретичні та практичні аспекти інтеграції даних OSINT (Open Source Intelligence) у систему кримінального доказування на стадії досудового розслідування. Зазначено, що особливого значення використання OSINT-даних набуває під час документування воєнних злочинів, злочинів проти основ національної безпеки, колабораційної діяльності та інших кримінальних правопорушень, коли доступ до традиційних джерел доказової інформації є обмеженим або неможливим. Окреслено основні проблеми використання OSINT-даних у кримінальному провадженні та запропоновано методiku інтеграції OSINT-даних у систему кримінального доказування. Визначено основні етапи такого процесу та обґрунтовано необхідність використання комплексного підходу до роботи з OSINT-даними, який поєднує процесуальні, криміналістичні та інформаційно-аналітичні інструменти.*

Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/sas/article/view/46871/46899>

174. Безверхнюк Т. М. Стратегічне планування післявоєнного відновлення та розвитку територіальних громад: імплементація проєктного підходу [Електронний ресурс] / Т. М. Безверхнюк // Держава та регіони. Серія : Публіч. упр. та адміністрування : наук.-виробн. журн. – 2026. – Вип. 1. – С. 6–15. *Проаналізовано місце Програми комплексного відновлення території громади як інтегрованого документа, що забезпечує узгодження стратегічного, просторового та фінансового планування, а також визначено проблеми її нормативного та процедурного забезпечення. Визначено*

особливості реформи управління публічними інвестиціями та обґрунтовано доцільність застосування інструментів проєктного менеджменту у процесі розроблення й реалізації проєктів післявоєнного відновлення. Запропоновано концептуальні напрями впровадження проєктної моделі стратегічного управління, спрямованої на підвищення ефективності відновлення територій і сталого розвитку територіальних громад. Текст:
https://pa.stateandregions.zp.ua/archive/1_2026/3.pdf

175. Благодарний А. М. Організаційно-правові аспекти відновлення освітньої інфраструктури на деокупованих територіях [Електронний ресурс] / А. М. Благодарний // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 3. – С. 31-37. *Проаналізовано основні виклики, пов'язані з руйнуванням закладів освіти, безпековими ризиками, кадровим дефіцитом, цифровізацією освітнього процесу та реалізацією державної політики у сфері освіти. Розглянуто механізми взаємодії органів державної влади, місцевого самоврядування, закладів освіти та громадського сектора щодо забезпечення безперервного доступу до якісної освіти. Обґрунтовано необхідність комплексного підходу до відновлення освітньої мережі на засадах безпеки, інклюзивності, сталого розвитку та післявоєнної реінтеграції деокупованих територій. Текст:*
<https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/5-2.pdf>

176. Буряк В. Співвідношення умисного вбивства та порушення законів і звичаїв війни у кримінальному праві України [Електронний ресурс] / Вікторія Буряк // Нац. інтереси України. – 2026. – № 6. – С. 812-828. *Проаналізовано юридичну природу умисного вбивства, передбаченого ст. 115 Кримінального кодексу України (КК України), та порушення законів і звичаїв війни, відповідальність за яке встановлена ст. 438 КК України. Обґрунтовано, що визначальним критерієм розмежування зазначених кримінально-правових норм є не лише факт умисного заподіяння смерті, а й наявність зв'язку діяння зі збройним конфліктом, статус потерпілої особи, обстановка вчинення злочину, спосіб посягання та порушення конкретних норм міжнародного*

гуманітарного права. Зроблено висновок, що у випадках умисного позбавлення життя особи в умовах збройного конфлікту, коли потерпілий має захищений статус відповідно до міжнародного гуманітарного права, пріоритетною має бути кваліфікація за ст. 438 КК України, водночас стаття 115 КК України зберігає самостійне значення для оцінки посягань на життя, які не мають необхідного зв'язку з порушенням законів і звичаїв війни. Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/niu/article/view/47007/47036>

177. **Війна і медичний захист** / [В. П. Печиборщ та ін.] ; ДНУ "Центр інновац. мед. технологій НАН України". — Київ : Людмила, 2025. — 175 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A846287** Видання присвячене організації санітарно-епідеміологічного та медичного забезпечення в умовах бойових дій. Зокрема розглянуто аспекти використання штучного інтелекту (ШІ) в умовах війни в організації медичного забезпечення захисників вітчизни та медичному захисті населення. Окреслено засоби медичного захисту під час війни. Акцентовано на ключових питаннях домедичної допомоги та тактичної медицини; здоров'я жінок під час війни. Окрему увагу приділено забороні застосування хімічної зброї, що відображено в Женевських конвенціях; медичному захисту під час гуманітарного розмінування, у разі використання ядерної та біологічної зброї.

178. **Військова служба правопорядку у Збройних силах України** : посіб. для закл. вищ. освіти / [В. О. Заросило та ін. ; за заг. ред. В. О. Заросила] ; ПрАТ "ВНЗ "Міжрегіон. акад. упр. персоналом"". — Київ : Людмила, 2026. — 235 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A846288** Систематизовано основні нормативні акти стосовно діяльності Військової служби правопорядку у Збройних силах України (ЗСУ) як спеціального правоохоронного формування у складі ЗСУ, яке призначене для забезпечення правопорядку і військової дисципліни серед військовослужбовців. Матеріали ґрунтуються на нормах Конституції України, Законів України та інших законодавчих нормативно-правових актів у сфері діяльності Військової служби правопорядку у ЗСУ.

179. **Військово-інженерна підготовка** : навч. посіб. : [для курсантів вищ. військ. навч. закл. / І. В. Скакалін та ін.] ; Нац. гвардія України, Нац. акад. Нац. гвардії України. — Харків : НА НГУ, 2026. — 386 с. : іл., табл. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A846075** Розглянуто питання інженерного забезпечення службово-бойової діяльності підрозділів Національної гвардії України, порядку використання інженерних боєприпасів, техніки та майна під час виконання службово-бойових завдань у мирний час та під час уведення правового режиму надзвичайного стану.

180. **Військово-медична психологія** : підручник : [для підгот. здобувачів вищ. освіти за мед. та військ.-психол. спец.] / І. Г. Бірюк [та ін.] ; М-во охорони здоров'я України, Буков. держ. мед. ун-т. — Чернівці : Буковинський державний медичний університет, 2026. — 539 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: B379031** Висвітлено теоретичні та практичні аспекти психологічного забезпечення військової діяльності, медико-психологічної допомоги та реабілітації військовослужбовців. Розкрито особливості психології військового колективу, впливу бойових чинників на особистість військовослужбовця, професійного психологічного відбору у Збройних силах України (ЗСУ), а також збереження психічного здоров'я особового складу в зоні застосування військ і під час відновлення боєздатності підрозділів.

181. **Вороновський І. Містобудівні рівні формування центрів соціально-психологічної реабілітації військовослужбовців** [Електронний ресурс] / Іван Вороновський // Містобудування та територ. планування: наук.-техн. зб. / Київ. нац. ун-т буд-ва і архітектури. — Київ, 2026. — Вип. 91. — С. 41-50. Розглянуто питання про необхідність формування загальнодержавної мережі центрів соціально-психологічної реабілітації військовослужбовців. Визначено містобудівні рівні формування таких центрів. Виявлено та проаналізовано особливості їх організації на кожному з містобудівних рівнів: оптимальне розташування, провідна цільова категорія користувачів, місткість тощо. Текст: <https://mtp.knuba.edu.ua/article/view/362759/348144>

182. **Вплив воєнного стану та політика повоєнного відновлення України: національні стратегії, регіональна безпека та стійкість громад** / [Г. М. Азаренкова та ін. ; за заг. ред. В. Ю. Медвідь та ін.] ; Полтав. держ. аграр. ун-т. — Полтава : Астроя, 2026. — 513 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: БЗ78980** У монографії досліджено вплив воєнного стану на соціально-економічний розвиток України; обґрунтовано національні стратегії та механізми повоєнного відновлення, регіональної безпеки та підвищення стійкості територіальних громад в умовах сучасних викликів. Зокрема розглянуто: фінансові механізми й умови економічної стійкості у період війни та повоєнного відновлення; правове регулювання та стратегічне управління у секторі національної безпеки; ключові аспекти розвитку реального сектора економіки; особливості регіонального розвитку, функціонування інфраструктури та спроможність громад у зазначені періоди. Акцентовано на соціальному вимірі економічного відновлення. Приділено увагу адаптації системи місцевого самоврядування України під час воєнного стану та перспективам її повоєнної трансформації. Запропоновано адаптивну модель відновлення діяльності інститутів публічної влади на деокупованих територіях України.

183. **Грабовський С. А. Зарубіжний досвід правового регулювання та забезпечення житлом військовослужбовців та членів їх сімей** [Електронний ресурс] / С. А. Грабовський, Л. П. Медвідь // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. — Ужгород, 2026. — № 94, т. 1. — С. 135-140. Здійснено порівняльно-правовий аналіз моделей житлової підтримки в державах НАТО й Україні, що дозволило виявити переваги застосування змішаних механізмів, які поєднують службове житло, компенсаційні виплати, пільгове кредитування та державно-приватне партнерство. За результатами дослідження сформульовано рекомендації щодо вдосконалення національної системи житлового забезпечення військовослужбовців, підвищення прозорості процедур і розвитку фінансових

інструментів підтримки. Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/05/19.pdf>

184. Гритенко О. А. Насильницькі злочини: особливості визначення та кримінально-правової кваліфікації [Електронний ресурс] / Оксана Анатоліївна Гритенко // Нац. інтереси України. – 2026. – № 6. – С. 858-869. *Здійснено комплексне дослідження теоретичних і практичних особливостей кримінально-правової кваліфікації насильницьких кримінальних правопорушень у сучасному кримінальному праві України. Обґрунтовано, що такі діяння належать до найбільш суспільно небезпечних посягань, оскільки вони спрямовані на фундаментальні соціальні цінності - життя, здоров'я, волю, честь, гідність, а також психічну та фізичну недоторканість особи. Особливу увагу приділено специфіці кваліфікації чотирьох груп посягань: насильницьких злочинів проти власності, проти статевої свободи та недоторканості особи, а також військових і воєнно-насильницьких кримінальних правопорушень. Доведено необхідність удосконалення доктринальних підходів до тлумачення кримінально-правового насильства задля забезпечення однолінійності та єдності сучасної правозастосовної практики.*

Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/niu/article/view/47010/47039>

185. Губарєв С. В. Доступ до інформації про полонених та зниклих безвісти в аспекті захисту національної безпеки [Електронний ресурс] / С. В. Губарєв, М. П. Пука // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 3. – С. 101-106. *Досліджено особливості реалізації права на доступ до публічної інформації про полонених та осіб, зниклих безвісти, в умовах воєнного стану в Україні. Проаналізовано нормативно-правове регулювання збору, зберігання та поширення відповідної інформації, а також діяльність уповноважених державних органів у цій сфері. Розглянуто правові колізії між законодавством про доступ до публічної інформації та вимогами щодо нерозголошення відомостей досудового розслідування, обґрунтовано необхідність забезпечення балансу*

між правом на інформацію та інтересами національної безпеки. Запропоновано шляхи вдосконалення законодавства для створення ефективного механізму інформування родин полонених і зниклих безвісти осіб. Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/14-2.pdf>

186. **Дзюрах Ю. М. Роль державно-приватного партнерства в забезпеченні продовольчої безпеки в контексті управління інноваційним розвитком регіону та цифрової трансформації** [Електронний ресурс] / Ю. М. Дзюрах // Держава та регіони. Серія : Публіч. упр. та адміністрування : наук.-виробн. журн. – 2026. – Вип. 1. – С. 21-28. *Визначено основні напрями застосування механізмів державно-приватного партнерства (ДПП) у модернізації аграрної інфраструктури, розвитку агроінноваційних кластерів, цифровізації управлінських процесів і підтримці інноваційного підприємництва. Обґрунтовано, що ефективність реалізації ДПП залежить від розвитку людського капіталу, цифрових компетентностей, належного нормативно-правового забезпечення та створення сприятливих умов для залучення приватних інвестицій. Підсумовано, що активне використання механізмів ДПП сприятиме післявоєнному відновленню аграрного сектора, зміцненню продовольчої безпеки, підвищенню економічної стійкості регіонів та ефективному використанню інноваційного потенціалу України.* Текст: https://pa.stateandregions.zp.ua/archive/1_2026/5.pdf

187. **Дудченко В. В. Деонтологічна компетентність державних службовців України: фрагментація етичного регулювання та наближення до стандартів ЄС** [Електронний ресурс] / В. В. Дудченко, Л. М. Корнута // Держава та регіони. Серія : Публіч. упр. та адміністрування : наук.-виробн. журн. – 2026. – Вип. 1. – С. 133-140. *Досліджено деонтологічну компетентність як ключовий елемент етичної інфраструктури публічної служби України в умовах цифрової трансформації, воєнного стану та європейської інтеграції. Обґрунтовано її зміст як здатності державного службовця правомірно, етично й орієнтовано на публічний інтерес реалізовувати службові повноваження відповідно до вимог законодавства,*

прав людини та принципів професійної культури. Визначено структуру деонтологічної компетентності, що охоплює нормативно-правовий, ціннісно-мотиваційний, поведінково-комунікативний і цифрово-етичний компоненти, а також обґрунтовано необхідність їх інтеграції до кадрових процедур публічної служби. Зроблено висновок про доцільність удосконалення нормативного регулювання, інституціоналізації механізмів відповідальності та гармонізації національної системи етичного врядування з європейськими стандартами доброчесності. Текст:

https://pa.stateandregions.zp.ua/archive/1_2026/20.pdf

188. **«Едельвейси»: історії хоробрих** / [упоряд. В. Сусол ; під заг. ред. Д. Петрюка]. — Коломия ; Ужгород : РІК-У, 2025. — **Т. 2 : 2022–2025.** — 295 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: БЗ74804-2** У другому томі видання зібрано 53 історії тих, хто став обличчям нашої боротьби – воїнів 10-ої окремої гірсько-штурмової бригади «Едельвейс». Це – ще глибший погляд у саме серце війни – крізь долі бійців, що гартуються мов едельвейси на стрімких скелях спротиву. Це книга про вибір і втрати, про здатність триматися, коли все навколо руйнується, про віру та надію, які перемагають зло та темряву. Вона зшита з окремих епізодів великої битви за право залишатися вільними. Кожен рядок – це голос незламного духу, відваги, що не згасає, і жертвності, яка стала щитом для рідної землі у криваві часи випробувань.

189. **Зверєв А. В. Роль правоохоронних органів у забезпеченні національної безпеки України в умовах воєнного стану** [Електронний ресурс] / Оксана Антон Віталійович Зверєв // Нац. інтереси України. – 2026. – № 6. – С. 880-889. Проаналізовано нормативно-правові засади діяльності правоохоронних органів та особливості реалізації ними покладених завдань в умовах воєнного стану. Встановлено, що сучасні безпекові виклики зумовили розширення змісту правоохоронної діяльності, яка поряд із традиційними функціями щодо підтримання правопорядку, протидії злочинності та захисту прав і свобод людини охоплює боротьбу з диверсійною діяльністю,

колабораціонізмом, кіберзагрозами, інформаційними впливами та іншими проявами гібридної агресії. Особливу увагу приділено діяльності Національної поліції України (НПУ) та Служби безпеки України (СБУ) як ключових суб'єктів забезпечення національної безпеки. Висвітлено їх участь у проведенні евакуаційних заходів, документуванні воєнних злочинів, забезпеченні правопорядку на деокупованих територіях, протидії загрозам державному суверенітету та захисті інформаційного простору України. Обґрунтовано необхідність подальшого вдосконалення механізмів правоохоронної діяльності в контексті зміцнення національної безпеки держави.

Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/niu/article/view/47012/47041>

190. **Зеленський Є. С. Аналіз проблем реалізації вимог наказу № 334 у частині виконання вправ третьої категорії курсантами закладів вищої освіти МВС та практичного закріплення навичок володіння помповими рушницями підрозділами Національної поліції України** [Електронний ресурс] / Є. С. Зеленський, В. Д. Поливанюк // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 3. – С. 133-137. *Досліджено нормативно-правові та організаційні засади вогневої підготовки майбутніх працівників НПУ з акцентом на виконанні вправ третьої категорії. Проаналізовано значення цих вправ для формування практичних навичок застосування вогнепальної зброї в умовах підвищеного ризику, а також особливості використання помпової рушниці у службовій діяльності поліцейських. Визначено проблеми підготовки курсантів, пов'язані з обмеженим доступом до спеціальних засобів озброєння та недостатнім рівнем матеріально-технічного забезпечення в умовах воєнного стану. Обґрунтовано необхідність удосконалення системи вогневої підготовки шляхом впровадження сучасних тренінгових комплексів, розвитку психологічної стійкості та застосування інноваційних методик навчання.*

Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/19-2.pdf>

191. **Кіріна Л. І. Правове забезпечення здоров'я учасників бойових дій в системі резильєнтності міст** [Електронний ресурс] / Л. І. Кіріна // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 2. – С. 45-54. *Обґрунтовано значення медичного, психологічного, соціального, інфраструктурного та економічного забезпечення ветеранів як важливих складових підвищення стійкості міських громад до сучасних викликів і загроз. Проаналізовано законодавчі акти, що регулюють відносини у сфері забезпечення здоров'я учасників бойових дій, та встановлено переважання норм законодавства про оборону і соціальний захист за недостатньої системності медичного та фармацевтичного регулювання. Систематизовано стратегічно-концептуальні й поточно-експериментальні підзаконні механізми правового забезпечення охорони здоров'я ветеранів і визначено їх роль у процесах соціальної адаптації й зміцнення резильєнтності міст.* Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/7-1.pdf>

192. **Корнієць П. Ю. Інституційна спроможність сектору безпеки та оборони України у період дії правового режиму воєнного стану: оцінка ефективності та напрями реформування** [Електронний ресурс] / П. Ю. Корнієць // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 3. – С. 150-156. *Досліджено інституційну спроможність сектора безпеки та оборони України в умовах воєнного стану та проаналізовано ключові чинники, що впливають на ефективність його функціонування. Визначено основні проблеми розвитку сектора, зокрема фрагментованість управління, обмеженість ресурсів, потребу в модернізації кадрової політики та розбудові оборонно-промислового комплексу (ОПК). Обґрунтовано необхідність удосконалення координаційних механізмів, стратегічного планування, державно-приватного партнерства, демократичного цивільного контролю та взаємодії з громадянським суспільством. Зроблено висновок, що зміцнення інституційної спроможності сектора безпеки та оборони є необхідною умовою забезпечення стійкості*

держави та ефективного реагування на сучасні безпекові виклики. Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/22-2.pdf>

193. **Крайній П. І. Людиноцентризм в адміністративному праві країн з триваючими військовими конфліктами (на прикладі України та Держави Ізраїль)** [Електронний ресурс] / П. І. Крайній // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 3. – С. 157-165. *Досліджено вплив парадигми людиноцентризму на розвиток адміністративного права України та Держави Ізраїль в умовах воєнних конфліктів і дії спеціальних правових режимів. Проаналізовано особливості формування адміністративно-правових механізмів забезпечення прав і свобод людини, а також роль принципів доброго врядування, верховенства права та судового контролю в обох державах. Встановлено, що попри відмінності правових систем, людиноцентризм залишається визначальним чинником регулювання публічно-правових відносин між особою та державою. Доведено, що обмеження прав і свобод у воєнний період можуть здійснюватися лише з дотриманням принципу верховенства права, належної правової процедури та гарантій судового захисту.* Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/23-2.pdf>

194. **Кузенко М. П. Правове регулювання особистих немайнових прав фізичних осіб щодо допоміжних репродуктивних технологій в Україні в умовах воєнного стану** [Електронний ресурс] / М. П. Кузенко // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 94, т. 1. – С. 334-343. *Проаналізовано питання кріоконсервації репродуктивних клітин, постмортальної репродукції, правового статусу біоматеріалу та захисту прав дітей, народжених із застосуванням допоміжних репродуктивних технологій (ДРТ). Визначено основні прогалини чинного законодавства щодо використання репродуктивного матеріалу після смерті особи та реалізації права на біологічне батьківство. Обґрунтовано необхідність комплексного законодавчого врегулювання сфери ДРТ для забезпечення правової визначеності та захисту прав учасників таких*

правовідносин. Зроблено висновок про необхідність комплексного законодавчого врегулювання сфери ДРТ, зокрема шляхом прийняття спеціального закону та внесення змін до Цивільного кодексу України. Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/05/47.pdf>

195. **Кукшинова О. О. Деякі особливості реалізації права на вищу освіту у період дії воєнного стану** [Електронний ресурс] / О. О. Кукшинова, І. В. Герасимов // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 3. – С. 173-177. *Досліджено особливості реалізації права громадян на вищу освіту в Україні в умовах воєнного стану та проаналізовано трансформацію вступних процедур до закладів вищої освіти (ЗВО) у 2022 - 2025 роках. Розглянуто запровадження національного мультипредметного тесту, альтернативних форм вступних випробувань, а також використання мотиваційного листа як складової вступної кампанії. Визначено переваги й недоліки нових механізмів вступу, зокрема спрощення процедур та обмеження вибору предметів для оцінювання знань вступників. Зроблено висновок про суттєві інституційні та процедурні зміни у сфері забезпечення права на вищу освіту, зумовлені необхідністю адаптації освітньої системи до умов збройної агресії.* Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/25-2.pdf>

196. **Литвин Н. А. Публічно-правові гарантії реалізації права фізичних осіб на відшкодування шкоди, завданої державою-агресором внаслідок війни** [Електронний ресурс] / Н. А. Литвин // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 3. – С. 191-197. *Розглянуто публічно-правові гарантії реалізації права фізичних осіб на відшкодування шкоди, завданої державою-агресором внаслідок війни, у контексті масових майнових і немайнових втрат. Обґрунтовано, що ефективна реалізація цього права залежить від належної процедуризації, яка забезпечує перетворення матеріально-правових вимог на доступні та дієві адміністративні процедури. Визначено ключове значення нормативно-правових, інституційних і процедурно-організаційних гарантій, зокрема*

багатоканальності подання заяв, дотримання стандартів належної адміністративної процедури, ефективного оскарження та виконання рішень. Наголошено на необхідності забезпечення сумісності національних механізмів відшкодування з міжнародними компенсаційними процедурами для спрощення доказування та підвищення ефективності захисту прав постраждалих осіб.

Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/28-2.pdf>

197. Мердова О. М. Адміністративна відповідальність за необережне знищення або пошкодження військового майна (ст. 172-12 КУпАП): аналіз судової практики [Електронний ресурс] / О. М. Мердова, І. О. Умрихіна, О. Г. Шишкарьова // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 3. – С. 213-220. Досліджено особливості адміністративної відповідальності за необережне знищення або пошкодження військового майна, передбаченої ст. 172-12 КУпАП, на основі аналізу судової практики та вимог адміністративного процесу. Проаналізовано 144 судові рішення за 2019 - 2025 роки, що дозволило виявити основні тенденції правозастосування, підстави притягнення до відповідальності, звільнення від неї та закриття проваджень. Встановлено типові недоліки оформлення матеріалів справ, зокрема порушення вимог до змісту протоколів, недостатність доказової бази, недоведеність причинного зв'язку та необережної форми вини. Обґрунтовано необхідність удосконалення процесуального документування, контролю строків притягнення до відповідальності та стандартизації доказування для підвищення ефективності адміністративного провадження і забезпечення єдності судової практики. Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/31-2.pdf>

198. Минько О. В. Трансформація тактики застосування військових формувань в умовах сучасної російсько-української війни та перспективи впливу змін на службово-бойову діяльність Національної гвардії України [Електронний ресурс] / Олександр Володимирович Минько // Нац. інтереси України. – 2026. – № 6. — С. 403-417. Обґрунтовано, що НГУ

як важливий елемент системи безпеки та оборони держави володіє значним практичним досвідом, який може бути ефективно використаний як у подальшому виконанні завдань із участі у відсічі збройної агресії, так і під час реалізації інших службово-бойових функцій, визначених чинним законодавством. Розглянуто напрямки розвитку використання програмно-апаратних комплексів і систем ситуаційної обізнаності в процесі управління бойовою службою та впровадження практики застосування новітніх військово-технічних засобів під час виконання завдань за призначенням військовими формуваннями НГУ. Окреслено перспективні напрями розвитку спроможностей підрозділів НГУ за допомогою інновацій щодо забезпечення державної безпеки на сучасному етапі розбудови військ. Текст: <https://perspectives.pp.ua/index.php/niu/article/view/46977>

199. **Моїсеєнко А. О. Особливості тактики дій підрозділів НГУ в урбанізованому середовищі** [Електронний ресурс] / Андрій Олексійович Моїсеєнко // Нац. інтереси України. – 2026. – № 6. — С. 431-442. Розглянуто особливості тактики дій підрозділів Національної гвардії України в урбанізованому середовищі з урахуванням сучасних безпекових викликів, досвіду ведення бойових дій та специфіки виконання службово-бойових завдань у населених пунктах. Обґрунтовано, що в умовах міського середовища, яке є складним простором для військових дій, тактика підрозділів НГУ потребує особливої гнучкості, чіткого планування, стійкого управління та ефективної взаємодії між усіма елементами бойового порядку. Визначено основні чинники, що впливають на дії підрозділів НГУ в місті, та акцентовано на ролі командирів нижчої ланки, які в урбанізованому середовищі мають бути готовими до автономних дій у межах єдиного задуму старшого командира. Зроблено висновок, що подальше вдосконалення тактики дій НГУ в урбанізованому середовищі має спиратися на практичний бойовий досвід, розвиток сучасних технологій і підвищення професійної готовності військовослужбовців. Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/niu/article/view/46979/47008>

200. **Національно-патріотичне виховання дітей та молоді: традиції та виклики сучасності** / [В. В. Макарчук, А. В. Добридень, І. Г. Резніченко, В. В. Мартинюк] ; за ред. В. В. Макарчук ; [МОН України, Уман. держ. пед. ун-т ім. П. Тичини]. — Умань ; Вінниця : Нілан-ЛТД, 2025. — 227 с. ***Шифр зберігання в Бібліотеці: A846252** Монографічне дослідження включає матеріали, що розкривають сутність національно-патріотичного виховання в історії педагогічної думки від минулого до сьогодення. Зміст колективної монографії спрямований на відображення актуальності національно-патріотичного виховання в сучасному світі з метою формування позитивної національної ідентичності серед молодого покоління. Розглянуто волонтерство як засіб громадянської мобілізації та соціальної підтримки в сучасній Україні.*

201. **Орлик В. І. Цифровізація медичного забезпечення Збройних Сил України як інструмент удосконалення державної політики** [Електронний ресурс] / В. І. Орлик // Держава та регіони. Серія : Публіч. упр. та адміністрування : наук.-виробн. журн. — 2026. — Вип. 1. — С. 52-58. *Проаналізовано основні напрями цифрової трансформації військової медицини, зокрема впровадження електронних медичних інформаційних систем, телемедицини, технологій аналізу великих даних, цифрової логістики, систем моніторингу стану здоров'я та захищених інформаційних платформ. Обґрунтовано, що використання цифрових технологій сприяє підвищенню якості медичної допомоги, оптимізації управлінських процесів, покращанню координації між військовими та цивільними медичними установами, а також забезпечує раціональне використання ресурсів. Зроблено висновок, що подальша цифровізація медичного забезпечення, розвиток єдиного захищеного цифрового медичного простору та посилення кібербезпеки є важливими передумовами підвищення ефективності державної політики й стійкості системи військової медицини в умовах сучасних безпекових викликів. Текст: https://pa.stateandregions.zp.ua/archive/1_2026/9.pdf*

202. **Основні засади медичного захисту в сучасній війні** / [В. П. Печиборщ та ін.] ; ДНУ "Центр інновац. мед. технологій НАН України". — Київ : Людмила, 2026. — 195 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A846286**
Розглянуто організаційно-методичні основи планування медичного забезпечення об'єднаних операцій. На основі конвенцій про заборону хімічної зброї наведено алгоритми дій у разі хімічної та біологічної атак; акцентовано на ігноруванні РФ заборони застосування хімічної зброї у повномасштабній війні. Розкрито питання медичного захисту військ і населення у разі застосування хімічної зброї. Висвітлено роль домедичної допомоги та тактичної медицини у збереженні життя та здоров'я населення і захисників вітчизни; роль засобів медичного захисту у збереженні життя та здоров'я населення та військового контингенту в умовах війни; роль штучного інтелекту (ШІ) у медичному захисті. Окреслено вплив війни на жінок-військовослужбовиць і жінок, постраждалих у війні, та заходи щодо збереження їх здоров'я. Окрему увагу приділено психологічній реабілітації військовослужбовців і ветеранів.

203. **Павлюк Д. В. Реалізація принципу пропорційності при посиленні санкцій правових норм в умовах воєнного стану в Україні** [Електронний ресурс] / Д. В. Павлюк // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. — Ужгород, 2026. — № 94, т. 1. — С. 88-94. *Досліджено принцип пропорційності як ключовий критерій легітимності санкцій у правових нормах в умовах воєнного стану. Проаналізовано доктринальні підходи до його змісту та реалізації, визначено основні критерії пропорційності санкцій, серед яких легітимна мета, необхідність, адекватність, правова визначеність і передбачуваність. Розглянуто особливості відображення принципу пропорційності у вітчизняному законодавстві, зокрема на прикладі положень Кримінального кодексу України (КК України) щодо диференціації відповідальності залежно від тяжкості правопорушення та обставин його вчинення. Обґрунтовано, що дотримання принципу пропорційності забезпечує баланс між суспільними інтересами та*

правами людини, запобігає свавілля органів влади та сприяє збереженню легітимності правового режиму воєнного стану. Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/05/13.pdf>

204. Петренко С. В. Історичні наративи як складова інформаційних операцій рф проти України [Електронний ресурс] / С. В. Петренко // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 3. – С. 262-268. *Проаналізовано наукові підходи до феноменів історичної політики, колективної пам'яті, інформаційно-психологічного впливу та інформаційних операцій, а також розкрито роль концептів «спільної історії», «єдиного народу», «руського мира» і «Новоросії» у російському інформаційному дискурсі. Встановлено, що історичні міфи та маніпулятивні інтерпретації минулого використовуються для легітимації зовнішньополітичних рішень, виправдання воєнної агресії, формування образу ворога та підриву української національної ідентичності. Обґрунтовано необхідність протидії історичним маніпуляціям шляхом розвитку державної політики пам'яті, історичної освіти, стратегічних комунікацій, наукової історіографії та зміцнення інформаційної безпеки України.* Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/38-2.pdf>

205. Петрецька Н. І. Правові питання забезпечення політики екологічної стійкості територій у практиці воєнного містобудування [Електронний ресурс] / Н. І. Петрецька // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 2. – С. 301-307. *Визначено основні принципи екологічної стійкості у воєнному містобудуванні, зокрема мінімізацію екологічних ризиків, збереження критичних територій та інтеграцію екологічних критеріїв у процеси відновлення. Розкрито взаємозв'язок екологічної стійкості з економічними моделями розвитку, а також окреслено проблеми сільських територій, критичної інфраструктури й альтернативної енергетики. Обґрунтовано необхідність формування правових та інституційних механізмів, спрямованих на забезпечення*

екологічної безпеки та сталого повоєнного відновлення України. Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/40-1.pdf>

206. **Підготовка офіцерів запасу. Військово-польова терапія** : навч. посіб. : [для студентів 5-го, 6-го курсів, лікарям-інтернам та практикуючим лікарям] / М-во освіти і науки України, Держ. вищ. навч. закл. "Ужгород. нац. ун-т" ; уклад.: О. О. Куцин, Я. В. Лазур, Н. Е. Непійпова]. — Ужгород : Говерла, 2025. — **Ч. 1.** — 170 с. : іл., табл. — Бібліогр.: с. 170. **Шифр зберігання в Бібліотеці: B86482-1** *Висвітлено питання організації та надання терапевтичної допомоги ураженим і хворим в умовах бойових дій та надзвичайних ситуацій мирного часу. Розглянуто сучасні уявлення про бойову терапевтичну патологію, радіаційні ураження, опікову хворобу, вплив бойових і небойових отруйних речовин, а також принципи лікувально-евакуаційних заходів. Особливу увагу приділено алгоритмам дій на різних етапах медичної евакуації та надання невідкладної допомоги.*

207. **Повномасштабний вибір : історії вчорашніх цивільних, що стали на захист свого народу в лавах Національної гвардії України** / Нац. гвардія України ; [авт.-упоряд., авт. передм. В. Агібалова]. — Житомир : Бук-Друк, 2025. — 199 с. : портр. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A846093** *Книга містить реальні історії людей, які до початку повномасштабного вторгнення не мали стосунку до війська, не замислювалися про військову кар'єру. Вони були митцями, спортсменами, акторами, підприємцями, професіоналами у своїх сферах, були відомими в Україні й за кордоном.*

208. **Проскурня Є. Є. Особливості реалізації повноважень Національної поліції України в сфері застосування безпілотних літальних апаратів** [Електронний ресурс] / Є. Є. Проскурня // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. — Ужгород, 2026. — № 93, т. 3. — С. 269-276. *Розкрито правові аспекти використання БПЛА у діяльності НПУ як важливого напрямку модернізації правоохоронної системи. Проаналізовано можливості застосування БПЛА в умовах сучасних викликів, таких як порушення громадського порядку під час масових заходів, незаконний*

обіг товарів, складні пошуково-рятувальні операції тощо. Встановлено, що недостатня нормативно-правова регламентація використання безпілотних технологій обмежує ефективність їх інтеграції у практичну діяльність поліції та потребує подальшого вдосконалення законодавства. Обґрунтовано необхідність розроблення чітких правил, інструкцій і механізмів правового забезпечення застосування БПЛА, що сприятиме підвищенню ефективності правоохоронної діяльності, оптимізації ресурсів і зміцненню безпеки громадян. Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/39-2.pdf>

209. **Психологічні предиктори соціального розвитку особистості в сучасних умовах освітнього середовища** : зб. тез II Всеукр. наук.-практ. інтернет-конф. з міжнар. участю, 20 листоп. 2025 р., [м. Київ] / М-во освіти і науки України, Нац. техн. ун-т України "Київ. політехн. ін-т ім. І. Сікорського" [та ін.]. — Київ : КПІ ім. Ігоря Сікорського, 2025. — 179 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці : B86490** *Зі змісту : Психологічна адаптація військовослужбовців як суб'єктів професійної діяльності / В. Балахтар, А. Берекета. — С.9-11; Особливості психологічної резильєнтності жінок з різним соціальним статусом в умовах довготривалого воєнного стресу / Т. Устименко. — С.155-157; Психологічні чинники, що забезпечують стресостійкість жінок ВПО в умовах війни в Україні / А.В. Шимків. — С.170-173.*

210. **Психологія здоров'я та кризова підтримка: теоретичні засади і практичні підходи консультування** / [Амплеєва О. М. та ін. ; заг. ред. О. І. Кононенко] ; М-во освіти і науки України, Одес. нац. ун-т ім. І. І. Мечникова. — Одеса : ОНУ, 2025. — 226 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A846331** *Монографію присвячено комплексному аналізу сучасних наукових концепцій психологічного здоров'я й особливостей кризового консультування в умовах соціальних трансформацій, воєнних загроз і підвищеної невизначеності. У виданні систематизовано теоретико-методологічні засади психологічної допомоги, розкрито закономірності консультативного процесу, подано*

технології та інструменти підтримки клієнтів у критичних станах. Розкрито особливості застосування технік нейролінгвістичного програмування (НЛП) у консультуванні, вимоги до професійної компетентності кризового психолога, а також підходи до збереження психічного благополуччя в умовах цифрової медіатизації життя.

211. Психологія когнітивної війни в українському контексті: важливі виміри національної та глобальної безпеки / С. Д. Максименко [та ін.] ; за ред. С. Д. Максименка. — Київ : Людмила, 2025. — 679 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A846430** Монографія комплексно висвітлює психологію когнітивної війни в українському контексті та її наслідки для національної та глобальної безпеки, зосереджуючись на трансформації військової ідентичності воїнів ЗСУ. Поєднано теоретико-методологічні підходи українських і зарубіжних шкіл, порівняно медіаінструменти та пропаганду 2014 та 2022 – 2023 років, запропоновано генетико-креативний підхід і нейропсихологічну модель формування ідентичності. Розглянуто ризик і невизначеність у прийнятті рішень, когнітивні упередження та маніпуляції противника, правово-психологічні аспекти поліграфа, а також цифрові виміри (ШІ, відеоаналітика, кіберзлочинність). Узагальнено й подано практичні рекомендації для командирів, військових психологів і фахівців сектора безпеки.

212. Розвиток політичної науки: європейські практики та національні перспективи : матеріали XIV Міжнар. наук.-практ. конф., (Чернівці, 29 трав. 2025 р.) / Чернівець. нац. ун-т ім. Ю. Федьковича, НДІ європ. інтеграції та регіон. дослідж., Ун-т ім. М. Склодовської-Кюрі, Ун-т Ораді ; [редкол.: А. М. Круглашов та ін.]. — Чернівці : Технодрук, 2025. — 229 с. : табл. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A846117** Зі змісту: Концепція ретроімперіалізму: перевірка реаліями російсько-української війни / А. Круглашов. — С. 16-19; Демократія в умовах дії правового режиму воєнного стану в Україні: ключові виклики / І. Равлік. — С. 27-30; Ігрове моделювання у контексті російсько-української війни: адаптація теорії ігор до нової геополітичної конкуренції та

перебудови міжнародного порядку / О. Короп. – С. 34-37; Роль солідарності ЄС у посиленні стійкості України в умовах російсько-української війни / Т. Герасимчук. – С. 64-72; Демократична стійкість регіональних медіа: опитування «Дотримання свободи слова журналістів в умовах війни» / Є. Юрійчук, П. Молочко. – С. 73-77; Практики стійкості українських громад в умовах триваючої російсько-української війни / В. Карпо, Н. Нечаєва-Юрійчук. – С. 98-102; Управління медіаграмотністю населення в умовах воєнного стану: роль органів виконавчої влади та місцевого самоврядування / С. Мотуз. – С. 110-113; Роль місцевого самоврядування у забезпеченні демократичної стійкості під час російсько-української війни / Я. Тарасюк. – С. 113-117; Державна політика у сфері національно-патріотичного виховання в умовах російсько-української війни / Н. Колесник. – С. 117-123; Допомога Чеської Республіки Україні у війні проти РФ / Т. Федорчак. – С. 123-127; Безпекові вектори взаємин Вишеградської групи та України крізь призму нової геополітичної реальності / В. Чебанік. – С. 137-140; Енергетичний шантаж як дипломатична стратегія Кремля щодо України та Німеччини (2014 – 2022) / В. Мілашенко. – С. 140-144; Пособництво державі-агресору як політико-правовий виклик національній безпеці України в умовах гібридної війни / А. Шевченко. – С. 144-149; Нові безпекові виклики Вишеградської групи / М. Дрогозюк. – С. 149-152; Напрями взаємодії органів місцевого самоврядування України та Польщі в умовах російсько-української війни / І. Мороз. – С. 180-183; Пам'ять і самоврядування в умовах війни: декомунізація як чинник стійкості громад / Н. Христан. – С. 183-187; Доступність публічних послуг для ветеранів/-ок та членів їх сімей в умовах воєнного стану / Н. Стрельчук, А. Колесник. – С. 194-197; Особливості діяльності державної служби забезпечення якості освіти в умовах правового режиму воєнного стану / Т. Козик. – С. 200-204; Особливості організації державної служби в умовах воєнного стану / Н. Мостовий. – С. 204-207; Трансформація організаційної структури органів державної влади в умовах воєнного стану / А. Вегевицька. – С. 207-211; Напрями підготовки професійних кадрів для державної служби в сучасних умовах євроінтеграції та правового режиму воєнного стану / Є. Куритна. – С. 211-215; Особливості формування лідерства посадових осіб місцевого самоврядування та депутатів місцевих рад в умовах правового режиму воєнного стану в Україні / А. Гнатчук. – С. 215-218;

Система перепідготовки та підвищення кваліфікації державних службовців в умовах правового режиму воєнного стану / Д. Бойко. – С. 222-225.

213. Сахневич Б. В. Логістика і бойове забезпечення в умовах повномасштабної війни: як готувати офіцерів НГУ сьогодні [Електронний ресурс] / Борис Валерійович Сахневич // Нац. інтереси України. – 2026. – № 6. — С. 542-553. *Визначено, що логістика і бойове забезпечення сьогодні не можуть розглядатися лише як допоміжні напрями діяльності військових формувань, оскільки вони безпосередньо впливають на стійкість, мобільність, живучість і здатність підрозділів Національної гвардії України виконувати бойові та службово-бойові завдання. Особливу увагу приділено вимогам до сучасного офіцера, який має володіти професійними, управлінськими, аналітичними та комунікативними компетентностями, уміти швидко оцінювати обстановку, прогнозувати потреби підрозділів, визначати пріоритети забезпечення, організовувати взаємодію з іншими складовими сектору безпеки і оборони та приймати рішення в умовах невизначеності, дефіциту часу й ресурсів. Запропоновано практичну модель підготовки офіцерів НГУ з питань логістики і бойового забезпечення, яка ґрунтується на поєднанні теоретико-нормативного, аналітичного, розрахунково-планувального, ситуаційно-симуляційного, польового та підсумково-оцінювального блоків.* Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/niu/article/view/46988/47017>

214. Соціальний захист учасників бойових дій та членів їх сімей : довід. з одержання держ. послуг / Львів. держ. ун-т внутр. справ ; [за заг. ред. М. С. Долинської ; упоряд.: М. С. Долинська та ін.]. — Львів : ЛДУВС, 2025. — 151 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: А846162** *Висвітлено нормативно-правові основи соціальних прав УБД і членів їх сімей в Україні, їх соціальні гарантії, зокрема порядок отримання одноразової грошової допомоги, особливості пенсійного забезпечення, трудові гарантії прав, житлові, комунальні та земельні пільги для них. Розглянуто державні програми сприяння зайнятості УБД і членів їх сімей і перелічено пільги у сфері освіти.*

Вказано нотаріальні послуги щодо засвідчення документів. Роз'яснено право УБД на безоплатну правничу допомогу (БПД).

215. Старенький О. С. Запровадження адміністративної відповідальності за порушення правил використання безпілотних повітряних суден в Україні: проблеми нормативної визначеності та доказування [Електронний ресурс] / О. С. Старенький // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 3. – С. 323-334. *Досліджено законодавчі підходи до запровадження адміністративної відповідальності за порушення правил використання безпілотних повітряних суден в Україні у контексті законопроекту № 13600 від 05.08.2025. Проаналізовано зміст запропонованих змін до Кодексу України про адміністративні правопорушення щодо встановлення відповідальності за експлуатацію безпілотних повітряних суден без дозволу та керування ними у стані сп'яніння, а також обґрунтовано їх особливості як нових технологічно зумовлених адміністративних деліктів. Виявлено проблеми нормативної визначеності, пов'язані зі співвідношенням понять «експлуатація» і «виконання польоту», встановленням технічних характеристик безпілотних систем і визначенням моменту виникнення відповідних обов'язків. Доведено ключове значення технічних даних, цифрових слідів і результатів спеціальних досліджень для доказування у справах цієї категорії, а також наголошено на необхідності нормативного врегулювання процедур їх отримання, перевірки та фіксації.* Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/47-1.pdf>

216. Теоретико-прикладні аспекти російсько-української війни: всеохоплююча оборона, розвиток та посилення спроможностей / [Н. М. Андріянова та ін. ; за ред. М. В. Ковалю ; передм.: М. Коваль] ; Нац. ун-т оборони України, Центр воен.-стратег. дослідж. — Київ : НУОУ, 2025. — 211 с. *Шифр зберігання в Бібліотеці: B86484* Монографія присвячена дослідженню проблеми всеохоплюючої оборони як стратегії протидії російській агресії та пошуку шляхів посилення спроможностей у політичній,

економічній, соціальній сферах всеохоплюючої оборони, протидії на суші, морі, повітрі, інформаційному та кіберпросторі. Розкрито деякі аспекти цивільно-військового співробітництва, суспільної мобілізації, природи резерву та відновлення особового складу тощо. Монографія підготовлена за матеріалами науково-дослідної роботи «Удосконалення теоретичних основ протидії у гібридній війні» у межах реалізації міжнародного наукового проекту «Total Defence» спільно з Норвезьким університетським коледжем оборони.

217. Теоретико-прикладні засади розслідування військових злочинів / [В. Г. Дрозд та ін.] ; М-во внутр. справ України, Нац. поліція України, Харків. нац. ун-т внутр. справ. — Вінниця : Твори, 2026. — 199 с. : табл. **Шифр зберігання в Бібліотеці: В86560** У монографії здійснено теоретико-правовий аналіз теоретичних і праксеологічних засад розслідування військових злочинів. Запропоновано класифікацію військових злочинів і надано їх кримінально-правову характеристику. Висвітлено криміналістичну характеристику військових злочинів, виокремлено основні її елементи, зокрема типові способи їх учинення, обстановку (час, місце, умови реалізації), слідову картину та особу правопорушника. Визначено особливості взаємодії уповноважених осіб під час розслідування військових злочинів. Окреслено напрями використання спеціальних знань у кримінальному провадженні. Розглянуто кримінально-правову і криміналістичну характеристики самовільного залишення військової частини або місця служби та дезертирства, виокремлено обставини, що підлягають з'ясуванню під час розслідування військових злочинів. Проаналізовано організаційно-тактичне забезпечення проведення окремих слідчих (розшукових) дій.

218. Торохтій Б. Г. Реінтеграція ветеранів як стратегічна мета державної ветеранської політики: адміністративно-правовий вимір [Електронний ресурс] / Б. Г. Торохтій // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. — Ужгород, 2026. — № 94, т. 1. — С. 108-112. Проаналізовано сучасні виклики у сфері соціальної та професійної адаптації

ветеранів, зокрема проблеми працевлаштування, професійної реалізації, відновлення здоров'я та забезпечення належного рівня життя після завершення військової служби. Розглянуто стратегічні документи та законодавчі зміни у сфері ветеранської політики, спрямовані на розвиток системи соціальної підтримки, освіти, професійної адаптації, медичної та психологічної допомоги ветеранам. Обґрунтовано необхідність удосконалення адміністративно-правового регулювання шляхом посилення координації діяльності органів публічної влади, розвитку програм підтримки та створення належних умов для соціальної й професійної реалізації ветеранів у цивільному житті. Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/05/16.pdf>

219. **Троцюк Н. В.** Інститут усиновлення в умовах правового режиму воєнного стану в Україні [Електронний ресурс] / Н. В. Троцюк, А. М. Данилець // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 94, т. 1. – С. 409-415. Досліджено трансформацію інституту усиновлення в Україні в умовах правового режиму воєнного стану та особливості його правового регулювання. Проаналізовано нормативні зміни, цифровізацію процедури усиновлення, механізми влаштування дітей, евакуйованих за кордон, та актуальну судову практику. Визначено, що пріоритетом здійснення усиновлення залишається забезпечення найкращих інтересів дитини та перевірка реального зв'язку між дитиною й усиновлювачем. Обґрунтовано, що адаптація законодавства та впровадження цифрових інструментів сприяють ефективному функціонуванню інституту усиновлення навіть в умовах воєнного стану. Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/05/56.pdf>

220. **Фіске Б. А.** Мистецтво ведення війни : Еволюція тактики і стратегії / Бредлі Аллен Фіске ; [пер. Р. Вербича ; передм. Б. А. Фіске]. — Київ : Арій, 2026. — 335 с. : іл., табл. **Шифр зберігання в Бібліотеці: БЗ79097** Пропоноване видання містить працю Бредлі Аллена Фіске (1854 - 1942) — контрадмірала, «батька» морської авіації, який свого часу фактично

очолював оперативне планування ВМС США, керував модернізацією флоту, був технічним новатором і одним із засновників американської військово-морської стратегії ХХ ст. Це своєрідний екскурс в історію воєн. Автор розглядає принципи та розвиток військового мистецтва, розкриває основні етапи становлення стратегії на прикладах найбільших битв давнини, середньовіччя, нового та новітнього часів, пояснюючи мету своєї праці як концентрацію необхідних знань для правильного формування і підготовки армії та флоту, управління ними.

221. Цьоменко А. В. Забезпечення кібербезпеки як складової національної безпеки: сучасні виклики та механізми протидії загрозам [Електронний ресурс] / А. В. Цьоменко // Наук. вісн. Ужгород. нац. ун-ту. Серія : Право : зб. наук. пр. – Ужгород, 2026. – № 93, т. 3. – С. 370-374. Проаналізовано сучасні виклики у сфері кібербезпеки, зокрема кібератаки на державні інформаційні системи та реєстри України в умовах російської агресії, а також обґрунтовано необхідність удосконалення механізмів правового регулювання й кіберзахисту. Запропоновано авторське визначення категорії «право на кібербезпеку» та акцентовано увагу на важливості захисту інформації вразливих категорій населення, зокрема військовослужбовців, ветеранів, полонених і внутрішньо переміщених осіб (ВПО). Зроблено висновок про необхідність посилення правових, організаційних і технологічних засобів забезпечення кібербезпеки, розвитку міжнародної співпраці та підвищення цифрової обізнаності населення. Текст: <https://visnyk-juris-uzhnu.com/wp-content/uploads/2026/03/53-1.pdf>

222. Чаплінський Ю. М. Еволюція наукових підходів до дослідження міграційних процесів у системі публічного управління [Електронний ресурс] / Ю. М. Чаплінський // Держава та регіони. Серія : Публіч. упр. та адміністрування : наук.-виробн. журн. – 2026. – Вип. 1. – С. 122-132. Проаналізовано класичні й сучасні теорії міграції, статистичну динаміку міграційних процесів в Україні та вплив повномасштабної війни на міграційну мобільність, трудовий потенціал і регіональний розвиток.

Обґрунтовано необхідність переходу від адміністративно-нормативного регулювання до інтегрованої моделі стратегічного управління міграційними процесами, що ґрунтується на міжсекторальній координації, стратегічному плануванні, моніторингу та оцінюванні результативності управлінських рішень. Зроблено висновок, що орієнтація державної міграційної політики на повернення, реінтеграцію та продуктивну зайнятість населення сприятиме відновленню трудового потенціалу, зменшенню кадрових дисбалансів і забезпеченню сталого розвитку регіонів України. Текст: https://pa.stateandregions.zp.ua/archive/1_2026/19.pdf

223. **Четвертий рік війни. Червень, липень, серпень** : хроніка подій, промови та звернення Президента України Володимира Зеленського / [упоряд. О. В. Красовицький ; упоряд. хроніки: Є. О. Романенко та ін.]. — Харків : Фоліо, 2026. — 393 с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: БЗ79110** *Висвітлено хроніку подій повномасштабної війни РФ проти України за червень, липень, серпень 2025 р. і зібрано промови та звернення Президента України В. Зеленського за вказаний період. Зокрема йдеться про операцію «Павутина», фінальний етап якої СБУ реалізувала в перший день червня 2025 р, й яка продемонструвала, що Україна здатна до ефективних тактичних рішень у війні з РФ і спроможна завдавати ворогу відчутних втрат. СБУ атакувала безпілотниками чотири російські аеродроми стратегічної авіації та пошкодила 41 літак — носії крилатих ракет. СБУ оцінила орієнтовні втрати Росії в \$7 млрд. Акцентовано, що попри успіхи українських збройних сил і спецслужб ворог продовжував методично обстрілювати об'єкти енергетики й міста України, збільшуючи кількість жертв серед цивільного населення. Наголошено, що у День Незалежності України, 24.08.2025, минуло 1278 днів із початку повномасштабного вторгнення ворога: війна за незалежність Української держави триває.*

224. **Щеховська Л. М. Дезінформація у сфері біологічної безпеки як елемент гібридної війни** [Електронний ресурс] / Л. М. Щеховська // Держава та регіони. Серія : Публіч. упр. та адміністрування : наук.-виробн. журн. —

2026. – Вип. 1. – С. 162-168. Проаналізовано використання РФ маніпулятивних інформаційних наративів у сфері охорони здоров'я, їх вплив на громадське здоров'я, соціальну стабільність, довіру до державних інститутів і обороноздатність держави, а також визначено місце дезінформації у системі національної безпеки та публічної політики. Обґрунтовано необхідність удосконалення механізмів публічного управління шляхом посилення міжвідомчої координації, розвитку інфонагляду, стратегічних комунікацій, медіа- та наукової грамотності населення й упровадження принципів концепції «єдиного здоров'я». Зроблено висновок, що підвищення стійкості системи публічного управління до інформаційно-біологічних загроз є необхідною передумовою забезпечення національної безпеки України в умовах гібридної війни. Текст:

https://pa.stateandregions.zp.ua/archive/1_2026/24.pdf

11.08.2026

Укладач: Гаращенко М. В.

Відповідальний за випуск: Зайченко Н. Я.